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Милка Христова
за приоритетите
на БСП в Столичния
общински съвет 1 1

ВКС ще умува
три месеца
за такса „сградна
инсталация” 6

БСП бойкотира вчера парламен-
тарното заседание. Социалистите
присъстваха в залата, но не се реги-
стрираха, гледайки с насмешка как
управляващите се опитват да съберат
мнозинство. Чуха се подвиквания от

опозицията към мнозинството да си
извикат Кристалина Георгиева да им
спретне кворума. Оказа се, че отсъ-
стват част от депутатите на ГЕРБ, ко-
ито в нарушение на правилника на
НС са отишли на мероприятие на

Левицата иронизира: Докарайте си Кристалина за кворум

ВУЗОВЕ

Младите
в 34 издание
на „Златна роза”

Чужди медии
обявяват
Георгиева
за креатура
на Германия

Цветан Цветанов.
Това правителство и водената от

него политика си отиват, заявиха от
БСП. “Какво е това, което е по-важно
от задълженията, които има народни-
ят представител. Предсрочните избо-

ри са неизбежни”, заявиха социалис-
тите. Липсата на кворум е знак, че в
НС няма управляващо мнозинство и
започва процес на разпадане,
допълниха от ДПС.
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БСП бойкотира
парламента

Слободия
зад паравана
на автономията 2 и 13

4

Ученици от столичното 32 училище “Св. Климент Охридски” се подредиха във
форма на сърце и пуснаха в небето червени балони в Световния ден на сърцето

НАЧАЛОТО НА КРАЯ
Депутатите вчера отидо-

ха за гъби. Позабравената
традиция за /не/очакваните
им ваканции се завърна
със страшна сила. Тя беше
гарнирана пак с “този е тук,
онзи го няма” и “строй се,
преброй се”. Нищо старо не
е забравено и нищо ново не
е научено! А подстрекате-
лят за физкултурните уп-
ражнения отсъстваше. В
нарушение на правилника
на НС той си правеше пиар
с борбата с тероризма. За-
едно с натегачи,  които не

бяха на работа. Явно герба-
джиите отново са забрави-
ли повика на патрона си, че
кворумът е грижа на управ-
ляващите.

Но... виновни пак се ока-
заха вечните заподозрени
от БСП. Езикът може да
скрие истината, но очите -
никога, казва Михаил Бул-
гаков. Защото депутатите от
левицата чинно седяха в
залата, но не се регистрира-
ха заради пируетите с кан-
дидатурата на Кристалина.

За БСП проваленият кво-

рум е знак, че мнозинство-
то се разпада. Те се поше-
гуваха, че Борисов привик-
ва депутатите си по кръсто-
вищата, за да ги агитира
за кандидат-президент и
затова ги няма на работа.
А може би от ГЕРБ вече са
съвсем наясно, че няма да
имат свой човек на “Дон-
дуков” 2 и започват репе-
тиции за предсрочен пар-
ламентарен вот.

А може би това наисти-
на е началото на края на
тази власт...

Юлия
КУЛИНСКА

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка БГНЕС
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ГЕРБ още нямат
кандидат за президент
Заговори се, че в управляващата партия никой не искал да поеме
отговорността да участва във вота за държавен глава

ГЕРБ продължава да търси канди-
дат за президент и все още партията
не се е спряла на конкретно име. Та-
кива информации тръгнаха по инфор-
мационните агенции вчера. Според тях
броени часове преди сакралната дата
2 октомври, когато трябва да се обяви
двойката на управляващите, преми-
ерът Бойко Борисов бил пред тежка
дилема. Никой не искал да е кандидат
на партията за държавен глава.

Глътка въздух за управляващите
е, че поне вицето на герберите е ясен
- вицеадмирал Пламен Манушев, кой-
то запазва военно мълчание по те-
мата, въпреки че колегите му депута-

ти от различни формации вече го по-
здравявали в кулоарите с “господин
вицепрезидент”.

Сред най-спряганите имена беше
това на столичния кмет Йорданка
Фандъкова. Тя обаче се чувствала до-
бре в Столичната община и категорич-
но отказала на премиера.

Бургаският кмет Димитър Николов
не напирал да става президент, а и
вътрешните социологически сондажи
в ГЕРБ сочели, че не е особено раз-
познаваем. Вицепремиерът Томислав
Дончев също не склонил да има само
представителни функции и не скрил
амбициите си да стане премиер, ако

Борисов се включи в надпреварата. И
бившият външен министър Николай
Младенов бе спрегнат за кратко вре-
ме, но бързо отказал на министър-
председателя.

Настоящото вице Маргарита Попо-
ва имала желание да е президент, но
заради непокорния й характер не се
харесвала на партийното ръководство.

Парламентарният шеф Цецка Ца-
чева се съгласила да поеме бремето
на изборите, но се контузи зле. Две
седмици вече тя не е на работа. Пред-
стояли й прегледи, за да се прецени
дали ще може контузена да се вклю-
чи в битката и предизборните обикол-

ки. Ако медиците кажат “да” на състо-
янието й, тя влиза в битката. Засега
обаче резултатите от прегледите не
били обнадеждаващи. Точно заради
това се завъртя друго име като канди-
дат - това на бившия служебен преми-
ер Марин Райков.

Международните партньори пък си
харесвали Бойко Борисов и все по-че-
сто го натискали да се кандидатира за
президент. Самият той обаче не иска
точно в този момент.

Затова се говори, че пуснал Крис-
талина Георгиева в битката за ООН.
Неин провал би бил сгодният повод
премиерът да подаде оставка и да
отиде на предсрочни избори с надеж-
дата след тях да управлява в някаква
по-стабилна конфигурация, а не в се-
гашната - с реформаторите.

8600 заявления за гласува-
не на българи в различни
държави са подадени до мо-
мента в ЦИК. Над 2300 са же-
лаещите да упражнят вота си
във Великобритания, повече от
1460 в Германия, а 730 - в САЩ.
Заявленията за гласуване в
чужбина ще бъдат приемани
до 11 октомври, т.е. не по-късно
от 25 дни преди деня на избо-
рите. Заявления за гласуване в
друго населено място от това
на постоянната регистрация в
България може да се подаде
не по-късно от 14 дни преди
изборите в общинските адми-
нистрации.

Александър Андреев от
ЦИк обяви, че за участие в
президентските избори досе-
га са регистрирани 11 партии,
5 коалиции и 14 инициативни
комитета. Подадени са заяв-
ления за 9 кандидатски двой-
ки за президент и вицепрези-

8600 българи в чужбина искат да гласуват

11 партии, 5 коалиции и 14 инициативни комитета
са подали документи за регистрация за президентските избори

Снимка  БГНЕС
дент - част от тях са регистри-
рани, за други тече проверка,
съобщи Андреев. За участие
в националния референдум са
регистрирани 9 партии, 3 ко-
алиции и 22 инициативни ко-
митета. Говорителят на ЦИК
припомни също, че крайният
срок за регистриране на кан-
дидати за президент и вице-
президент е 4 октомври т.г., а
до 6 октомври ЦИК трябва да
обнародва регистрираните
двойки в “Държавен вестник”.

От 15 септември до вчера
членовете на ЦИК са приели
35 принципни решения. Полу-
чени са 14 жалби, 9 от които са
във връзка с решения, свърза-
ни с назначения в РИК, а 3 се
отнасят за изборните книжа.
Другият говорител на комисия-
та Камелия Нейкова припомни,
че печатницата на БНБ ще
печата бюлетините, но може да
ползва и подизпълнители.

БАН ще отнеме звани-
ето “академик” на бившия
ректор на Медицинския
университет в София проф.
Ваньо Митев и това щяло
да стане на следващото
заседание на Общото
събрание, пусна вчера
сайтът “Епицентър”. При-
чина били нарушенията,
открити от одит на МОН
във вуза и това, че ми-
нистър Кунева даде оди-
та на прокурор. Това е
пълна инсинуация, устано-
ви ДУМА. Общото събра-
ние на БАН изобщо няма
функции в присъждането
и отнемането на званието
“академик”, което по за-

т 18 ч. нататък днес България се
включва в Европейската нощ на
учените с мащабна програма в
14 града и населени места в

В чест на Международния ден на
учителите Синдикатът на българските
учители прави молебен за здраве, ус-
пех и благоденствие на учителите, де-
цата, учениците, работещите в обра-
зованието, “в това число - на институ-
циите, грижещи се и управляващи си-
стемата на образованието”. Това съоб-
щи лидерката на СБУ Янка Такева, мо-
лебенът ще е на 8 октомври в манас-
тира “Света Троица” на Кръстова гора.
В събитието ще участват над 300 учи-
тели, министър Меглена Кунева, пре-
зидентът на КНСБ Пламен Димитров,

На вчерашното си за-
седание Висшият съдебен
съвет одобри създаване-
то на екип за реакция при
възникване на кризи, кой-
то трябва да се справя
бързо във всеки случай на
засягане на независи-
мостта на съдебната
власт. начело на звеното
ще бъде представляващи-
ят ВСС Димитър Узунов.
Всъщност това не е някак-
ва нова структура в рам-
ките на съвета, а ново име
на антикризисния щаб за
пиар, уточняват от “Пра-
вен свят”. Вчера ВСС
трябваше да актуализира
процедурите си за пуб-

ПУСНАХА ИНСИНУАЦИЯ, ЧЕ БАН
ЩЯЛА ДА ОТНЕМЕ ЗВАНИЕТО
„АКАДЕМИК” НА ВАНЬО МИТЕВ

Велиана ХРИСТОВА кон се прави единствено
от академиците. А звание
се отнема, ако носителят
му е осъден за тежко
престъпление с влязла в
сила присъда. Случаят с
МУ в София е достатъчно
тежък и всякакви инсину-
ации не помагат с нищо
за истината, реагираха от
академията.

Трима от администра-
цията на Медицинския
университет са били увол-
нени вчера за възпрепят-
стване на проверките във
висшето училище, вклю-
чително и на започнала-
та прокурорска проверка.
Това са проф. Красимира
Маркова, главен счетово-
дител и ръководител на

отдел “Финансови ресур-
си”; Марта Генсузова,
ръководител на отдел
“Обществени поръчки”, и
Симона Манолова, шеф
на отдел “Капитално стро-
ителство”. Източници от
държавното обвинение са
посочили, че в сряда при
започването на разслед-
ването длъжностни лица
на вуза са отказали да
предоставят документи на
прокурорите и следовате-
лите. Софийската градска
прокуратура образува
досъдебно производство
срещу бившия ректор
проф. Ваньо Митев за без-
стопанственост и
престъпления по служба.

Още на стр. 13

14 СЕЛИЩА УЧАСТВАТ
В НОЩТА НА УЧЕНИТЕ

ни комуникационни системи, Биоинфо-
тех, публична зона за експерименти (сти-
га се по пешеходния мост над “Цари-
градско шосе”). Тази нощ посетителите
ще могат да се забавляват с експери-
менти на известни наши учени, ще има
щандове за игри с роботи, забавна ма-
тематика и пр. В научно кафене ще може
да се гледа на живо програма от Лон-
дон и от астрономическата обсервато-
рия на БАН на Рожен. В “Музейко” пък
ще има научно парти за хора над 18 г.
в чест на рождения му ден. Нощта на
учените се прави за 10-и път.

Янка Такева прави молебен
за Кунева и за учителите

хора от МОН и местните му структури.
С този акт “синдикатът е уверен, че ще
се постави добро начало на новата
учебна година, отличена с дълго чака-
ните нормативни промени в областта
на образованието”. Това е второ масо-
во събиране след прословутия “учител-
ски събор” на Кунева, събрал множе-
ство критики. В същото време учители-
те в цялата страна са се хванали за
главата с хилядите страници нови нор-
мативни документи, с некоординирани
изисквания по новия закон, много от
които - неизпълними.

ДИМИТЪР УЗУНОВ ОГЛАВИ
„ЕКИП ЗА БЪРЗО РЕАГИРАНЕ ПРИ
ВЪЗНИКВАНЕ НА КРИЗИ” НА ВСС

лична реакция в случай
на засягане на независи-
мостта на съдебната
власт, защото след зако-
новите изменения вече
има две колегии - адво-
катска и прокурорска.

В екипа за бързо реа-
гиране ще влязат Узунов,
представител на засегна-
та колегия, председате-
лят на правната комисия
или неин член, а ако ка-
зусът засяга целия съвет,
в екипа ще има хора и от
двете колегии.

Преди гласуването
Галя Георгиева се
обърна към колегите си
със следните думи: “На

мен не ми е ясно поняти-
ето антикризисен пиар.
Въобще кога сме в криза,
кога не сме в криза. Ние
сме колективен орган,
който има самочувствие,
че си върши работата.”
Магдалена Лазарова
обясни, че антикризисни-
ят щаб се е събирал мно-
гократно и много пъти е
реагирал на изказвания
на политици, министри,
депутати. Според нея
през последната година
и половина нямало таки-
ва изказвания, което по
думите й се дължало на
бързата и адекватна ре-
акция на ВСС.

О
цялата страна. В столицата ще има 7
пункта с атракции за любознателните -
в София Тех парк, в ТУ, в Софийската
астрономическа обсерватория, Биологи-
ческия факултет на СУ, в Националния
природонаучен музей при БАН, в Наци-
оналния политехнически музей и в “Му-
зейко”, които ще имат свои програми. В
София Тех парк може да се посетят ла-
боратории Киберсигурност, интелигент-
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ВАЛЕРИ ЖАБЛЯНОВ ЗА ПИРУЕТИТЕ НА ПРЕМИЕРА
ЗА БЪЛГАРСКАТА КАНДИДАТУРА ЗА ГЕНСЕК НА ООН

О

райно време
е да разру-
шим невиди-
мите прегра-
ди пред хо-

ГЕРБ провалиха
заседанието на НС
Това правителство и водената от него политика си отиват, заяви Жельо Бойчев

Трябва да се очертае разделителната линия кой подкрепя ГЕРБ
и водената от тях политика, категорични са социалистите

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВАЮлия КУЛИНСКА

Отсъствието на депутати от
ГЕРБ провали вчерашното
заседание на НС. Три опита
да събере кворум направи
парламентът. Народните
представители от ДПС и БСП
бяха в пленарната зала, но
бойкотираха регистрацията,
гледайки с насмешка напъни-
те на управляващите да събе-
рат мнозинство. Чуха се под-
виквания от опозицията към
мнозинството да си извикат
Кристалина Георгиева да им
спретне кворума. При пребро-
яванията се оказа, че систе-
мата е отчела наличието в за-
лата съответно на 103, 112 и
117 депутати.

Това правителство и воде-
ната от него политика си оти-
ват, заяви депутатът от БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ Жельо Бой-
чев пред журналисти в парла-
мента. “Бяхме свидетели на
разпада на управляващото
мнозинство в 43-то Народно
събрание. Въпросът е кой уп-
равлява. Цецка Цачева ли, ко-
ято не може да събере депу-
татите от ГЕРБ, Цветан Цвета-
нов ли, който прави конферен-
ция срещу тероризма, или
Бойко Борисов, който привик-

ва депутатите от ГЕРБ по
кръстовищата, за да търси кан-
дидата си за президент”, по-
пита социалистът в коментар
на проваленото заседание.

Какво е това, което е по-
важно от задълженията, кои-
то има народният представи-
тел, попита Бойчев. “Не се
страхувайте от предстоящия
вот на недоверие, който ще
внесем. Предсрочните избори
са неизбежни”, подчерта той.
Бойчев съобщи, че в момента
се провеждат консултации с
парламентарно представени-
те партии и интересът към те-
мата и мотивите е неподози-
рано голям. Няма смущения в
парламентарните групи дори
и заради предстоящите пре-
зидентски избори и се заявя-
ва подкрепа, уточни депу-
татът. Според него трябва да
се очертае разделителната
линия кой подкрепя ГЕРБ и
водената от тях политика. “Из-
правени сме пред алтернати-
вата кандидатпрезидентската
двойка на БСП ген. Радев и
Илияна Йотова и анонимният
кандидат на ГЕРБ и присъ-
дружните му кандидати. На
изборите ще стане ясно кой е
за промяна и кой е за насто-
ящото статукво”, категоричен
е Бойчев.

Вотът на недоверие ще
бъде изпитание за политичес-
ките субекти, заяви депутатът
от БСП и член на ИБ на пар-
тията Кирил Добрев. Според
него на предстоящите прези-
дентски избори ГЕРБ ще изля-
зат с няколко кандидати и
вотът на недоверие е тест за
това дали се приема полити-
ката на управляващите или не.

От ГЕРБ дежурно обвини-
ха БСП за липсата на кворум.
Те заподозряха левицата, че
бойкотира дебатите за зако-
на за бурките, против който

Липсата на кворум е сериозен знак, че в парламента
няма управляващо мнозинство и започва процес на него-
вото разпадане, заяви пред журналисти в НС Алиосман
Имамов от ДПС. “За нас беше ясно, че в залата няма до-
статъчно присъстващи. В момента ГЕРБ провежда някакво
мероприятие, което също е в противоречие с правилника,
който забранява по време на пленарно заседание да се
провеждат каквито и да било други изяви”, обясни той.

На въпрос дали ДПС биха подкрепили идеята на БСП за
вот на недоверие към правителството заради външната му
политика, Имамов отговори: “Този въпрос предстои да бъде
обсъден в групата, но моето лично мнение е, че едно такова
предложение вероятно ще намери подкрепа”.

ДПС прогнозира разпад на
управляващото мнозинство се обяви ДПС. Управляващи-

те обаче май не са прочели
добре дневния ред на НС, в
който законопроектът е обя-
вен за първа точка в заседа-
нието утре. От ГЕРБ дори ви-
дяха, че формираното “нега-
тивно мнозинство” целенасо-
чено спирало работата на НС
в името на връщането на
Тройната коалиция. Думите на
Георг Георгиев, че знак за
това била президентската но-
минация на Пламен Орешар-
ски, предизвикаха смях сред
репортерите.

По думите на Красимир Ка-
ракачанов от ПФ един вот на
недоверие сега би имал пове-
че предизборен характер.
Иван Иванов от РБ призова
управляващите да си извлекат
извод от ситуацията и да не я
повтарят. От АБВ за сетен път
се направиха на обидени и
сътвориха поредната полити-
ческа врътка. Няма да дадем
подписите си, ако няма лидер-
ска среща и няма от лидерите
на двете партии договорка
какво се прави, заявиха от пар-
тията на Първанов.

Десетки социалисти и симпатизанти от Долна
баня, Самоков, Костенец, Сливница и столицата
се събраха на паметника на Братската могила в
рилския град, за да отбележат 110 години от
създаването на местната организация на
Българската работническа социалистическа
партия (тесни социалисти).
Тържеството беше открито от председателя на
общинската организация на БСП в Долна баня
Кирил Недев. На юбилея присъстваха и потомци
и наследници на основателите на долнобанската
партийна организация на социалистите.
Поздравителен адрес към участниците в изява-
та изпрати председателят на БСП Корнелия
Нинова. Те бяха поздравени от депутата от БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ Радослав Стойчев.
С едноминутно мълчание и на колене присъ-
стващите почетоха паметта на основателите и
героите от 1923 г., след което отрупаха с венци
и цветя паметника на Братската могила в града.

СОЦИАЛИСТИТЕ
ОТ ДОЛНА БАНЯ
ОТБЕЛЯЗАХА
110 ГОДИНИ
ОТ ОСНОВАВАНЕТО
НА ПАРТИЙНАТА
ОРГАНИЗАЦИЯ

ГЕОРГИ ПИРИНСКИ:

Крайно време е да разрушим невидимите
прегради пред хората с увреждания в Европа

преводачи от всички
държави членки на ЕС.

В изказването си
пред форума Пирински
подчерта, че в момент,
в който мнозинството
европейци наблюдават
с нарастващо притесне-
ние връщането на гра-
ниците между държави-
те в ЕС, голям брой
хора продължават да се
сблъскват с невидими
прегради в своето еже-
дневие. Социалистът
напомни, че наред с
проблемите, свързани с
физическата достъпност
на средата, хората с ув-
реждания твърде често
нямат достъп до онази
подкрепа, която да им

осигури пълноценно уп-
ражняване на техните
фундаментални права
на труд, образование и
достъп до обществени
услуги.

Пирински подчерта,
че в рамките на започ-
налите дискусии по Ев-
ропейския стълб на со-
циалните права е необ-
ходимо категорично да
се отстоява тезата, че
основните права трябва
да бъдат гарантирани
за всички без разлика
на пол, възраст, нацио-
налност, етническа
принадлежност, веро-
изповедание или ув-
реждане. Той изрази
подкрепата си за при-

емане на резолюция на
ЕП за жестомимичните
езици и професионал-
ните им преводачи и че
техният брой трябва да
се увеличи.

В конференцията
участва и Николай Ни-
нов, председател на
Съюза на глухите
в България, Милена
Г ъ р к о в а - К а л и н о в а ,
председател на Наци-
оналната асоциация на
жестов език в Бълга-
рия, София Калинова,
избрана за една от
десетте най-изявени
млади личности в све-
та за 2015 г., хора с ув-
реден слух и превода-
чи на жестов език.

К
рата с увреждания в
Европа. Това заяви ев-
родепутатът Георги Пи-
рински по време на
конференцията „Мулти-
езичието и равните
права в ЕС: ролята на
жестомимичните ези-
ци“, която се проведе в
пленарната зала на ЕП.
Уникалното по рода си
събитие, организирано
от белгийския евроде-
путат Хелга Стивънс,
събра на едно място
850 човека с увреден
слух и жестомимични
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КОЛЕВА СТОЯНОВА

 от гр. Бургас

От семейството

от Бургас чества
на 27.09.2016 г. свой
достолепен юбилей
Да ни е жива и здрава
и много щастлива още

дълги години!

Родена е в град Искър,
Плевенска област.

Има висше образование -
руска филология. Тя

активно участва в обще-
ствения живот, като

комсомолски и партиен
активист. Дългогодишен
председател е на Плевен-

ското дружество на
русистите и член на

централното му ръковод-
ство. Активен член е на
ръководството на Клуб

ПЕНКА БАЛЕВА
отпразнува своя

80-годишен юбилей

„Единство” и активно работи
за неговото развитие.

Наградена е с орден „Кирил и Методий”- II
степен. Уважавана и тачена е от всички.

Обичаме те, скъпа Пенка!
ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

От Клуб „Единство”,
приятели и съмишленици

ългарската система за
здравеопазване остава
сред най-неефективни-
те в света. Това сочи

Çäðàâåîïàçâàíåòî â Áúëãàðèÿ
å ñðåä íàé-íååôåêòèâíèòå â ñâåòà
БББББ
Повече от половината лекари в България са пред пенсия, предупреди лекарският съюз

ПРЪСТОВИЯТ ОТПЕЧАТЪК
ВЛИЗА В БОЛНИЦИТЕ
С МЕСЕЦ ПО-КЪСНО

В
ъвеждането на пръстовия идентификатор за при-
емане и изписване на пациенти от болниците ще
бъде от 1 ноември, а не от 1 октомври, както бе
обявено по-рано. Това става ясно от решение на
Надзорния съвет на НЗОК от 27 септември.

Надзорниците решиха да бъдат освободени
3,5 млн. лв. от “Резерв, включително за непредви-
дени  и неотложни разходи”, с които да се увели-
чат средствата за здравноосигурителни плаща-
ния за лекарствени продукти за лечение на зло-
качествени заболявания в условията на болнична
медицинска помощ, които НЗОК заплаща извън
стойността на оказваните медицински услуги, за
заплащане на приложените от изпълнителите на
болнична медицинска помощ лекарствени про-
дукти през август 2016 г.

годишна класация според ин-
декс за ефективното здра-
веопазване на агенция “Блум-
бърг” (Bloomberg Health-Care
Efficiency Index). По данните от
2014 г. българската здравна
система е в по-добра позиция
от тези на Либия и Беларус, но
е по-слаба от тези във Венецу-
ела, Еквадор и Казахстан.

В индекса са 55 държави, а
България е на 45 място. Поне-
же индексът се използва от
2012 г. насам, когато използва
данни от 2009 г., в класацията
се вижда, че за 5 години
българското здравеопазване е
слязло надолу в списъка. През

2009 г. България е била на
43 място.

В приложената методоло-
гия основна тежест (60%) се
дава на продължителността
на живота, 30% тежест има
разходът за здравеопазване
като дял от БВП, а 10% - су-
мата, която се отделя на гла-
ва от население. Вероятно
именно тежестта в индекса
на елемента “Продъл-жител-
ност на живота” определя и
мястото на България, тъй
като по официални данни тя
е средно почти 75 г.

Докато САЩ отделят по
9400 долара на човек и над
17% от БВП за здравеопазва-
не, но са с по-ниска ефектив-
ност от България, където се от-
делят 662 долара на човек и

8,44% от БВП отива за здраве-
опазване. Затова САЩ са 50-и
от 55 държави.

Над 50% от българските
лекари са над 55 г., 1/3 са над
60 или в предпенсионна
възраст, а младите под 30 г. са
само 5%, обяви председателят
на БЛС д-р Венцислав Грозев
пред журналисти по време на
23-ия международен симпози-
ум на централно- и източноев-
ропейските лекарски камари.
Между 31 и 45 г. са 1/4 от спе-
циалистите.

На международно ниво
БЛС ще предложи кампания за
подобряване на имиджа на
лекарите и доверието в здрав-
ната система, под мотото “За
да е успешно лечението, аз
вярвам на своя лекар”.

МММММ
инистърът на вътрешните работи Ру-
мяна Бъчварова потвърди, че на
ГКПП “Капитан Андреево” е заловен
опасен френски гражданин, който е

МВР заловило опасен
радикален французин

бата с подобни заплахи приоритет според
нея трябва да е международното сътрудни-
чество и обменът между службите, оператив-
ната готовност и логистиката на национално
и регионално равнище в борбата с терориз-
ма. “Доста напред сме стигнали в сътрудни-
чеството с европейските партньори, със САЩ.
Изградили сме необходимите звена за коор-
динация, антитерористичния център, който
имаме и вече работи добре. Споразумение-
то, което успях да подпиша в САЩ, е изклю-
чително важно и ще бъде много полезно с
оглед идентифицирането на нелегално пре-
минаващите през България бежанци”, похва-
ли се Бъчварова. Според нея имаме изклю-
чително добре разработени, тренирани, опе-
ративни възможности.

Министърът заяви, че службите знаят за
зачестилите случаи на опасни лица, които
преминават през границата на България.
Това е потокът на придвижване на чуждес-
транните бойци, призна тя. Според Бъчваро-
ва мерките по защита на границата давали
добри резултати.

заподозрян във връзки с джихадистки орга-
низации. 18-годишният Клемен Мишел е
идентифициран при влизането в страната,
за него имало информация от френските
служби. Очаква се след законовите проце-
дури той да бъде върнат във Франция. За
задържането му пръв съобщи френският ве-
стник “Фигаро”.

Младият мъж приел исляма и се радика-
лизирал. След като започнал да се навърта
твърде подозрително около юридическия фа-
култет във френския град Руан, учебното за-
ведение бе затворено. Младежът трябвало да
се явява всеки ден в районния полицейски
участък, но избягал.

На дискусия, посветена на заплахите от
тероризъм, Бъчварова отново заяви, че ни-
коя държава не може да се справи сама и не
може да бъде успешна в борбата с терориз-
ма, без да работи с другите държави. За бор-

Снимка БГНЕС

С водосвет край село Баничан, община Гоце Делчев, бе
открит първият приют за магарета. В момента

обитателите на приюта, наречен “Долината на магаретата”,
са 17, капацитетът е за 60 стари и уморени животни

„Гранична полиция” обяви обществена поръчка за
доставка на двигателно масло, антифриз и течност за
чистачки на джиповете, с които се охранява границата.
За целта за заделени 70 000 лв., без ДДС. Продуктите
трябва да са произведени през 2016 г. Със средства от
фонд “Вътрешна сигурност” на ЕС “Гранична полиция”
се надява са си закупи  10 000 литра двигателно масло,
2000 литра антифриз и 1500 литра течност за чистачки.
Изборът на изпълнител ще стане на основание предло-
жена “най-ниска цена”. Офертите на кандидатите ще се
отварят след седмица, а срокът за доставка трябва да
се осъществи до 20 дни след сключването на договора,
което показва, че “Гранична полиция” изпитва спешна
необходимост от продуктите, за да подготви джиповете
за предстоящите зимни условия, при които ще трябва
да се охраняват границите. Само за няколко месеца
“Гранична полиция” обяви поредица от обществени
поръчки за доставка на нова техника, както и за
поддръжка на старите джипове и автомобили, с които
служителите изпълняват задълженията си. Оказа се, че
и старите джиповете, дарени след посещението на бив-
шия британски премиер Дейвид Камерън на българо-
турската граница, също са започнали да аварират.

„ГРАНИЧНА ПОЛИЦИЯ”
СВЪРШИ АНТИФРИЗА

Двама пътни полицаи от Благоевград са
задържани снощи за вземане на подкуп от 10 лв.
от спрян за проверка водач. Двамата служители на
Второ РУП са задържани след сигнал, че изнудват
за пари спрени за дребни нарушения водачи на
МПС. По неофициална информация след вземане
на пари от водач, двамата са задържани. В тях
колегите им открили 10 лв., взети от спрения за
проверка водач. Двамата са задържани за 24 часа.

АРЕСТУВАХА ПОЛИЦАИ
ЗА ПОДКУП ОТ 10 ЛВ.
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едиите по света усилено коментират казуса
с Кристалина Георгиева и Ирина Бокова. Ев-
рокомисарят за бюджета Георгиева се вклю-
чи в надпреварата за следващ генерален

×óæäè ìåäèè îáÿâÿâàò Êðèñòàëèíà
çà êðåàòóðà íà Ãåðìàíèÿ

МММММ

Решението за смяна на кандидатурата може да предизвика
правителствена криза, предвещава “„Российская газета”

секретар на ООН, след като българското правителст-
во издигна кандидатурата й в последния момент, пише
британският в. “Файненшъл таймс”. Изданието посоч-
ва, че българското правителство оттеглило подкре-
пата си за Бокова по настояване на Германия. Бер-
лин има благосклонно отношение към Георгиева,
която произхожда от същото десноцентристко евро-
пейско политическо семейство като германската
канцлерка Ангела Меркел. Германците обаче се
мъчат да осигурят подкрепата на Русия за нея, въпре-
ки че имаше информации, че Берлин е отправил
призиви в тази насока към руския президент Влади-
мир Путин на срещата на върха на Г-20 в Китай този
месец. Руското външно министерство разкритикува
политическите маневри на Германия. Външното ми-
нистерство в Берлин категорично отрича съобщени-
ята за германска намеса, отбелязва изданието.

Кандидатурата на Георгиева беше издигната ден
след като българският министър-председател Бой-
ко Борисов разговаря по телефона с Путин. Смята
се, че Русия като един от постоянните членове на
Съвета за сигурност на ООН има ключово значе-
ние за осигуряване на подкрепа за кандидатурата
на Георгиева, изтъква американският в. “Уолстрийт

джърнъл”.
Западният блок от постоянните представители в

Съвета за сигурност - Великобритания, Франция и
САЩ - ще трябва да избира между Георгиева и
фаворита, пише “Ню Йорк таймс”.

Кристалина Георгиева няма осигурена подкре-

па от Париж.  Великобритания е хладна по отноше-
ние на късното й включване в надпреварата, стра-
хувайки се, че тя ще отклони подкрепа от Гутие-
риш, писа “Гардиън”.Мнозина български политици
и политолози смятат, че шансовете на Георгиева
да оглави Обединените нации са минимални, а кан-
дидатурата й е натрапена от чужбина, пише “Рос-
сийская газета”. Изданието прогнозира, че реше-
нието на българския кабинет да смени кандидату-
рата на Бокова за висшия пост в ООН с тази на
Георгиева може да предизвика правителствена
криза в страната.

Г-н Борисов ще отговаря
ли с главата си за решението
за Ирина Бокова, попита вче-
ра бившият външен министър
Соломон Паси. “Нашият пре-
миер има полицейска експер-
тиза. Това е похвално, но с
тази експертиза не може да
спре мотористите по бул. “Ца-
риградско шосе” да карат
бързо. Кажете ми, щом не
може да спре мотористите,
как той изобретява такива
тънки световни ходове като
вкарването на втора кандида-
тура в последния момент на
надпреварата?”, подчерта
Паси. Той изрази съмнение
към твърденията, че прези-
дентите на САЩ и Русия са се
разбрали за Кристалина Ге-
оргиева и че нашите дипло-
мати знаят какво мислят Оба-
ма и Путин.

Хвърлихме бомба в Съве-
та за сигурност, ако сме це-
лели объркване, постигнахме
го, твърди Паси и разказа как
някога Наполеон въвел дясно-

Смяната на Ирина Бокова с Криста-
лина Георгиева не вещае някакъв гран-
диозен успех, а дори напротив, заяви в
Симитли Симеон Сакскобургготски. Той
посочи, че в дългогодишния си опит
нито в България, нито в чужбина е виж-
дал подобна ситуация, в която изведнъж
се сменя кандидатът насред надпрева-
рата.

“Ние си имахме кандидат и е ло-
гично, защото г-жа Бокова се е спра-
вила с два успешни мандата в толко-
ва престижен организъм като ЮНЕС-
КО. Това от своя страна говори, че тя
е част от Обединените нации (ООН).
Изведнъж да се дават така разнопо-
сочни сигнали не е добре”.

“Поне за момента това решение
не ми изглежда добро и трябва да се
запозная с абсолютно всички подроб-
ности, за да се изкажа по-категорич-

Соломон Паси пита Борисов
ще отговаря ли за решението си

то движение, за да обърка
противника.

“Издигането на втори кан-
дидат на България за гене-
рален секретар на ООН е
много новаторско и хазартно
решение. Страната ни вина-
ги си мисли, че играе по-го-
ляма роля, отколкото
всъщност има. Не съм против
новаторските решения, не
казвам, че това непременно
е грешно. Но за да вземеш
подобно решение, трябва да

имаш много добро разузна-
ване, за което се съмнявам,
че МС има”, коментира Паси.
Той определи номинирането
на Кристалина Георгиева
като “претенция, че ковем
история и пишем диплома-
ция”. Според Паси фактът, че
Ирина Бокова все още не се
е отказала от надпреварата
за генерален секретар на
ООН, означава, че тя никога
не е разчитала на подкрепа-
та на правителството ни.

„Файненшъл таймс” коментира, че
българското правителство оттегли
Бокова по настояване на Берлин

Соломон
Паси П

ДЕКЛАРАЦИЯ НА СЪЮЗА
НА ПАТРИОТИЧНИТЕ
СИЛИ „ЗАЩИТА”

При формирането на втория кабинет на ГЕРБ след парла-
ментарните избори през 2014 г. ръководството на Съюза на
патриотичните сили “Защита” изрази категорична позиция сре-
щу издигането на Бойко Борисов за втори премиерски мандат.
Аргументите ни срещу неговата кандидатура са някои крайно
смущаващи прояви в миналото му и особено сериозната зави-
симост от чужди сили, която стана известна от докладите на
такива авторитетни фигури като американските посланици в
София.

Тази външна зависимост на българския премиер става не
само очевидна, но и крайно тревожна и вредна за България.
Българската страна в угода на изключително чужди сили отка-
за строителството на стратегически важни  енергийни проекти,
някои от които много изгодни за българската държава.

Безпрецедентната смяна на българския кандидат за гене-
рален секретар нa ООН, извършена под изключително груб
външен натиск и в интерес на чужди сили, е смазващо дока-
зателство за пълната зависимост на българския премиер Бойко
Борисов от други държави.

Както досега, така и в бъдеще Борисов ще продължава да
компрометира България като зависима, безлична и сервилна
държава и ще причинява сериозни икономически вреди на
българската страна. Поради това ръководството на Съюза на
патриотичните сили “Защита” смята за крайно необходимо не-
забавното му оттегляне от поста премиер, като се даде възмож-
ност на ГЕРБ да формира кабинет, разбира се, без негово
участие. Алтернатива на този вариант са предсрочни парла-
ментарни избори. България няма право да продължава да жерт-
ва собствените си интереси заради личните изгоди на една
зависима отвън личност, макар и тя да се казва Бойко Борисов.

Да ви опиша трагедията, която
ни предстои, ако случайно Криста-
лина спечели.

Първо, Бойко ще стане най-ве-
ликият стратег от времето на Симе-
он Велики насам.

Второ, ще си изберем дори Цец-
ка Цачева за президент.

Трето, Роско ще стане комисар,
но ще му дадат културното многооб-
разие, просто защото е без никакъв
опит, а за бюджета напират мнози-
на.

Четвърто, Ирина Бокова ще тряб-
ва да напусне ЮНЕСКО, ще я заста-
вят великите сили, защото не може
концентрация на власт в 1 държава.
Най-вероятно някакъв компромат
ще й покажат и тя ще се оттегли в
“името на подкрепата за Кристали-
на”.

Пето, след 15 години управле-
ние на най-великия стратег държав-

Дупце да ни е яко... СИМЕОН САКСКОБУРГГОТСКИ:
СМЯНАТА НА ИРИНА БОКОВА
С ГЕОРГИЕВА НЕ ВЕЩАЕ
НЯКАКЪВ ГРАНДИОЗЕН УСПЕХ

Симеон
Сакскобургготски

но, но опреде-
лено не съм
оптимист,  за-
щото съчета-
нието, което се
получи с длъж-
ността на Ири-
на Бокова и
нейните каче-
ства, можеше
да ни даде на-
дежда, че мо-
же да спече-
лим”.  Симеон
Сакскобурггот-
ски коментира,
че в крайна
сметка, ако из-

борът не завърши положително за
България, ще трябва някой в страна-
та ни да отговаря за случилото се.

ният ни дълг ще е 100 милиарда
евро, българите в България ще са
по-малко от българите в чужбина, а
основният спор тук ще е между ци-
ганското мнозинство и новозасел-
ваните имигранти.

А най-трагичното знаете ли кое
е? Ами че нищо вече не зависи от
Бойко и той може да се окаже “ве-
лик стратег” поради игрите на Ве-
ликите сили. Дори вече няма шанс
да се издъни със собствената си глу-
пост.

А на Великите сили изобщо не
им дреме за вътрешнополитически-
те процеси в България...

Та дупце да ни е яко, ако изтег-
лим късата клечка на историята пак.
Вероятността за това е малка, но
все пак я има...

Добри БОЖИЛОВ, фейсбук
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НЕК няма да обжалва решението
на Международния арбитражен съд
по казуса “АЕЦ Белене”, но ще възра-
зи срещу евентуално принудително
изпълнение на решението. Това се
разбира от становище на Междуна-
родното адвокатско дружество “White
and Case”, което представляваше ин-
тересите на НЕК пред Международ-
ния арбитражен съд. Становището бе
публикувано на сайта на Министер-
ския съвет буквално часове след като
мнозинството в парламента одобри
окончателно отпускането на държав-
на помощ на НЕК, за да плати компа-
нията на руските производители за из-
работените реактори за АЕЦ “Беле-
не” във връзка с решението на между-
народния арбитраж в Женева.

НЕК няма да обжалва решението,
ако срокът за обжалване изтече, но
от “White and Сase” обясняват, че ще
използват друга възможност - възра-
жение против евентуално принудител-
но изпълнение на решението. Към

В Кърджали бе открито изложение на хранителни продукти
местно производство с участието на 22 фирми от региона

НЕК нямало да обжалва решението
на арбитража за „Белене”

днешна дата обаче от руската компа-
ния не са повдигали производство за
принудително изпълнение в България
или на друго място.

Междувременно стана известно, че
депутати от Реформаторския блок за-
почват да събират подписка за създа-
ването на нова анкетна парламентар-
на комисия за разследването на дей-
ствията по проекта “Белене”. Те смя-
тат също така, че прокуратурата тряб-
ва да провери данни за злонамерени
действия на длъжностни лица, които
вероятно са работили срещу държав-
ния интерес в арбитражното дело
между НЕК и “Атомстройекспорт”.
Според решение на съда в Женева
НЕК трябва да плати на АСЕ 620 млн.
евро плюс ежедневна лихва за заба-
вяне на плащането. Тя обаче се ос-
порва от българската страна. Зам.-
министърът на енергетиката Жечо
Станков коментира по този повод вче-
ра в Баку, че вероятно лихвата ще
бъде намалена с 12 млн. евро.

През юли 2016 г. спрямо юни
2016 г. нараства производството
на твърди горива - с 30% до 2
515 хил. т, на пропан-бутан - с
22,2% до 11 хил. т, на дизелово
гориво - с 1,3% до 240 хил. т;
електроенергия - с 6,4% до 3648
ГВтч, съобщиха вчера от НСИ.
Намалява обаче производството
на безоловен бензин - с 1,9% до
156 хил. т. Производството на
природен газ няма изменение.
За същия период нарастват и
доставките на твърди горива - с
28,8% до 2 578 хил. т, на пропан-
бутан - с 24,3% до 46 хил. т, на
безоловен бензин - със 140,9%
до 53 хил. т, на дизелово гориво
- с 55,8% до 243 хил. т, и на
електроенергия - с 8,2% до 2585

Производството на горива
нараства през юли

Много от бившите
служители в „Химко”
остават без дължимото

Много от бившите
химици във фалиралия
торов завод “Химко” във
Враца най-вероятно
няма да получат
дължимите им възнаг-
раждения.

Причината е, че
преди десетина години
са пропуснали да се
впишат като кредитори.
Това е трябвало да ста-
не в хода на производ-
ството по несъстоятел-
ност на торовото дру-
жество. Точно 693 от
бившите работници ще
получат пълния размер

на дължимите им за-
плати на обща стойност
около 1,1 млн. лв. Това
става ясно от списък,
обявен преди дни от
синдика на дружество-
то в Съдебната палата
в града, съобщи БНР.

Припомняме, че след
3 неуспешни опита за
продажба на обявения в
несъстоятелност торов
гигант, “Химко” беше ку-
пен за 11 700 000 лева
от дружеството “Метахим
инвест”  на 24 юни тази
година. Преди десетина
дни стана ясно, че бив-

ши работници от фали-
ралия торов завод ще
получат по 100 лева от
събирателната сметка
на кредиторите на пред-
приятието.

Преди дни синдикът
в дружеството публику-
ва списък с бившите ра-
ботници, които ще по-
лучат дължимите им за-
плати. Според списъка
точно 693 от бившите
работници на завода
ще получат пълния раз-
мер на дължимите им
заплати на обща стой-
ност 1 140 000 лева.

ГВтч. Намаляват доставките на
природен газ - с 18,5% до 163
млн. м3.
През юли 2016 г. спрямо юли
2015 г. производството на про-
пан-бутан нараства с 10,%, на
дизелово гориво - с 22,4%.
Намалява производството на
твърди горива - с 16,2%; безоло-
вен бензин - с 1,3%, и на елект-
роенергия - с 13,8%. Производст-
вото на природен газ няма изме-
нение. За същия период нараст-
ват доставките на пропан-бутан -
с 31,4%, на безоловен бензин - с
23,3%, на дизелово гориво - с
27,2%. Намаляват доставките на
твърди горива - с 16,3%, на
природен газ - с 15,1%, и на
електроенергия - с 1,2%.

Ася Гардели

ВКС ще умува още за
„сградна инсталация”

Коментар на стр. 12

Гражданската колегия на
Върховния касационен съд не
излезе вчера с тълкувателно
решение по искането на нацио-
налния омбудсман Мая Маноло-
ва за отпадане на т.нар такса
“сградна инсталация”, която се
начислява и на абонати, отказа-
ли се от това да ползват парно.
Съдиите трябва да решат дали
при доставка на топлинна енер-
гия са приложими разпоредби-
те на Закона за енергетиката
или пък на Закона за защита на
потребителите. Докато в първия
закон изрично е записано, че
потребителите дължат таксата,
тълкуванието на Закона за по-
требителите допуска обратната
хипотеза, предвид евродиректи-
вата за правата на потребите-
лите. “Икономическата ситуация
в страната е такава, че за хиля-
ди българи плащането на 60-80
лв. такса за сградна инсталация
е проблем”, заяви вчера Мано-
лова по време на заседанието
на Общото събрание на Граж-
данската колегия при ВКС. Ма-

Граждани и организации
протестираха вчера пред
Съдебната палата срещу
плащането на таксата

нолова не се ангажира да про-
гнозира кога Касационният съд
ще реши за таксата. Същевре-
менно съдът единодушто “бето-
нира” т.нар такса “юрисконсулт”
по граждански и търговски дела.

Още преди вчерашното за-
седание десетки граждани и
представители на неправителст-
вени организации протестираха
пред Съдебната палата срещу
такса “сградна инсталация”. Не-
доволните граждани се оплак-
ваха от монопол на “Топлофика-
ция”. Металните заграждения на
Съдебната палата бяха облепе-
ни с плакати, от които бе видно,
че протестиращите са недовол-
ни не само от “Топлофикация”,
но и от съдебната система в
България. “Настояваме българ-
ският съд да се произнесе, че
трябва да се спазват директиви-
те на ЕС”, заяви изпълнителният
секретар на Федерацията на
потребителите в България Емил
Георгиев. Има директива, в коя-
то ясно е записано, че потреби-
телят трябва да заплаща само
за услуга, която той желае да
използва, коментира експертът.

Мадлен Кирчева от Гражданско
сдружение за защита на права-
та на гражданите и държавата
каза, че се готвят протести пред
районните съдилища, тъй като е
погазено правото на потребите-
лите. Стоян Стоянов от Нацио-
нален център за човешки права
и общински реформи пък при-
помни случаите на самоубийст-
ва сред длъжници на “Топлофи-
кация”. Той обяви, че има изгот-
вени жалби до институциите на
ЕС, както и до Европейския
омбудсман, които ще бъдат вне-
сени, ако решението на ВКС не
е в полза на гражданите.

Според Мая Манолова такса
“сградна инсталация” трябва да
отпадне, защото е в противоре-
чие със Закона за защита на
потребителите, според който не
може да се плаща за непоиска-
на услуга или стока. Мая Мано-
лова обяви, че е готова с пред-
ложения за промени в Закона
за енергетиката, които да напра-
вят плащането на таксата по-
справедливо. Според нея такса-
та е неправомерна за хората,
които са изключили топлоза-
хранването и дори са демонти-
рали радиаторите в домовете си.
“Хората са обезверени и отчая-
ни на ръба на оцеляването, осо-
бено в случаите, когато гражда-
ни губят жилищата си, продаде-
ни в изпълнително производст-

во в дълг към “Топлофикация”,
каза още Манолова.

В момента над 440 хил. до-
макинства в София плащат так-
сата на “Топлофикация-София”,
независимо дали ползват парно
или не. Друг проблем са адво-
катските възнаграждения, които
при съдебен процес от страна
на “Топлофикация” се начисля-
ват заедно с таксите и лихвите.
Мая Манолова за пореден път
се обяви за отпадане на юрис-
консултантските възнагражде-
ния, които натоварват хората
допълнително минимум с 300 лв.
пред съд и 350 лв. пред частен
съдия-изпълнител. Тя ще поиска

още в Закона за енергетика да
отпадане забраната за сваляне
на радиаторите.

Протестите да прераснат в
гражданско неподчинение, ако
не бъде премахната таксата
“сградна инсталация”, заплаши-
ха недоволните пред Съдебна-
та палата. Ивайло Илиев от Асо-
циация за защита на длъжници-
те обяви, че във фейсбук страни-
цата им ще бъде публикувана
методика, която ще дава разяс-
нения как точно да се защитят
хората в съда срещу “Топлофи-
кация”.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка БГНЕС
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В София налогът ще е 850 лв., в Пловдив - 750 лв.

Предложението за разсрочено плащане на налога бе на
общинския съветник от БСП Калоян Паргов с обосновката,
че така ще се облекчат шофьорите на таксита
извън големите компании

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Столичният общински съвет
прие вчера данъкът за такси-
метровия превоз в София да е
850 лв. от 1 януари 2017 г.
Съветниците бяха единодушни
по отношение на размера на
новия данък, но не успяха да се
разберат относно възможност-
та той да може да се плаща
разсрочено на 4 вноски през
годината или с 5 на сто
отстъпка при еднократно вна-
сяне. Предложението бе напра-
вено от общинския съветник от
БСП Калоян Паргов с обоснов-
ката, че така ще се облекчат
шофьорите на таксита извън
големите компании. Според
него такситата в София са меж-
ду 8000 и 10 000 и броят им не
отговаря на транспортната схе-
ма на града. След бурни едно-
часови дискусии обаче управ-
ляващите отказаха да подкре-
пят предложението на БСП.

Според ГЕРБ общината
може да очаква близо 5,5 млн.
лв. приходи годишно от новия
данък, които ще бъдат използ-
вани само за подобряване на
инфраструктурата, за стоянките
на такситата, които в София са
около 100. По официални дан-
ни в момента такситата в града
са малко над 6300, а 40 на сто
от тях се управляват от двама
водачи. Данъкът ще е на авто-
мобил, а не на водач, и според
вносителите на доклада ще е
под 2,40 лв. на ден.

И общинските съветници в

Деси ВЕЛЕВА

Пловдив взеха решение за раз-
мера на данъка. За пловдивски-
те таксита той ще е 750 лв. за
2017 г. С оглед на нивата на
патентните данъци, които има-
ме в града, като например на-
лозите за фотографите и фризь-
орските салони, патентният
данък на таксиметровите шофь-
ори дори е сравнително нисък,
заяви след приемането на ре-
шението кметът на града Иван
Тотев. По думите му за опреде-
ляне на точния размер на данъ-
ка са проведени предварител-
ни разговори с партньорите на
управляващите в Пловдив.

Против размера на данъка

се обявиха от БСП и от Патри-
отичния фронт. Крайно неко-
ректно и несправедливо е в
последния момент размерът на
данъка да бъде завишен два
пъти и половина. Дълбоко се
съмнявам администрацията да
е обсъждала налога с предста-
вители на таксиметровия бранш
в града. Не ми се иска да мисля
какво би се случило при един
евентуален протест от страна на
таксиметровите шофьори на
фона на строителната площад-
ка, на която в момента прилича
Пловдив, коментира Кристиян
Гаров от ПФ. По данни на об-
щинското предприятие “Орга-

низация и контрол на транспор-
та” към 27 май тази година об-
щият брой на издадените раз-
решения за извършване на так-
симетров превоз на пътници в
община Пловдив е 1700. С така
гласувания размер от 750 лева
годишно за следващата година
очакваният приход от този вид
нов местен налог е малко над 1
200 000 лева.

 Във Варна налогът е също
850 лв. В Бургас кметът Димитър
Николов искаше данък от 900
лв. на автомобил годишно, но
общинският съвет реши налогът
да бъде 660 лв. Кметът на Ло-
веч Корнелия Маринова беше

предложила данък от 720 лв.,
но общинарите решиха той да
бъде 500 лв. В Плевен данъкът
е 450 лв., в Разград Ц 350 лв.,
в Кюстендил и в Силистра Ц 300
лв., а в Троян - 500 лв. Предим-
но по-малките общини са пред-
почели долния праг на налога
от 300 лв. Според представите-
лите на местната власт няма
основания за повишаване на
цената на таксиметровия пре-
воз. Браншът няма единна по-
зиция ще има ли поскъпване на
услугата. Едни очакват увели-
чение на първоначалната так-
са, други прогнозират, че няма
да има промени в цените.

сектора на услуги-
те през този месец
има влошаване на
бизнес климата,

Страните от организа-
цията на износителите на
петрол ОПЕК изненадва-
що постигнаха първото от
2008 г. насам предвари-
телно споразумение за
намаляване на добивите
и ще търсят подкрепа от
други производители
извън картела. Това ста-
на в края на тридневни
консултации в кулоарите
на енергиен форум в Ал-
жир и новината веднага
предизвика поскъпване
на петрола с 6%. Оцен-
ките на анализатори се
движат между “историче-
ско събитие” и изтъква-
не, че засега са извест-
ни твърде малко под-
робности.

ОПЕК се договори
съвместният добив да е в
рамките на 32,5-33 млн.
барела на ден, като се
смята, че в момента се

ВВВВВ
ВЛОШАВА СЕ БИЗНЕС
КЛИМАТЪТ В УСЛУГИТЕ

става ясно от данните на
НСИ за септември. Като
цяло през този месец об-
щият показател на бизнес
климата запазва нивото
си от предходния месец.
Отчита се подобрение на
показателя в промишле-
ността, строителството и
търговията на дребно.

През септември пока-
зателят бизнес климат в
сектора на услугите нама-
лява с 3,6 пункта. Отчита
се засилване на неблаго-
приятното въздействие на
фактора “несигурна ико-
номическа среда”, който
измества на второ място
затрудненията, свързани с
конкуренцията в бранша.
Очакванията за продаж-
ните цени в сектора са за
запазване на тяхното рав-

нище през следващите
три месеца.

В промишлеността по-
казателят нараства с 1
пункт в сравнение с ав-
густ, което се дължи на
по-благоприятните очак-
вания на промишлените
предприемачи за бизнес
състоянието на предприя-
тията през следващите
шест месеца. За продаж-
ните цени в промишле-
ността очакванията са те
да останат без промяна
през следващите три ме-
сеца.

В строителството пока-
зателят се увеличава с 1,4
пункта в резултат на оп-
тимистичните оценки на
строителните предприе-
мачи за настоящото биз-
нес състояние на пред-
приятията. Очакванията и
тук са за запазване на
цените през следващите
три месеца.

В търговията на дреб-
но показателят се покач-
ва с 0,6 пункта в сравне-
ние с август, което се
дължи на подобрените
оценки на търговците на
дребно за настоящото
бизнес състояние на
предприятията. Прогнози-
те им за обема на про-
дажбите и поръчките към
доставчиците през след-
ващите три месеца обаче
са по-резервирани. Основ-
ните фактори, огранича-
ващи развитието на биз-
неса, остават конкуренци-
ята в бранша, недо-
статъчното търсене и не-
сигурната икономическа
среда, като анкетата ре-
гистрира засилване на не-
гативното влияние на вто-
рия фактор. Относно про-
дажните цени очаквания-
та на търговците са те да
останат без промяна през
следващите три месеца.

Дарина Павлова продаде “Гранд хотел България” в
София, останал под нейно владение след убийството на
съпруга й Илия Павлов, основател на “Мултигруп”. По не-
официални данни цената е между 12 и 18 млн. евро. Купу-
вач на един от най-емблематичните софийски хотели, раз-
положен в самия център на столицата на бул. “Цар Осво-
бодител”, е фирмата “Софсток инвест” на бизнесмена Ми-
рослав Печев. Той е известен като вносител на кафе “Ла-
ваца” и собственик на “Парк хотел Витоша” в Студентския
град. “Гранд хотел България” е с нов собственик, е
потвърдил изпълнителният директор на дружеството, уп-
равляващо хотела, Нели Сандалска. Към момента новият
собственик правел предварителни проучвания и архитек-
турен проект няма. Инвестиционните му намерения били в
посока реконструкция на сградата със запазване на фаса-
дата и развитие като хотел.

ОПЕК ДОГОВОРИ ПЪРВО ОТ
8 ГОДИНИ НАМАЛЕНИЕ НА ДОБИВА,
ПЕТРОЛЪТ ПОСКЪПНА

добиват 33,24 млн. баре-
ла. “Решихме да
н а м а л и м
производст-
вото с око-
ло 700 000
барела на
ден”, каза
иранският
м и н и с т ъ р
на петрола
Б и д ж а н
З а н г а н е х .
Конкретното
разпределение на оряз-
ването на добивите по
държави ще стане изве-
стно на срещата на орга-
низацията в централата й
във Виена на 30 ноември.
След като се постигне
поставената цел, ще бъде
търсена подкрепа за тази
политика и от държави
извън ОПЕК, за да се
намали големият из-
лишък от суровина на

световните пазари.
На борсите цената на

петрола веднага по-
скъпна, като в четвъртък
сутринта сортът “Брент”
стигна до 48,70 долара за
барел - увеличение от
5,9%, а американският лек
петрол - 47,17 долара за
барел, което е поскъпва-
не от 5,6%. Това са най-
високите цени от две сед-
мици насам.

ДАРИНА ПАВЛОВА ПРОДАДЕ „ГРАНД ХОТЕЛ БЪЛГАРИЯ”
“При избора на купувач за нас беше ключово да се

запазят модернистичната фасада, популярната кафе-слад-
карница, ресторантът с овалното стълбище, червеният са-
лон и конферентните зали. Инвеститорът ще направи всичко
необходимо да запази “легендата” около сградата - една от
главните причини да прояви интерес към нея”, обяснява
Сандалска.

“Гранд хотел България” е построен през 1934-37 г. след
конкурс за изграждане на Доходна сграда на Чиновничес-
кото застрахователно дружество (наследено от ДЗИ). Само-
то дружество, което се явява и първи собственик на имота,
е разположено в красивата съседна сграда на ъгъла на бул.
“Цар Освободител” и ул. “Г. Бенковски”. Зданието е дело на
прочутите архитекти Станчо Белковски и Иван Данчов и се
дава като пример за модернизма в българската архитектура
между двете световни войни.
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КРАТКИ

Ако Унгария не беше изпълнила
своите задължения за спиране на
нелегалната миграция, Европа вече
щеше да е паднала. Това каза ун-
гарският премиер Виктор Орбан. С
въвеждането на строгите мерки
срещу нелегалната миграция ние
“не сме откривали топлата вода”, а
просто направихме това, което е
необходимо, и това, което правят
умните хора по света от САЩ до
Израел... Ние просто защитавахме
Унгария, а с това и границите на
Европа”, каза още Орбан пред ме-
стното издание “Локал”.

По отношение на предстоящия в
неделя референдум в Унгария за
квотното разпределение на мигран-
тите в страните от ЕС Орбан заяви,
че гражданите по време на допитва-
нето “ще гласуват за бъдещето на
страната и Европа”. Според него “Ун-
гария остава на страната на европей-
ското бъдеще, но ЕС има нужда от
промяна, за да може да бъде защите-

Орбан:
Ако не защитим ЕС
от мигрантите, ще
загубим всичко

на Европа, която всички обичаме -
Европа, която смятаме за своя роди-
на и за която сме дали толкова много
жертви”. Премиерът смята за серио-
зен проблем липсата на обща пози-
ция на страните от ЕС по отношение
на мигрантската криза. Орбан повто-
ри, че всички нелегални мигранти в
Европа трябва да бъдат настанени
извън територията на ЕС, но много
държави от Евросъюза, според него,
нямат куража да направят това. Ор-
бан каза, че има няколко държави,
които са готови да приемат нелегал-
ните мигранти, защото “Европа вина-
ги се е справяла с проблемите в ми-
налото”. “Този път обаче нещата са
по-различни. Или ще защитим наша-
та родина и Европа, или ще ги загу-
бим”, каза още унгарският министър-
председател.

Унгарците са готови да отхвърлят
плана за квоти за мигранти, предло-
жен от ЕС, на референдум в неделя,
потенциално засилвайки влиянието
на Виктор Орбан. Според последните
анкети “не” ще победи, макар че ако
не бъде постигната 50% избирателна
активност, вотът ще бъде невалиден.
Унгарската опозиция призова за бой-
кот на референдума.

Европейската комисия от своя
страна вече обяви, че резултатът от

допитването няма да засегне плана
или други договори на ЕС, въпреки
позицията на Орбан, че при евенту-
ално отхвърляне на сделката, това
ще доведе до правно отражение
върху съюза.

Наблюдатели заявяват, че
отхвърляне на споразумението на ЕС
би укрепило ролята на Орбан в бор-
бата му срещу политиката на “отво-
рени врати” на германския канцлер
Ангела Меркел към мигрантите.

Междувременно македонският те-
левизионен канал “Канал 5” съобщи,
че Турция има готовност да издигне
стена по границата със Сирия до края
на февруари 2017 г. Строежът, пред-
ложен от Министерството на отбра-
ната в Анкара, ще продължи най-
малко две години, но властите пре-
движдат да бъде завършен в рамките
на пет месеца. Този срок може да
бъде удължаван в зависимост от ме-
теорологичните условия.

Източник, пожелал анонимност,
твърди, че граничната стена ще бъде
с височина от три и широчина от два
метра.

Турция от дълго време е под на-
тиск от страна на партньорите си от
НАТО да затвори границата със Си-
рия, откъдето според Запада проник-
ват терористи.

Ренци: След „Брекзит”-а британците
няма да се радват на привилегии от ЕС

Обединеното кралство
не може да разчита, че
след напускането на ЕС
британците ще запазят по-
големи права, отколкото
гражданите на останалите
държави извън общността,
предупреди в интервю за
Би Би Си италианският пре-
миер Матео Ренци.

“Няма да е възможно да
дадем на британците по-
вече права, отколкото на
другите хора извън грани-
ците на ЕС”, посочи Рен-

ци, цитиран от ТАСС.
Според италианския

премиер решението на
поданиците на Велико-
британия да напуснат ЕС
е “лошо”. Той смята, че
част от отговорността за
“Брекзит” е на бившия
премиер Дейвид Ка-
мерън, който организира
референдума, въпреки че
лично се застъпваше за
оставане на страната в
общността.  “Работата
беше в това, че Дейвид

Камерън искаше да из-
ползва референдума, за
да реши вътрешни про-
блеми на Консервативна-
та партия. Същевременно
Ренци подчерта, че воля-
та на британския народ
трябва да се уважава.

Италианското правител-
ство инициира референдум
за конституционната рефор-
ма, насрочен за 4 декем-
ври. “Британците взеха ре-
шение за бъдещето си. Сега
положението е такова, че

ние можем и трябва да
създадем нов съюз между
Великобритания и ЕС, за-
щото ще сме най-добри
приятели в идните години”,
каза Ренци.

Италианският премиер
изтъкна, че Брюксел тряб-
ва да използва “Брекзит” за
подобряване на самия ЕС.
“Мисля, че това решение
може да подтикне европей-
ските лидери към инвести-
ране в по-различна Евро-
па”, смята Ренци.

Унгарците готови да

отхвърлят квотитеУнгарците готови да

отхвърлят квотите
Унгарците готови да

отхвърлят квотитеУнгарците готови да

отхвърлят квотитеУнгарците готови да

отхвърлят квотите

Снимкa БГНЕС

Безработицата
в Германия
рекордно намаля

Нивото на безработицата в Гер-
мания достигна рекордно ниски
стойности за периода от последни-
те 25 години. През месец септември
Федералната агенция по труда е
регистрирала 2,6 млн. души, които
нямат работа. Броят им е със 77
хил. души по-малък в сравнение с
този, който властите отчетоха
през предходния месец август.

Швеция обмисля
връщане на
военната служба

Проучване, поръчано от прави-
телството на Швеция, предлага
задължителната военна служба
отново да бъде въведена в страна-
та. Докладът предлага от 1 юли
2017 г. млади мъже и жени да се
присъединяват към въоръжените
сили на страната след попълване
на въпросник, а от 1 януари 2018
г. да се въведе военната повин-
ност за всички, избрани да преми-
нат базово военно обучение. Първи-
те, които ще бъдат задължени да
влязат в казарма, са родените през
1999 и 2000 г. Така към армията
ежегодно ще бъдат привличани по
няколко хиляди младежи.

САЩ изпраща нови
военни в Ирак

САЩ и Ирак постигнаха съгла-
сие по план за изпращането на
над 600 допълнителни американ-
ски войници, които да подпомог-
нат войските на Багдад в отво-
юването на Мосул от “Ислямска
държава”, съобщи министърът на
отбраната Аштън Картър, който
заяви, че коалицията “ускорява
кампанията за изолиране и срива-
не на контрола на ИД в Мосул. С
новото попълнение американски-
те войници в близкоизточната
държава стават общо 5262.

Тимерманс: Европа
е пред огромни
предизвикателства

В реч в полския град Сопот
вицепредседателят на ЕК Франс
Тимерманс съобщи, че Европа се е
изправила пред огромни предизви-
кателства – тероризма, глобализа-
цията, миграцията и икономичес-
ката криза, предаде Radio Poland.
“Пред нас стоят още безработица-
та и банковата криза. Това е цял
спектър от различни проблеми,
които нарушават сигурността ни.
Най-важното за Европа и дори за
света като цяло е това как ще се
справим с четвъртата индустри-
ална революция. Тук не трябва да
допускаме грешки”, заяви той и
също така посочи важността
Шенген да бъде запазен.

Der Spiegel:
Навършват се
75 г. от трагедията
край Бабий Яр

На 29-30 септември 1941 г. край
украинската столица Киев отряди-
те на нацистките СС разстрел-
ват общо 33 771 евреи – мъже,
жени и деца. Геноцидът е бил осъ-
ществен с подкрепата на Вермах-
та. Години след масовите убийст-
ва ксенофобията в Германия отно-
во набира сила, коментира издани-
ето. Всеки десети в страната би
искал да бъде управляван от нов
фюрер с твърда ръка, а 11% от
гражданите са убедени, че евреи-
те имат твърде голямо влияние
във ФРГ. Цели 12% от германците
усещат превъзходството си над
други нации.
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Страните в сирийския конфликт
окончателно заложиха на силовия
сценарий. Правителствените вой-
ски, с подкрепата на руските ВКС,
провеждат решаващ щурм на източ-
ните части на Алепо. Ако сирийска-
та армия успее изцяло да овладее
втория по значение град в страна-
та, това ще бъде прелом в над пет-
годишната война и реализиране на
плана на Дамаск за възстановява-
не на контрола му над главните
стратегически центрове, коментира
руският в. “Комерсант”. Битката за
Алепо е съпроводена от рязко вло-
шаване на хуманитарната ситуация,
жертви сред мирното население и
обвинения към Москва за наруша-
ване на международното право и
военни престъпления. Цената на
главното сражение в сирийската
война, изходът от което остава не-
ясен, може да стане налагането на
нови санкции на Русия, за вероят-
ността за което вече заявиха САЩ

Политиката на заплахи е
подкрепа за терористите
Русия е възмутена от заплашителния тон
в последното съобщение на САЩ за Сирия

и Великобритания.
Москва от своя страна настоява

да бъдат разследвани въздушните
удари на международната коалиция
срещу “Ислямска държава”, които
поразиха сирийската армия. Това
заяви говорителят на руското
външно министерство Мария Заха-
рова, предаде РИА “Новости”. “Ние
чухме от Вашингтон, че това е греш-
ка. В продължение на много години
слушаме тази дума - “грешка” - от
западните ни колеги, но добре по-
мним как се извършваха тези греш-
ки, без каквото и да е колебание и
съмнение, просто като смели и ре-
шителни крачки към реализацията
на плановете на Вашингтон”, под-
черта руският дипломат.

Руското външно министерство
определи последните изказвания от
Държавния департамент на САЩ
като подкрепа за терористите. Това
заяви в четвъртък Сергей Рябков,
заместник външен министър на Ру-

ската федерация, предаде агенция
Интерфакс.

Русия е възмутена от заплаши-
телния тон в последното съобще-
ние на САЩ за Сирия, което е рав-
носилно на поддържане на теро-
ризма, заяви Рябков. Той имаше
предвид съобщението на говорите-
ля на Държавния департамент
Джон Кирби, в което се казва, че
държавният секретар на САЩ Джон
Кери е провел телефонен разговор
с руския си колега Сергей Лавров,
по време на който е заплашил САЩ
да прекратят сътрудничеството с
Русия в Сирия, ако не спре въздуш-
ните удари. Кирби също така обя-
вил, че американските власти за-
почнали да обсъждат “недиплома-
тични отговори” на прекъсването на
примирието в Сирия, съобщи Рой-
терс. Кирби обаче не конкретизи-
рал какви именно варианти се
обсъждат.

Според Държавния департамент
Русия има интерес от спиране на
насилието в Сирия, защото екстре-
мистите могат да се възползват от
вакуума там и да започнат атаки

“срещу руски интереси, може би и
срещу руски градове”.

Според Рябков съобщението е
“емоционален изблик”. Той добави,
че предложеният от САЩ се-
демдневен план за спиране на огъ-
ня в Сирия е неприемлив за Русия.
Рябков каза, че Москва вместо това
е предложила 48-часова “хумани-
тарна пауза” в Алепо.

Изказването на официалния
представител на Държавния депар-
тамент за заплахи от терористични
атаки в Русия заради действията на
ръководството на страната в Сирия
потвърждават, че сирийската опози-
ция е подконтролен на САЩ между-
народен терористичен интернацио-
нал. Това заяви официалният пред-
ставител на руското военно минис-
терство Игор Конашенков, цитиран
от РИА “Новости”.

“Особено впечатлява в призна-
нието на Джон Кирби това, че ма-
щабите на прякото американско
влияние върху дейността на теро-
ристите са глобални. И стигат чак
до Русия. Маските са свалени, гос-
пода?”, каза той.

Конгресът отхвърли
вето на президента
Барак Обама
Американският кон-
грес отхвърли ветото,
което президентът
Барак Обама наложи
на закон, който разре-
шава на близките на
жертви на атентатите
от 11 септември да
съдят Саудитска
Арабия, съобщи АФП.
Това е първият случай
от 8 години, когато
вето на президента е
отхвърлено от Конгре-
са. За да се случи
това, трябва да бъдат
събрани две трети от
гласовете.
Обама се е възполз-
вал от правото си на
вето 12 пъти по време
на своето управление.
Срещу ветото на
президента в Сената
бяха издигнати 97
гласа, срещу само
един, който го подкре-
пи - председателят на
демократите в горната
камара Хари Рейд. В
Камарата на предста-
вителите срещу ветото
се произнесоха 348 от
членовете срещу 77,
които го подкрепиха.
Барак Обама аргумен-
тира своето вето с

принципа за имунитет,
който защитава
държавите и техните
дипломати от съдебно
преследване. Той се
опасява, че това би
предизвикало ефект
на бумеранга и съдеб-
ни дела срещу САЩ в
различни части на
света. “Този текст
няма да защити
американците от
терористичните атаки
и няма да подобри
ефикасността на
нашия отговор в
случай на такива
атаки”, писа Обама до
лидерите на републи-
канци и демократи в
Сената, опитвайки се
да предотврати подо-
бен резултат в гласу-
ването. Аргументите
му обаче не бяха
приети.
Петнайсет от девет-
найсетте извършители
на терористичните
атаки на 11 септември
2001 г. в САЩ бяха
саудитски граждани.
Въпреки това отговор-
ността на Саудитска
Арабия за атентатите
не бе доказана.

“Протекционизмът заплаш-
ва да забави световния ико-
номически растеж, който и
без това е твърде слаб и
твърде неравномерен”, преду-
преди директорът на Между-
народния валутен фонд Крис-
тин Лагард в реч в Чикаго.
“Поставянето на ограничения
в търговията представлява
голяма икономическа греш-
ка”, подчерта тя.

Това предупреждение идва
в момент, когато двамата ос-

Кристин Лагард предупреди
за вредата от протекционизма

новни кандидати за президент
на САЩ Доналд Тръмп и Хилъ-
ри Клинтън приеха позиция
срещу мащабно споразумение
за свободна търговия, постиг-
нато от администрацията на
президента Обама с 11 стра-
ни от Азиатско-Тихоокеанския
регион. Републиканският кан-
дидат за президент дори оти-
де по-далеч, като призова да
се възстановят митническите
ограничения с Мексико или
Китай и да се денонсират

търговски споразумения, склю-
чени в миналото.

В Европа протекционизмът
също е в подем след британ-
ския вот за излизане от ЕС,
който събуди страховете от
затваряне на икономиките на
страните. “Решението за по-
добряване на благосъстояни-
ето на народите не е връща-
не към протекционизма или
други икономически рецепти
от миналото, които са се про-
валили”, посочи още Лагард.

Бойците от терористич-
ната групировка “Ислямска
държава” са загубили кон-
трола върху всички нефте-
ни кладенци в Ирак, съоб-
щи Ройтерс, позовавайки се
на Министерството на пет-
рола в Ирак. Това е стана-
ло, когато иракската армия
миналата седмица е изтла-
скала бунтовниците от тери-
торията в близост до град
Киркук.

Правителствените сили все

ИД загуби контрол
върху иракския нефт

още не са взели под свой кон-
трол петролните кладенци в
Наджим, но по думите на
иракски официални лица бой-
ците от ИД вече нямат достъп
до производствените мощно-
сти заради постоянните
въздушни удари и настъпле-
нието на военните.

Освобождението на Мосул
е основна цел на провежда-
щата се съвместно с кюрдите
операция по възстановяване
на контрола над страната.

Снимка БГНЕС

Президентът на Израел Реувен Ривлин, премиерът Бенямин Нетаняху, членовете на кабинета, депутати,
политици и общественици се поклониха пред тленните останки на големият държавник Шимон Перес,

изложени пред официалния вход на израелския парламент
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Учените са открили мате-
матическо обяснение защо
хората се държат по-агресив-
но от болшинството животни
по отношение на себеподоб-
ните си. Причина за това спо-
ред тях е еволюцията, а не
цивилизацията, пише в ста-
тия, публикувана в списание
“Нейчър”, цитирана от РИА
“Новости”.

Учените отдавна са забе-
лязали, че хората са по-аг-
ресивни към себеподобните
си от другите бозайници. За
причините в средите на ант-
рополозите се спори вече
почти три века. Има две го-
леми течения в теориите,
обясняващи този факт. Спо-
ред привържениците на
френския просветител Жан-
Жак Русо до появата на ци-

Еволюцията е направила хората
по-агресивни към себеподобните им

вилизацията човекът не се е
отличавал по отношение на
агресивността си от животни-
те и е живеел в хармония с
природата и околните. При-
чините за конфликтите и на-
силието те виждат в цивили-
зацията и личната собстве-
ност.

Техните противници - кои-
то изхождат от идеите на То-
мас Хобс, смятат, че човек в
естественото си състояние
живее според нормата всеки
срещу всеки и това е по ево-
люционни причини. Появата
на цивилизация и държави е
намалила броя на конфлик-
тите и насилието.

Маркос Мендес и негови
колеги от университета в Ма-
дрид са измислили матема-
тически способ за проверка

на тези теории, използвайки
подхода на еволюционната
биология и основните поло-
жения в учението на Дарвин.
Според тях, ако теорията на
Хобс е вярна, то естествена-
та склонност на човека към
насилие трябва да е била ва-
лидна и за общите ни предци
с шимпанзето - човекоподоб-
ните примати, и в по-малка
степен за други бозайници.
Ако тази закономерност не
съществува в реалността, но
тогава прави са Русо и
поддръжниците му.

Ръководейки се от тази
закономерност учените са
анализирали данните за
смъртността при 137 семей-
ства бозайници, изучавайки
повече от 4 млн. случая на
смърт при различни животни

и хора от праисторическите
времена. Те са изчислили
каква е била смъртността в
резултат на вътревидова аг-
ресия и са я сравнили при
различните видове. Установи-
ли са, че бозайниците убиват
себеподобните си много ряд-
ко - едва в 0.3% от случаите.
При праисторическите хора
обаче това е било 2%, което
е шест пъти повече от “нор-
мата”.

Нивото на насилие след
появата на цивилизация не е
намаляло, а напротив - рязко
се е увеличило, достигайки
30% смъртност в резултат на
насилие по време на желяз-
ната епоха и късната антич-
ност. Според учените това е
свързано с прехода от живот
“в естествени условия” към

живот в общества, където ни-
вото на смъртност е по-нис-
ко, отколкото при примати и
праисторическите хора.

Мендес и неговите колеги
смятат, че тези резултати го-
ворят еднозначно, че склон-
ността към насилие е еволю-
ционно обоснована. При при-
матите нивото на насилие е
правопропорционално на
това в колко големи групи
живеят и колко активно отбра-
няват своите територии. При
такива условия общности,
склонни към насилие, ще
имат по-големи шансове за
оцеляване и развитие от ос-
таналите. Това потвърждава
на практика теорията за ево-
люционната идея за произ-
ход на насилието, считат ав-
торите на статията.

Западните политици трябва да формират
такъв курс, в който да се отчитат
колебанията на обществените настроения

“Една смърт - това
е трагедия, милион
смърти - статистика”.
Това заявление, припи-
свано на Йосиф Ста-
лин, често се възприе-
ма като олицетворение
на безчовечността, т.е.
директна противоположност на хуман-
ните и либерални ценности, които тол-
кова цени демократичният Запад.

Но що се отнася до войната в Си-
рия Западът живее в съответствие с
фразата на Сталин. Както и целият
свят. За последните четири години
написах много статии за Сирия, които
са препълнени с ужасяваща статисти-
ка. Един път отбелязах, че са загина-
ли 50 000 души; следващата година
загиналите бяха 100 000, а след още
година - 200 000. Сега числото може
би представлява повече от 400 000
души. Но едно нещо остава непроме-
нено: всичките тези статии за Сирия
привличат много малко читатели.

Само че от време на време някаква
история или снимка за лична трагедия
предизвиква на Запад немного дълго-
траен изблик на състрадание. Минала-
та година това беше снимка на заги-
налия Айлан Курди, която предизвика
силни преживявания. В тази снимка
имаше нещо непосилно трогателно:
тригодишно момченце с къси панта-
лонки, обувки и фланелка, чието тяло
беше изхвърлено на турския бряг. За-
едно с това във всички тези излияния
на състрадания има нещо тайнствено
и непостоянно. В същото време един
мой познат, отразяващ събитията от
сирийската война от самото й начало,
отбеляза: “Вече няколко години публи-
кувам в туитър снимки на загинали си-
рийски деца. Обикновено никой не ги
забелязва”. Аналогично непостоянство
присъства и в реакциите на Запада по
отношение на масовата гибел на хора,
потъващи в морето. През октомври
2013 г. смъртта на над 300 бежанци в
Средиземно море край остров Лампе-
дуза предизвика бурна реакция в це-
лия свят, поради което Италия, а след
това и ЕС активизираха спасителните
работи.

А миналата неделя край бреговете
на Египет се удавиха повече от 100
души, опитващи се да доплуват до
Европа. Западните медии почти не

Гидиън РАХМАН
отразиха тази трагедия. Количеството
смърт в Средиземно море през тази
година може да достигне нов връх,
само че обществеността като че ли
престана да обръща внимание на
това.

Западните лидери са длъжни да
се опитат да сформират такава поли-
тика по отношение на Сирия, в която
да се отчитат тези непредсказуеми
колебания на обществените настрое-
ния - от безразличие до периодични
изблици на мъчителна болка. Лиде-
рите, които градят своята политика на
предположенията за това, че състра-
данието на избирателите ще се запа-
зи в продължение на дълги месеци,
обикновено понасят загуби.

Миналото лято, когато много нем-
ци размахваха плакати с надписа “До-
бре дошли, бежанци”, Ангела Меркел
реши да възприеме тези думи буквал-
но и отвори вратите на Германия за
над един милион мигранти. Но когато
през септември на местните избори
застъпващите се против имиграцията
десни партии реализираха големи
успехи, Меркел публично се извини
за своята политика по отношение на
бежанците. Миналогодишното състра-
дание отстъпи място на разкаянието.

Що се отнася до Барак Обама, него
го обвиняват както в прекалена
безсърдечност, така и в излишно
съчувствие по отношение на Сирия.
Много американски либерали са на
мнение, че неговият отказ за намеса
с цел прекратяване на кръвопролити-
ето ще остави неизличимо петно върху
репутацията на президента. Само че
Обама също така е подлаган на яро-
стни атаки от десния фланг за това,
че разреши допускането на повече
сирийски бежанци в САЩ.

Днешното възмущение по повод на
руския въздушен удар по колона ка-
миони с помощи в Сирия прилича на
преломен момент в дебатите на За-
пад. Само че опитът от миналото го-
вори за това, че кратковременният
изблик на интерес към Сирия бързо
ще се превърне в объркване и апатия.
Обама знае, че внезапният прилив на
публични чувства е ненадежден ори-
ентир в политиката.

Самият президент явно се разкъсва.
Излизайки да произнесе реч миналата
седмица в ООН, той похвали шестго-
дишното американско момченце Алекс,
написало писмо до Белия дом и пред-

ложило приют на петгодишния Омран
Дакниш, който през тази година става
герой на “шокова фотосесия” в Сирия.
На снимките Омран е окървавен и за-
шеметен, доколкото току-що е бил из-
несен от бомбардирана сграда в Але-
по. “Всички можем много да научим от
Алекс”, каза Обама.

Макар че понякога президентът да
изглежда фаталист, той зави пред
журналиста Джефри Голдберг: “Светът
е жесток, сложен, хаотичен и злобен;
пълен е с трудности и трагедии”.

Единственият надежден способ за
прекратяване кръвопролитията в Си-
рия е провеждането на широкомащаб-
на военна интервенция от Америка с
участието на сухопътни войски. След
войните в Афганистан и Ирак няма
основание да се предполага, че аме-
риканското общество ще подкрепи
такава намеса. В Америка определе-
но съществува категория от хора, ко-
ито са за “лека намеса”. Това означа-
ва създаване на зони, забранени за
полети, а може би и удари по сирий-
ските ВВС. Такава ограничена наме-
са ще удовлетвори напълно разбира-

емото желание нещо да бъде напра-
вено, но едва ли ще подобри хумани-
тарната ситуация. В Сирия и без това
са хвърлени много бомби.

Проблемът изглежда още по-остър,
когато става въпрос за предоставяне
на убежище на бежанците. В различ-
ни страни като Германия, САЩ, Вели-
кобритания, Унгария и Полша попу-
листите и десните политици напълно
успешно използват страха от мигран-
ти и бежанци, особено от мюсюлман-
ските страни. Днес, когато Великобри-
тания излиза от ЕС, Доналд Тръмп е
опасно близо до Белия дом, а полити-
ческото бъдеще на Меркел е неопре-
делено, би било глупаво да се игно-
рират рисковете от по-открита поли-
тика по отношение на бежанците,
която може да засили позициите на
крайнодесните сили на Запад.

Изводът е мрачен: за да запазят
либералната политика при себе си у
дома, на западните политици ще им се
наложи да се примиряват с поругаване-
то на либералните ценности в чужбина.

По отношение на Сирия
всички сме сталинисти
По отношение на Сирия
всички сме сталинисти
По отношение на Сирия
всички сме сталинисти
По отношение на Сирия
всички сме сталинисти
По отношение на Сирия
всички сме сталинисти
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МИЛКА ХРИСТОВА:

Зелените площи са „ахилесова
пета” на Столичната община
За БСП гарантирането на сигурността
на столичани ще остане приоритет
и през този сезон, казва общинската
съветничка от левицата
и зам.-председател на СОС

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

МИЛКА ХРИСТОВА  e родена на 5 октомври 1957 г.
Завършила е право, магистър е по управление на
стопанските дейности. Общински съветник от БСП
и заместник-председател на Столичния общински
съвет. Заместник-председател е и на постоянната
комисия по здравеопазване и социална политика и
член на постоянната комисия по стопанска полити-
ка и общинска собственост към СОС.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

 Г-жо Христова, кои
ще бъдат приоритети-
те на групата на БСП
през новия сезон на
Столичния общински
съвет?

- Приоритетите на
представителите на гру-
пата БСП ЛЯВА БЪЛГА-
РИЯ бяха заявени от Ка-
лоян Паргов в качеството
му на председател на
тази група на първата
сесия на СОС. За нас
един от най-важните
въпроси за решаване е
този за гарантиране на
сигурността на столичани.
Този въпрос се превръща
в политически приоритет
в контекста на ситуацията
с бежанците. Той обаче
силно се политизира в
Столичния общински
съвет, особено от групата
на “Патриоти за София”,
която включва ВМРО и
“Атака”, като на практика
пряко обслужва предиз-
борната им кампания в
София. БСП иска гаранти-
ране на сигурността на
гражданите на София, без
да допуска груб и прими-
тивен популизъм и заиг-
раване със страховете на
хората. Затова продължа-
ваме да държим на пози-
цията си да се назначи
зам.-кмет по сигурността.
В момента кметът Йордан-
ка Фандъкова има 8 за-
местници, но такъв по си-
гурността няма. Много-
кратно сме поставяли
този въпрос, но ГЕРБ и
кметът отказват. Нещо
повече, г-жа Фандъкова
заяви, че това не е необ-
ходимо, тъй като тя се
ангажира лично да отго-
варя за този ресор.

Държим и на повиша-
ване на ефективността на
“Общинска полиция”. На-
стояваме за увеличаване
на числеността и разши-
ряване на пълномощията
и функциите й, като за
това ще са необходими и
промени в Закона за МВР.
Освен това увеличаване-
то на сигурността на град-
ската среда и особено на
обществените места е
свързано и с изграждане-
то и поддържането на ос-
ветление по спирки, пар-
кове, междублокови про-
странства, както и осигу-
ряването на 100% видео-
наблюдение на училища,
спирки, пазари, паркове.
За всичко това е нужно
да се осигурят достатъчно
средства в подготвяния
бюджет за 2017 г., защо-
то в предходните бюдже-
ти не се правеше. БСП ще
е и инициатор на срещи с
ръководството на СДВР и
МВР във връзка с бежан-
ските центрове и да не се
допуска изграждане на

нови в София.
 Предстои в близки-

те месеци и приемането
на общинския бюджет
2017 г. Всяка година БСП
предлага и свой алтер-
нативен документ. Кои
сфери имат нужда от
допълнително финанси-
ране?

- Най-важният ни при-
оритет безспорно е при-
емането на бюджета за
следващата година, за-
щото чрез него се реали-
зират местните политики.
При изготвянето му ще от-
стояваме гарантирането
на достатъчно средства за
благоустройство, сигур-
ност, здравеопазване, об-
разование и спорт с ак-
цент - грижа за децата.

Не бива да се забра-
вят и крайните квартали,
за които има нужда от по-
вече пари за основен и
текущ ремонт на улична-
та мрежа, за почистване
и поддържане на между-
блоковите пространства,
строителство и ремонт на
съществуващите детски

площадки. В областта на
образованието трябва да
се увеличат капиталовите
разходи за основен ре-
монт и оборудване на
физкултурните салони и
площадки в общинските
училища, за организиран
детски и ученически от-
дих и туризъм за ученици
с отличен успех и от со-
циално слаби семейства.

Разкриването на ле-
карски кабинети в учили-
щата и осигуряването на
здравна профилактика на
учениците също са важен
елемент от бъдещия бюд-
жет. Също така трябва да
се планират средства за
фонд по “Програма за фи-
нансово подпомагане на
двойки с репродуктивни
проблеми от Столична
община и осигуряване на
финансова подкрепа за
изследване и лечение на
безплодието”.

Повече пари са необ-
ходими и за програмата
“Социален асистент за не-
зависим живот”, както и за
ремонт и строителство на
защитени домове за
възрастни хора, за подо-
бряване на условията за
живот в социалните домо-
ве и приютите за бездом-
ни.   Много важно е да се
изпълни успешно инвес-
тиционната програма,

приета с бюджет 2016 г.,
която включва строителст-
вото и ремонта на важни
общински обекти. Да не
забравяме, че капитало-
вата програма за 2016 г.
е в размер на 421 млн. лв.
и бе намалена с около
286 млн. лв. в сравнение с
тази за 2015 г.

Припомням това неслу-
чайно, защото ръководст-
вото на общината и лич-
но Фандъкова широко
рекламират всяка година
поредната инвестиционна
програма при приемане-
то й, но удобно избягват
да коментират изпълнени-
ето на тези програми. И
това става, защото
изпълнението на капита-
ловите разходи е незадо-
волително, а това е оцен-
ка за управленския капа-
цитет.

Така че най-важното е
да не позволим бюджет
2017 г. да стане жертва
на изборите и да е копи-
ран директно от стария
бюджет.

 Транспортът също
е актуална тема през
последните месеци.

- Затова и общинските
съветници от БСП държим
постоянно внимание на
перманентно “горещата”
тема за транспорта. На-
стояваме за разчети за

ефекта от увеличаването
на цената на единичния
билет с 60%. Управлява-
щите трябва да докажат
смисъла на това полити-
ческо решение, което по-
лучи предостатъчно кри-
тики от страна на гражда-
ните. БСП ще държи на
дневен ред и “тикет” сис-
темата, за която толкова
се говори, но така и не се
внедрява. Към момента
градският транспорт все
още работи с планови
загуби, които управлява-
щите в общината се опит-
ват да контролират с едно
или друго увеличение.

 Пред Столичната
община стои решаване-
то и на още един важен
въпрос, който набра ско-
рост през последните
месеци. Виждаме една зе-
лена лавина от протес-
ти на хората от различ-
ни райони срещу застро-
яването и унищожаване-
то на зелените площи.
Очаквате ли тази лави-
на да се разрасне?

- Зелените площи се
превърнаха в “ахилесова
пета” на Столичната об-
щина. Оттам се действа
“паникьорски и пожарни-
карски”, стигна се до ос-
вобождаване на кмета на
район “Младост”, и то по
искане на премиера. ГЕРБ

действа в общината и об-
щинския съвет като отряд
за “бързо реагиране”.
След всеки протест се
прави опит да се предло-
жи решение, което обик-
новено не е обмислено и
реализуемо.

Така че очаквам тази
лавина на зелени протес-
ти да се разраства, защо-
то в резултат на приетото
през 90-те години законо-
дателство се допусна
възможността за възста-
новяване на земеделски
земи в жилищните ком-
плекси, което създаде
предпоставки за силен
инвестиционен интерес
към тези терени. Като при-
бавим към това и удобно
изработените, в някои слу-
чаи и користно подробни
устройствени планове, ко-
ито в голямата си част ос-
танаха и неразгласени
сред живеещите, се ока-
захме в сегашната ситуа-
ция. На гражданите тряб-
ва да бъде дадена
възможност да разберат
какво ще се случи с тере-
на под техните прозорци
предварително, а не едва
когато се появят багерите
на поредния строител.

За решаването на про-
блема със застрояването
на зелените площи е ну-
жен индивидуален подход
към всеки един случай.
Трябва да се направи и
промяна на ОУП и пре-
разглеждане на ПУП на
районите. Наред с това е
необходимо и планиране
на достатъчно средства в
бюджета за започване на
отчуждителни процедури
за терените, отредени за
озеленяване. Трябва да
бъдем справедливи и към
техните собственици, ко-
ито плащат данъци, а не
разполагат със собстве-
ността си.

 След като кметът
на “Младост” си отиде
точно заради опити за
строеж в зелена площ, в
района ще има нов избор.
БСП издигна свой канди-
дат. Каква битка очак-
вате за поста?

- Очакваме сериозна
битка, тъй като район
“Младост” е един от най-
големите и перспективни
райони на столицата.
Всички основни политиче-
ски сили навярно ще имат
кандидати. Моите надеж-
ди са да се получи сери-
озно състезание на идеи
и виждания на тези кан-
дидати за развитието на
район “Младост”, а не
всичко да се сведе до
кални политически борби
и замеряне с отрицание и
компромати. Това избира-
телите на “Младост” със
сигурност няма да адми-
рират.

В лицето на кандидата
на БСП ген. Стефан Сте-
фанов мисля, че ние
предлагаме на жителите
на “Младост” достоен
кмет, който ще гарантира
спазването на закона и
успешното развитие на
района, както и да бъде
гарант за недопускането
на практики, които са про-
тив интересите на хората.
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Болестно застрашени

ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

АСЯ
ГАРДЕЛИ

Плащаш, но нищо
не получаваш

Педикюр за магарета

ЕВА
КОСТОВА

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ПРЕВО-
ДАЧА. Отбелязва се от 1991 г. по ре-
шение на Съвета на Международ-
ната федерация на
преводачите (ФИТ).
За международен ден
на преводача е приета
датата на смъртта на
свети Йероним (342-
420 г.), преводач на Библията на латински.

1879 - ПРОВЕЖДАТ СЕ ПЪРВИТЕ ПАРЛА-
МЕНТАРНИ ИЗБОРИ В БЪЛГАРИЯ. Избрано

е Първо обикновено Народ-
но събрание, което е открито
на 21 октомври и закрито на
24 ноември 1879 г. В рамките
на това време депутатите про-
веждат 20 заседания.
След откриването на
първото заседание от
княз Александър I Батенберг за председател е
избран Петко Каравелов, а за подпредседатели
Христо Стоянов и Георги Йорданов Тишев.

1941 - НАЧАЛО НА МОСКОВСКАТА БИТКА.
Тя е едно от най-
значимите съби-
тия на Втората
световна война,
определено от
политическото и
стратегическото
местоположение
на града. Завла-
дяването на
Москва от нем-
ците би придало решаващо значение за изхода
на войната за СССР. Московската битка се дели
на два етапа - отбранителен (30 септември - 5
декември 1941 г.) и настъпателен (6 декември -
20 април 1942 г.). Победата на Съветската армия
край Москва се смята за повратна точка за из-
хода не само на Великата отечествена, но и на
Втората световна война.

1960 - РОЖДЕН ДЕН
НА „СЕМЕЙСТВО
ФЛИНСТОУН”.

Американският ани-
мационен сериал се
излъчва в периода
30 септември 1960 -
1 април 1966 г. по
телевизия ABC.
Флинстоун са се-
мейство от каменната ера от гр. Бедрок, от работ-
ническата класа. Сериалът се излъчва в Бълга-
рия за първи път през 90-те години на миналия
век по националната телевизия.

1969 - УМИРА НИКОЛА АТАНАСОВ КИТА-
НОВ, КОМПОЗИТОР (Р. 1886 Г.). По вре-

ме на следването си в За-
гребската консерватория
създава първата българ-
ска соната за пиано. Дип-
ломната му работа, напи-
сана през 1912 г., е Сим-
фония № 1 в сол минор, из-
държана в духа на късния
романтизъм и смятана за
първата българска симфо-
ния. Най-популярното му
произведение е Трио за
цигулка, виолончело и пи-
ано. Автор е на маршове,
хорови и солови песни. Почетен гражданин
на родния му Кюстендил (1963).

1999 - УМИРА ДМИТРИЙ ЛИХАЧОВ, РУСКИ
ФИЛОЛОГ И КУЛТУРОЛОГ (Р. 1906 Г.). Изсле-

довател на средновековна-
та руска литература, изобра-
зително изкуство, история и
фолклор. Обект на негови
проучвания са още визан-
тийската и славянската ли-
тература и изкуство. Изслед-
ванията му засягат и ста-
робългарската литература и
изкуство, в частност делото
на Кирил и Методий, Търнов-
ската книжовна школа и
нейното влияние върху рус-
ката литература. Отличен с много и престижни
международни и български награди, сред които
ордени “Мадарски конник” и “Стара планина”.

Едва ли остана какво
повече да се каже за не-
компетентността на
вътрешния министър Ру-
мяна Бъчварова. Госпо-
жата явно продължава да
не е наясно къде точно
се намира и какви са й
отговорностите. След

като съвсем се омота как-
ви са постиженията на ве-
домството й в борбата с
битовата и организирана-
та престъпност, вицепре-
миерката продължава да
затъва в сериозната тема
за нелегалните мигранти,
опасността от тероризъм
и мерките, които държа-
вата прилага спрямо тях.

Тероризмът е като
тежко заболяване, за ко-
ето разбираш тогава, ко-
гато е късно, прозря вче-
ра Бъчварова. Когато
един министър с ресор
“сигурност” прави подоб-
ни изявления, едва ли
някой гражданин се чув-
ства особено спокоен.
Омръзнало ни е да слу-

шаме констатации! Тези,
които са гласували за
този кабинет, със сигур-
ност са очаквали някой
да поеме нещата в ръце
и да действа, да решава
проблеми. Министърката
обаче отново пусна кли-
шетата, от които най-ве-
роятно утре ще се отре-
че. Вече го е правила
неведнъж.

Тероризмът не е забо-
ляване, както и Бъчваро-
ва не е лекар. Диагности-
цирането на проблемите
определено не е от най-
силните страни на този
кабинет. Това обаче не
пречи управляващите да
започнат да мислят и при-
лагат мерки за справяне

със сложните задачи. Ако
евентуално имат капаци-
тет. Ако нямат - да си хо-
дят, преди съвсем да са
забатачили нещата.

Докато некомпетент-
ността и липсата на ре-
шимост властват, всички
ние ще сме болестно за-
страшени. Некомпетент-
ността не винаги е зараз-
на, но води след себе си
опасни рецидиви. А
Бъчварова да спре да
разчита само на “чуждес-
транните партньори”, за-
щото ако в България на-
ционалният интерес не е
приоритет, то другите
страни поставят на първо
място собствената си си-
гурност и благополучие.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Чета и рева: приют
за пенсионирани мага-
рета откриха в гоцедел-
чевското село Баничан
с официална церемо-
ния. Магарилниците са
взети на концесия от
швейцарци, бог да ги
поживи. Та да може
уморените вече живо-
тинчета да си изкарат
достойно старините. И

педикюр им правели за
здраво копито. Наред с
редовното хранене и
лекуването на болежки-
те на клепоухите в кра-
сивите като швейцар-
ски пейзаж обори.

Направо ти иде да
кажеш: вземи ме, вете-
ринарю, в своите вла-
дения. Белким облекча
несретната си старост
в тази държава, която и
сега ми взема здраве-
то и ме оставя без хляб.
И която продължава да
взема и от малкото ос-
танали след всякакви
реформи пари от пен-
сии за черни дни. Това
сто на сто ще си кажат
над два милиона бъл-
гарски пенсионери. Не
защото не жалят мага-
ретата, а защото мага-

рета се разхождат по
главите им. И засилват
умората от живота, на
който са подложени.
Защо никой не построи
подобни слънчеви и
красиви домове за въз-
растните? А не старчес-
ки домове за последен
пристан? България ина-
че и без туй си е “Доли-
ната на магаретата”,
дето риеш с копита от
обида и бедност и често
сънуваш един друг жи-
вот... Където като доби-
че влачиш хомота на
поне 40 години труд, а
после с мизерната пен-
сия продължаваш да
работиш, ако те търпят.
За педикюр време не
остава.

Магаретата според
швейцарските хуманис-

ти у нас били на изчез-
ване. То и гражданите
на тази страна са на
изчезване - какво, да ги
дадем на кланиците ли,
когато станат стари и
непотребни?

С проекта искаме да
възпитаме едно по-ху-
манно отношение на
хората към животните, а
и да облекчим старини-
те на тези животни, каз-
ват служителите в тези
богоудобни заведения.
Правилно, така се
възпитава младото по-
коление в хуманно от-
ношение. В Швейцария
обаче.

Eх, що не съм обгри-
жена мечка, щастлива
кокошка или в краен
случай - уморено мага-
ре! Чета и съм бясна...

Да си клиент на
“Топлофикация” си е
чиста авантюра, доста
неприятна обаче. Пла-
щаш за нещо, което не
ползваш. Не дай Боже
пък да не платиш и

задлъжнееш - тогава
вече няма спасение.
Започват съдебни дела,
текат лихви, адвокати
прибират тлъсти хонора-
ри, а съдия-изпълните-
лите довършват окона-
чателно започнатото
“дране” от страна на
“Топлофикация”. Столич-
ното дружество иска да
прибира пари от всич-
ки, дори от тези, които
не ползват услугите им.
Така голяма част от сто-
личаните плащат такси
за парно и тракат със
зъби в ледените панел-
ки. Според монопо-

листите обаче, който си
е изключил парното
вкъщи, че дори е демон-
тирал радиаторите, пак
се грее чрез тръбите и
затова плаща тази про-
словута такса “сградна
инсталация”.

След вчерашното за-
седание на ВКС стана
ясно, че спорът легитим-
но ли е събирането на
тази такса или не про-
дължава. Ако се поглед-
не европейското законо-
дателство и практика, то
потребителите в страни-
те от ЕС са защитени от
неравноправните усло-

вия и клаузи, каквито у
нас клетите потребители
плащат като луди.
Въпросната такса “сград-
на инсталация” е спорна,
както и нейното тълкува-
ние от съдиите. От една
страна, Законът за енер-
гетиката поощрява взи-
мането на тези пари, от
друга обаче, Законът за
защита на потребители-
те го опровергава. Спо-
ред него не може потре-
бител да плаща за услу-
га или стока, която не
иска да ползва. Именно!
Но въ-преки свалените
радиатори и отказа от

топлинната енергия в до-
мовете си, хората пак са
принудени да плащат
таксата. Разбра се, че
за 80 кв. жилище тя е
между 60 и 80 лева. Да
не говорим пък за лип-
сата на договорни пис-
мени отношения. И по-
следните са уредени
законово в други евро-
пейски страни. Разлика-
та обаче е съществена
- монополът там не е
толкова голям, а клиен-
тите сами избират с кое
дружество да се об-
вържат, било то за ток,
газ или парно отопление.
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Слободия зад булото
на автономията
Анархията и печалбарството са заложени в закона, а който може, ги превръща в свое кредо

Велиана
ХРИСТОВА

Нямах намерение да пиша
по темата за скандала с Ме-
дицинския университет-Со-
фия, но очевидно се налага.
Защото в редакцията се полу-
чи интересно писмо с автор
Весела Александрова, която
недоумява как ДУМА се била
включила като всички сервил-
ни медии в атаката на ми-
нистър Меглена Кунева срещу
МУ. Първо, ДУМА досега пуб-
ликува не мнения, както пише
г-жа Александрова, а единст-
вено официалните информа-
ции на одиторите от МОН и на
прокуратурата. В писмото си
авторката не приема упрека
на отговорните институции, че
с набирането на чуждестран-
ни студенти в звена зад гра-
ница МУ е надхвърлил разре-
шените 5% платен прием, за-
щото “къде тогава е автоном-
ността на вузовете”, а и с так-
сите се е увеличило до прием-
лив размер заплащането на
преподавателите. Уви, ограни-
чението до 5% е поставено от
Закона за висшето образова-
ние (ЗВО), действал по време
на приема зад граница, който
МУ е нарушил. Както е нару-
шил и изричното изискване
тези студенти да се приемат с
изпити по химия и биология.
Не Кунева и не ДУМА, а пар-
ламентът приема законите в
България. И да, вестникът ни е
“сервилен” - но единствено по
отношение на закона. Очевид-
но се налага по-сериозно да
погледнем към темата.

Гърми пореден скандал, и
този път не става дума за N-то
висше училище с незаконно
филиалче в някоя паланка или с
прием над капацитета. Обект на
унищожителни разкрития от
официален одит на МОН е воде-
щият медицински университет у
нас, в който се учат и работят
светила на българската медици-
на, надежда на хиляди болни и
страдащи хора. Проверяващите
от МОН констатират десетки
тежки нарушения - незаконни
изнесени звена в чужбина; не-
позволено раздуто платено обу-
чение; двойни заплати на опре-
делени администратори по два
договора; супер заплати от бли-
зо 9000 лв. на бившия ректор
проф. Ваньо Митев (бил на по-
ста до април т.г.) и на прибли-
женото му обкръжение; покупка
на автомобил за шеметната
сума от 177 хил. лв.; нагласени
обществени поръчки; незаконно
разпореждане с публична
държавна собственост; екзотич-
ни командировки за 250 000 лв.
по невъобразими дестинации по
целия свят (ректорът се обуча-
вал например на данъчно обла-
гане на о. Бали и в Малага); пла-
щани по 100 000 лв. годишно за
рекламиране на вуза в чужбина
на трима чужди студенти, обита-
ващи един и същ адрес и полз-
ващи един телефонен номер;
шофьор-охранител със заплата

над 1800 лв. и зам.-ректори с
под 1000 лв.; липсващи отчети и
факултетни решения... Одитният
доклад замина в прокуратурата,
в ДАНС, в инспекционния кон-
трол на МФ. Завчера

 прокуратурата
добави нови щрихи

към вече известното - ректорът
Ваньо Митев плащал тлъсти
пари на себе си, на съпругата и
двете си дъщери по граждан-
ски договор (само тази година
до април професорът прибрал
63 500 лв. от хонорари). Между
62 000 и 65 000 лв. по граждан-
ски договори са получили и
бившият главен секретар на МУ
и главният счетоводител. Свят
да му се завие на човек.

Има една малка подробност,
с която започва втора серия на
скандала в МУ - споменатият
главен секретар (човек на по-
чтена възраст) е бил освободен
от работа от проф. Вихра Мила-
нова, избрана за ректор от об-
щото събрание с пълно мнозин-
ство през април т.г. Освен това
проф. Миланова приела конста-
тациите в одита, както съобщи-
ха от МОН. И проф. Ваньо Ми-
тев предприема масирана ак-
ция за сваляне на Миланова от
поста й, събират се подписки, с
които се насрочва общо събра-
ние за 11 октомври “за избор
на нов ректор”. Проф. Миланова
не пожела да коментира случ-
ващото се, като заяви, че не

общува с журналисти и не иска
МУ-София да изглежда като
скандално известната Стопан-
ска академия в Свищов.

Ето тук е заровено кучето.
Вузът в Свищов стана нарица-
телно за далавери, ректорски
битки и преподавателски кла-
нове, десетки съдебни дела.
Втори подобен случай е наис-
тина притеснителен за състоя-
нието на нашето висше обра-
зование.

Какви нарушения има реал-
но в МУ-София, кое е законно
и кое - не, ще кажат компе-
тентните институции. Проф.
Митев оспорва констатациите
в одита и произнася сакрални-
те фрази: “С един студент пе-
челим 47 200 евро.

Оставих
университета

на печалба 100 млн.

а сега ме обявяват за
престъпник”. Това е голямата
тема. Печалбата. Тя позволява
на Медицинския университет
охолство, което не могат да
постигнат примерно водещият
всички класации за качество
Софийски университет или БАН
- безусловният лидер в между-
народно разпознаваемата
българска наука. Само един
пример - в МУ-София за степен
“доктор на науките” човек взи-
ма 600 лв., за “доктор по” - 200
лв., а три пъти в годината на
работещите се плащат бонуси.

В БАН учените едва постигат
една трета от тия суми, а за
бонуси никой и не мечтае - там
си плащат, за да работят.
Въпросът е що за държава сме
- който гони печалби от обра-
зованието и науката с всякакви
средства, той живее. В МУ-Со-
фия през 2012 г. чуждестранни-
те студенти по медицина са
37,4%, а през 2015 г. техният
дял е вече 46,4%.

Проблемът обаче е по-
дълбок. Ако припомним проме-
ните на Закона за висшето об-
разование в последните годи-
ни, става очевидно, че лобизмът
именно в полза на печалбарст-
вото си пробива път последова-
телно година след година. За
разлика от поправките пример-
но в Закона за развитие на ака-
демичния състав, наплодил сто-
тици професори “на кило”, кои-
то две години отлежаваха в НС
и едва сега са на ход. Мотивът
на лобитата винаги е един и
същ - автономията. Липсата на
контрол от страна на държава-
та се оправдава със същото -
автономията. Още по времето
на министър Сергей Игнатов
при първото правителство на
ГЕРБ през юли 2011 г. започна
натискът чрез закона да се раз-
реши на всичките ни 51 висши
училища да разкриват звена
зад граница и да обучават там
чужди студенти, без акредита-
ция за това и без държавата да
контролира дали “образовател-
ният франчайз не е сурогат,
излагащ името на страната ни.

Последва натиск да се пре-
махне ограничението един чо-
век да бъде ректор не повече от
два мандата и да се разреши

„вечно ректорство”

по усмотрение на самите вузо-
ве. Там, където цари феода-
лизъм (а той цари на много
место, както алармираха уни-
верситетските среди в цялата
страна), последиците са изве-
стни. Основен радетел на така-
ва промяна бе именно проф.
Ваньо Митев, който си позволя-
ваше да праща груби есемеси
на проф. Ваня Добрева (БСП),
председател на образователна-
та комисия в парламента през
2013-2014 г. А понеже в цити-
раното в началото писмо г-жа
Александрова пита “сервилна-
та” ДУМА “нима звената на МУ
в Кипър, Швейцария, Италия и
Германия не повишават учеб-
ния рейтинг на България”, да
припомним съобщението на
БТА от същото време, че мест-
ните власти в швейцарския гр.
Киасу са алармирали, че обу-
чението, което тогава прави МУ-
София в Киасу чрез италиан-
ския институт ЧЕПУ, цели “да
се заобиколят строгите закони
на Швейцария по отношение на
медицинското образование”.
През октомври 2015 г. пък в.
“Еспресо”, цитиран от в. “24
часа”, писа, че Италианският
междууниверситетски институт
CEPU (ЧЕПУ) предлага висше
образование по медицина с 2 г.
обучение в Италия и 4 г. в Со-
фия, но италианското образо-
вателно министерство не ги е
разрешило. ЧЕПУ рекламирал
сред неуспелите на изпитите за
медицина в Италия 50 свобод-
ни места в МУ-София, но итали-
анското министерство е отказа-
ло разрешение на нашия вуз

да се присъедини към мрежата
на ЧЕПУ, пише “Еспресо”. И още
- че всеки студент за годините
в Италия и България трябва да
плати общо 68 000 евро, а ЧЕПУ
е един от спонсорите на парти-
ята на Берлускони.

Лобирането за безмандат-
ност продължи и в сегашния
парламент, внесено от депута-
та на АБВ проф. Иван Станков,
който обаче навреме го оттег-
ли. Но пък през 2015 г. чрез
предложенията на друг депутат
на АБВ - проф. Борислав Бори-
сов, и на доц. Борислав Вели-
ков (РБ), на вузовете бе разре-
шено най-сетне това, за което
от години настоява проф. Ваньо
Митев, оглавявал по това време
и Съвета на ректорите - да раз-
виват производствена и търгов-
ска дейност, да откриват търгов-
ски дружества и да участват с
тях в смесени фирми. И отново
“франчайз” в чужбина с уточне-
ние вузовете да имат оценка от
акредитацията над 6 (практиче-
ски всички). Мнозина помнят,
пък и в стенограмите на ресор-
ната комисия в НС

личи арогантното
поведение

на проф. Митев

спрямо проф. Румен Гечев
(БСП) и спрямо други професо-
ри, противници на мнението на
медицинския ректор.

Тази година нещата бяха
довършени - с текстове, внесени
основно от Борислав Борисов
(АБВ), Борислав Великов (РБ) и
Милена Дамянова (ГЕРБ), на
вузовете с оценка от акредита-
ция над 8 се дават широки пра-
ва да извършат стопанска и
търговска дейност. Така основ-
ната европейска философия -
“Университетът не е супермар-
кет”, приета още през 2000 г. в
Болоня, у нас бе просто забра-
вена. Дали в момента вече няма
кълба от “свързани фирми” из
вузовете никой не знае, понеже
това не се следи от държавата.

С новите текстове в ЗВО от
март т.г. се разреши вузовете
да правят “поделения на свои
факултети” в чужбина, които
обаче не са основни звена,
само с решение на факултетни-
те съвети, без специална акре-
дитация и без контрол от държа-
вата за издаваните дипломи.
Според одита на МОН, в МУ-
София дори тези либерални
изисквания на закона не са спа-
зени. Впрочем, в ЗВО бе запи-
сано също, че ако дипломите
при този наш “франчайз” се
издават от чужд вуз, не се спаз-
ва българското законодателст-
во! От март т.г. падна и ограни-
чението платеният прием да е
до 5% от капацитета, на вузо-
вете бе разрешено за сегашна-
та учебна година да допълват
със студенти срещу заплащане
местата от приетите с държав-
на издръжка студенти до
запълване на капацитета. С
цел печалба. Простата цел е
една - под фойерверките за
“свобода и автономия” държа-
вата си спестява задължение-
то да финансира висше обра-
зование и го прехвърля към
“чистите печалби” от платени
от студентите такси.

Най-общо казано, слободи-
ята и печалбарството са зало-
жени в закона, а който може, ги
превръща в свое кредо.

В мрежата се разпространяват мнения на лекари от МУ-
София, сред които - това на проф. Лидия Катрова от дентал-
ния факултет. Прочетох го и се втрещих: “В МУ-София в
момента цари пълен хаос, благодарение на дейността на
бившия ректор и хората около него. Подменят се ценности-
те, като основното е да се намират пари, а не обучението.
Записват се хора, които нямат капацитет да учат - става
въпрос за платените студенти и за чужденците. След това
тези хора отиват в други части на света и разнасят “славата
ни”. Това се е превърнало в бизнес, а не е образование.
Отдавна споделяме помежду си, че ни подслушват, но сега
колега ме упълномощи да го спомена публично. Въпросът
вече е в прокуратурата, защото в кабинет на колеги е на-
мерено подслушвателно устройство. Как приемате подобно
нещо в един от най-престижните университети в България!
Лошото е, че непрекъснато се насажда страх сред колеги-
те, студентите и служителите и те предпочитат да мълчат”.

„Подслушват ни, цари страх”

Проф. Ваньо Митев
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    Отровните плодове
на схизматаII.

Продължение от бр. 219

Антим I
(1816-
1888)

Каравангелис
с турски офицери

На стр. 15

Глава III

1. Един султански ферман ще
овласти Константинополската
патриаршия да се разпорежда
с православния български на-
род. В 1453 г. патриаршията не
смята този акт на иноверния
нашественик за недопустим и
противоканоничен, напротив -
възползва се преизобилно. Ни-
кога, и в най-могъщите времена
на Византия, Вселенската пат-
риаршия не е разполагала с
такава власт над православните
- от България до Йерусалим, от
Сърбия до Антиохия, от Влашко
до Александрия...

Един султански ферман ще
обяви Българската екзархия точ-
но хиляда години след ражда-
нето на нашата Църква. В 1870
г. Фенер е дълбоко възмутен от
този “недопустим и противока-
ноничен акт на една иноверна
власт”, същата власт, от която Ца-
риградската патриаршия е чер-
пела всичките си привилегии
през вековете.

Времената се менят, арши-
ните - не. Особено аршините на
Фенер - те винаги мерят според
гечинмека.

2. През 1871 г. Църковно-
народният събор ще приеме
Екзархийския устав. Този Устав
е първата българска Конститу-
ция, този Събор е първият
български Парламент. На 16
февруари 1872  г. за български
екзарх ще бъде избран Антим,
митрополит Видински - просве-
тен духовник, прозорлив държав-
ник, уравновесен дипломат и в
същото време - решителен до
дързост, когато иде реч за ду-
ховното и политическо Освобож-
дение на България.

3. И ето го величавият 11 май
1872 г., денят на светите братя
Кирил и Методий, когато екзарх
Антим I, в храма “Св. Стефан”
изрича сакралните думи:
“Провъзгласява се правилно и
законно съставянето на само-
управляема Православна
българска църква под названи-
ето Българска екзархия”! Тези
слова изтръгват възторжени
сълзи сред множеството, което
празнува своето първо Освобож-
дение - от Фенер.

4. Незабавно, на 13 май,
Фенер, низвергва Антим I, афо-
ресва Панарет Пловдивски и
Иларион Ловчански, а Иларион
Макариополски предава на веч-
на анатема и на огнена геена...

На 29 август 1872 г. Фенер,
бесен от българската дързост,
свиква поместен събор, обявява
го за “Велик и Свят” (колко по-
знато!) и измисля, изобретява,
изнамира, изфабрикува нова
“ерес” - “етнофилетизъм”, която
ще остане като “българската
ерес”. И на 16 септември 1872 г.
отсъжда: Антим I, Панарет Плов-
дивски, двамата Иларионовци,
Доротей Софийски, Партений
Нишавски и Генадий Велешки
“и всички нечестиви хиротони-
сани архиереи, йереи и дякони,
и всички, които са в общение и

съгласие с тях, и всички, при-
знаващи като кириарси и кано-
нични тези нечестиви, благосла-
вящите се от тях и свещенодей-
стващите с тях, клирици и НА-
РОД, обявяваме за СХИЗМАТИ-
ЦИ и отчуждени (откъснати) от
Христовата православна
Църква”.

Деянията на събора подпис-
ват първойерарсите на Констан-
тинопол, Александрия, Антиохия
и Кипър, и двама бивши Кон-
стантинополски патриарси. Ре-
шенията се четат в Цариград-
ските църкви, отслужени са
тържествени литургии, съпрово-
дени с диво ликуване.

5. Руската църква не отива
на събора и запазва диплома-
тическо мълчание. Причина за
“българо-гръцката разпра”, каз-
ва император Александър II, е
“гнетът на гръцкото духовенст-
во”, което “гледа на православи-
ето не като общо, а като гръцко”.
Антиохийските епископи заяви-
ли, че подписът на техния пат-
риарх е негово еднолично ре-
шение и не приели схизмата.
Кирил II Йерусалимски не под-
писал схизмата, напуснал събо-
ра, неговите архиереи го обяви-
ли за схизматик и русофил (!),
откарали го под конвой в затво-
ра в Яфа, не му позволили да се

триаршия над Българската Ек-
зархия. С любезното съдействие
на турските власти. Колкото по-
вече се поболява “болният чо-
век” край Босфора, толкова по-
коварен става - по-добре право-
славните да се ядат едни други,
нали. И да се избиват, щом е
угодно на султана.

3. Разбесняват се фанарио-
тите! Костур, Драма, Сяр, Кукуш,
Воден, Солун, Скопие, Охрид,
Битоля, Велес, Струмица, Стру-
га, Преспа, Куманово, Ресен,
Крушово, Лерин, Езерец, Бел
камен, Сребрено, Лозенград,
Дойран, Одрин, Кавала, Дедеа-
гач, Дебър, Пловдив, Варна,
Созопол, Бургас, Анхиало, Сли-
вен, Дермен дере, Кюстендил,
Неврокоп, Мелник, Спатово,
Мусомище, Кърджали, Ираклий,
Узун Кюпрю, Кочан, Димотика,
Демирхисар, Негован, Ново
село, Малко Габрово, Зарово,
Градобор, Горно Броди...

Навсякъде вилнеят гръцки
епископи, свещеници, учители,
кметове, чиновници, гръкоман-

ски и турски шайки, андарти и
турска войска.

4. Влачат, бият, пребиват,
убиват български учители и све-
щеници; превземат, палят, пляч-
косват, рушат български учили-
ща, църкви и манастири; обръ-
щат българските храмове на
обори и конюшни; свалят
кръстовете и “увенчават” чер-
ковните куполи с полумесец;
горят български богослужебни
книги, църковни и училищни
библиотеки; чупят, тъпчат, про-
стрелват българските икони;
затварят български училища;
обявяват Василий Българоуби-
ец за светец, а св. св. Кирил и
Методий за еретици, схизмати-
ци, неканонични, лъжесветци;
отменят венчавки, кръщенета и
погребения; забраняват на
българите да погребват своите
мъртви в общите гробища; хра-
мове остават неосветени, деца
некръстени, младоженци невен-
чани, покойници неопяти...

5. ... Горно Броди (днес Ано
Вронду, над Серес) наброява-
ло към 8000 души. Българи, ек-
зархисти, просветени, образо-
вани, непокорни, вдигнали го-
ляма черква, и първото българ-
ско училище, и детска градина
даже. Моят баща е роден там.
Моят дядо бил кмет. Гръкомани-

те опустошили селото, разори-
ли училището и черквата, жи-
вите българи прогонили, а на
мъртвите изринали костите от
гробището и направили игри-
ще. Останали само стените на
импозантния храм “Св. Богоро-
дица”, в ламариненото паракли-
сче винаги гори кандилце. Ни-
кой не знае кой го пали, казват
- душите на българите, дето им
изринали костите... Останала е
и 20-метровата кула, строена от
моите предци. Това е останало.
И огънчето в кандилцето... Бях
там. Няма ни един българин, ни
един надпис на български...

6. А митрополитът на Костур
- Германос Каравангелис, пред-
вожда банда гръцки андарти,
пирува с турските офицери и чи-
новници. “Да унищожим всичко
българско, схизматическо и
варварско!”, казва. “За да пре-
дяви елинизмът своите права,
първо трябва да се смажат
българите”, казва. “Откажете се
от анатемосаната Екзархия, ако
не искате да изгорите живи като

мишки в кафез!” - тъй
заплашва непокорни-
те българи. Не е за-
плаха. Истина е.

Кървавият митро-
полит взривява цяла
сватба в Зелениче,
посред венчавката,
в храма. Организи-
ра клането в Заго-
ричане - 300 андар-
ти връхлитат, опо-
жаряват селото, из-
биват 92 българи: от
дядо Ноле Дуков на
100 години до 4-го-
дишната Мария,
дъщеричка на Кузо
Самарджията. Един от
убийците, Павлос Гипа-
рис, възпява варварството
в поема: “Кръвта на бълга-
рите течеше като от чешма...
българоборците убиваха които
се мяркаха пред тях, стига само
да бяха българи... Главатарите и
въоръжените водачи се пре-
върнаха в турски паши... Загори-
чане беше постлано с трупове...
Ще помнят българите цял век!”...
А в Костур и Солун има памет-
ници на Каравангелис... Худож-
ници го рисуват, зографи на
икони го зографисват, за светец
го имат...

7. Какво смирение, богопо-
слушание и християнска любов!
И това - до Освобождението и
след него, и особено - след
1903 г. и 1913-14 г. Само хроно-
логията на гръкоманските изде-
вателства и безчинства над пра-
вославните българи е над 40
компютърни страници...

Глава V

1. И след всичко това Варто-
ломей има наглостта 2015-а да
държи 45-минутна назидателна
реч в “Св. Алекандър Невски”,
да нарича Църквата ни, Екзарх
Антим I и българския народ,
схизматици, етнофилетици, ере-
тици... 144 години Цариградска-
та патриаршия повтаря едно и
също, едно и също, едно и също.
Като мантра. За да оправдае
собствените си престъпления
към Светото Православие, БПЦ
и православния български на-
род. И “забравя”, че схизмата е
вдигната в 1945 г.

2. И след всичко това Варто-
ломей упорства и настоява, и
приравнява псевдосъбора от
1872 г. с Великите и Святи Все-
ленски Събори, даже в Критски-
те документи го вписа - за да го
легитимира. Понеже знае, че е
нелегитимен. Точно толкова не-
легитимен, колкото и мероприя-
тието в Крит. Само този факт е
предостатъчен, за да не отиде
БПЦ в Крит и да не подпише
тези документи. За това е цели-
ят натиск, целият писък - БПЦ да
подпише, за да признае гръко-
манския, “вълчия събор” от 1872
г., за да се “признае” за само-
волно еретично сборище.

3. Йезуитският събор от 1872
г. трябва да бъде отменен, отре-
чен и отхвърлен като грозно
посегателство над православния
български народ, над най-древ-
нопросиялата църква в целия
славянски свят - Българската, и
над Кирилската цивилизация
(май това е проблемът!). Фана-
риотите налагат позорната схиз-
ма на един несъстоятелен събор,
който не е нито велик, нито свят,
нито всеправославен, нито
събор (също като Крит!) и няма
никакви правомощия. Схизмата
е противоканонична и нищожна
юридически.

Цариградската патриаршия
извършва това недостойно ан-
тибългарско, антицърковно и
антиправославно деяние от най-
кристални етнофилетистки,
гръкомански позиции, болна от
гръцката мегали идея за възста-
новяване на Византия, бясна от
своето безсилие да възпре на-
родоспасителното и душеспаси-
телното екзархийско дело, и
разтресена от факта, че Екзар-
хията очертава реалните грани-
ци на бъдещата българска
държава, и защото българите в
Егейска Македония и Тракия се
изплъзват изпод властта на
Фенер.

4. “За да се квалифицира
икуменизмът като ерес, е не-
обходимо в него да има явно
отклонение от догматите, кои-
то са установили Светите Отци
и са определили Вселенските
Събори”, казва митрополит
Йоан Зизюлас, автор на Крит-
ските писания. Виж ти! Ако “ет-
нофилетизмът” е “българската
ерес”, кога и как БПЦ е пристъ-
пила догматите и каноните?
Кога и как е променила литур-
гичната практика? Да не би
да проповядва филиокве, или
че св. Ана е заченала непо-
рочно Дева Мария, или пък
българските патриарси се
ползват с догмата за непогре-
шимост? Няма отговор. 144
години. Прочее, г-н Зизюлас е
единственият православен ду-
ховник, който приветства бом-
бардировките над Белград.

5. Българската Църква нико-
га не се е отделяла от Светото
Православие. През 1872 г. БПЦ
иска едно-единствено нещо -
възстановяване на своя древен
статут на поместна автокефал-
на Църква с патриаршеско до-
стойнство. Статут, утвърден през
927 г., преутвърден през 1235 г.
и отнет от турския нашественик
в полза на Цариградската пат-
риаршия. БПЦ иска да си върне
това, което й е отнето с кръв и
коварство, и което й принадле-
жи изначално, канонично и по
право. В отговор Фенер хвърля
срещу Църквата ни своите
кървави “българоборци”, които
рушат и сквернят български све-
тини, избиват български духов-
ници и миряни, опустошават и
гърцизират. И това - под “бого-
угодния” девиз “Да унищожим
всичко българско и варварско!”

6. Ако “етнофилетизмът” е
“българската ерес”, кой е него-
вият ересиарх? Дали пък да не
се нарича “Иларионизъм”?

поклони на
Гроба Госпо-
ден, и с тур-
ски военен
кораб го от-
пратили в из-
гнание. Пра-
вославните
араби защи-
тавали патри-
арха и отри-
чали схизма-
та, гърците
хулели патри-
арха и защи-
тавали схиз-
мата... След 3
години архи-
ереите ще се
разкайват и
ще молят Ки-
рил II за про-
шка...

Глава IV

1. Сега,
ч и т а т е л ю ,
внимавай!

2. Започ-
ват погроми-
те на Цари-
градската па-
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О Ú‰‡‚Ì‡ Ò˙Ï ÔÂÒÚ‡Ì‡Î
‰‡ ÒÂ Û˜Û‰‚‡Ï Ì‡ ‚ÒË˜-
ÍÓ Ò Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍË ‡‰ÂÒ.
Œ˘Â ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ, ÍÓ„‡ÚÓ

·ˇı ËÁÔ‡ÚÂÌ Á‡ Ô˙‚Ë ·˙Î„‡-
ÒÍË ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌÚ ‚ Ú‡ÁË ‰ÓÒ-
ÍÓÓ¯Ì‡ ˛„ÓÒÎ‡‚ÒÍ‡ ÂÔÛ·ÎË-
Í‡, ÓÒ˙ÁÌ‡ı, ˜Â Ú‡Ï ÌÂ˘‡Ú‡ Ò‡
ÒÎÓÊÌË. ’Ó‡Ú‡ Í‡È ¬‡‰‡
·ˇı‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ Ó·˙Í‡ÌË, ÒÏÛÚÂ-
ÌË Ë Ì‡Ô‡‚Ó ÛÔÎ‡¯ÂÌË, ˜Â
‰ÓË ÏÌÓÁËÌ‡ ÌÂ ÔÂÊË‚ˇ‚‡ı‡
Ô˙ÎÌÓˆÂÌÌÓ ÌÂÁ‡‚ËÒËÏÓÒÚÚ‡ ÒË ÓÚ Óˇ˘‡Ú‡ ÒÂ ‰˙Ê‡‚‡
Ï‡ÒÚÓ‰ÓÌÚ ‚ Ò˙ÒÂ‰ÒÚ‚Ó. œÓÏË‚‡ÌËÚÂ Ò ‡ÌÚË·˙Î„‡ËÁ˙Ï
‰ÂÒÂÚËÎÂÚËˇ Ì‡Â‰ ÏÓÁ˙ˆË Ì‡ ÔÓÍÓÎÂÌËˇ Ë ÓÚÌÓÒËÚÂÎÌÓ
ÔÓ-‚ËÒÓÍËˇÚ ‚ Ò‡‚ÌÂÌËÂ Ò Ì‡Ò ÒÚ‡Ì‰‡Ú ‚˙‚ ÙÂ‰Â‡-
ˆËˇÚ‡ ·ˇı‡ ‚Ú˙ÎÔËÎË ‚ Ï‡ÒÓ‚ÓÚÓ Ò˙ÁÌ‡ÌËÂ ËÁÏ‡ÏÌÓ
˜Û‚ÒÚ‚Ó Á‡ ÂÎËÚ‡ÌÓÒÚ Ë ÔÂ‚˙ÁıÓ‰ÒÚ‚Ó, Ô˙Í Ë ÌÂÛÍÓ-
ÚËÏ ÒÚÂÏÂÊ ‰‡ ÒÂ Ú˙ÒË Ë ÛÚ‚˙Ê‰‡‚‡ ‡ÁÎË˜ÌÓÒÚ ÓÚ
ì·Û„‡ËÚÂî. “ÓÁË ÍÓÏÔÎÂÍÒ ÒÂ ÔÓ‰ı‡Ì‚‡¯Â ÏÓ˘ÌÓ ÓÚ
Á‡‚ËÒËÏËÚÂ ÏÂ‰ËË, ÍÓËÚÓ ÔÂÎË‚‡ı‡ ÓÚ Í‡Î ÒÂ˘Û Ì‡Ò
ÌÂ Ò‡ÏÓ ÔÓ Ú˙ÒÂÌË ÔÓ‚Ó‰Ë, ‡ ÔÓÒÚÓ Ú‡Í‡ - Á‡
ÔÓ‰‰˙Ê‡ÌÂ Ì‡ „‡‰ÛÒ‡ Ë ÎË˜ÂÌ ÍÓÏÙÓÚ. ¿·ÒÓÎ˛ÚÌÓ
ÌË˘Ó ÌÂ ÒÂ ÔÓÏÂÌË ‰ÓË ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ Ô˙‚Ë ÔËÁÌ‡ıÏÂ
‰˙Ê‡‚ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ, ‰ÓË Ë ÔË ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ
Ì‡ À˛·˜Ó √ÂÓ„ËÂ‚ÒÍË, ‰ÓË, ‰ÓË.

—ÚË„Ì‡ ÒÂ Ì‡ÔËÏÂ ‰ÓÚ‡Ï, ˜Â ‚ ÒÚÛ‰ÂÌ‡Ú‡ ÁËÏ‡ Ì‡
93-Ú‡, ÍÓ„‡ÚÓ ÍËÁ‡Ú‡ Ò Ï‡ÁÛÚ‡ Ó·ÎÂ‰ÂÌË ÍËÚË˜ÌÓ —ÍÓ-
ÔËÂ, ¡˙Î„‡Ëˇ ÔÓ ·‡ÚÒÍË ËÁÔ‡ÚË „ÓË‚Ó Á‡ ÚÓÔÎÓˆÂÌ-
Ú‡ÎËÚÂ ‚ „‡‰‡. » ÊË‚ÓÚ˙Ú ÒÂ ‚˙ÁÓ‰Ë. ƒÂˆ‡Ú‡ Ú˙„Ì‡ı‡
Ì‡ Û˜ËÎË˘Â, ·ÓÎÌËˆËÚÂ Á‡‡·ÓÚËı‡, ÔÓˇ‚Ë ÒÂ ÓÔÚË-
ÏËÁ˙Ï ÔÓ ÎËˆ‡Ú‡ Ì‡ ÓÏ˙ÎÛ¯ÂÌËˇ Ì‡Ó‰. » Í‡Í‚Ó,
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÚÂ ÒË, ÔÓ˜ÂÚÓı ‚ Â‰ËÌ ‚ÂÒÚÌËÍ, ˜ËÂÚÓ Ì‡Ë-
ÏÂÌÓ‚‡ÌËÂ ÔÓ‡‰Ë ·ÂÁ‡ÁÎË˜ËÂ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÔÓÏÂÌ‡‚‡Ï.
ìƒ‡, ·˙Î„‡ËÚÂ ÌË ÔÓÏÓ„Ì‡ı‡, ÌÓ ‚ ÚÂıÌËˇ Ï‡ÁÛÚ ËÏ‡
ÏÌÓ„Ó Òˇ‡ Ë ÚÓ‚‡ ÌÂ Â ‰Ó·Â Á‡ Ì‡¯ËÚÂ ˆÂÌÚ‡ÎË,
ÍÓËÚÓ Ò‡ Ò ÔÓ- Ò˙‚ÂÏÂÌÌË ËÌÒÚ‡Î‡ˆËËî. ÕˇÏ‡ ˘Ó,
·‡ÚÒÍ‡ ·Î‡„Ó‰‡ÌÓÒÚ, „‡ÌË‡Ì‡ Ò ÛÌËÊÂÌËÂ. œÓ‰Ó·ÌÓ
Ì‡ ÚÓ‚‡ Ò Â‰ÌÓ Ï‡ÎÍÓ ÍÓÏ¯ËÈ˜Â, ¬‡ÒÍÓ, ÍÓÂÚÓ Â‰Ì‡
ÒÛÚËÌ Û˜Û‰ÂÌÓ ÏÂ ÔÓÔËÚ‡: ì¡‡ÚÂ ÕËÍË, Á‡˘Ó Ó˜ËÚÂ ÚË
ÌÂ Ò‡ ‰˙ÔÌ‡ÚË. Õ‡ÎË ÒÚÂ Ú‡Ú‡Ë, Í‡ÍÚÓ Í‡Á‡ Ú‡ÚÍÓî.
 ‡Í‚Ó ‰‡ ÏÛ Ó·ˇÒÌˇ‚‡¯ Ì‡ ‰ÂÚÂÌˆÂÚÓ. «‡‰Ó‚ÓÎËı ÒÂ
ÂÔÎËÍ‡Ú‡, ˜Â ‚ÒË˜ÍË ıÓ‡ Ò‡ ‰Ó·Ë - Ë ÚÂÁË Ò ‰˙ÔÌ‡-
ÚËÚÂ Ë Í˙„ÎËÚÂ Ó˜Ë, Í˙‰‡‚ËÚÂ Ë Ô‡‚ËÚÂ ÍÓÒË, ·ÂÎËÚÂ,
ÏÛ„‡‚ËÚÂ Ë ˜ÂÌËÚÂ. Ã˙ÌËÍ˙Ú Í‡ÚÓ ˜Â ÎË ÌÂ ÏÂ ‡Á·‡,
ÌÓ ·˙ÁÓ ÒÂ ÔË·‡. ÃÓ„‡ Ò‡ÏÓ ‰‡ ÒË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ Í‡Í‚‡
ÎÂÍˆËˇ ÔÓ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ Ë‰ÂÌÚË˜ÌÓÒÚ Â ËÏ‡ÎÓ Ò‡ÏÓ.

ÃÌÓ„Ó Ò‡ ÔËÏÂËÚÂ Ì‡ ÛÌËÊÂÌËÂ, ÌÓ Ë Ì‡ ‚ÓÎÒÍÓ-
ÚÓ ÌË Ú˙ÔÂÌËÂ, ˜ÂÒÚÓ Ó·˙Í‡ÌÓÒÚ, ÌÂÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓÒÚ
Ë ÓÚÍÓ‚ÂÌË ÌÂ‰ÓÏËÒÎËˇ Í˙Ï Ï‡ÍÂ‰ÓÌËÒÚÍËÚÂ ÔÓˇ‚Ë
Ì‡ Û„‡ÚÂÎÒÚ‚Ó Ì‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ, ÏÂ‰ËÈÌÓ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓ
ÌË‚Ó. » ÔÂ‰Ë 89-‡, Ë ÒÂ„‡ ‚ÒÂ ÒÏÂ ‰ÂÎËÍ‡ÚÌË, ‡Á·Ë-
‡˘Ë Ë ‚ ÏÌÓ„Ó ÒÎÛ˜‡Ë ÛÍÓËÚÂÎÌÓ ÔÂ‰Ô‡ÁÎË‚Ë. »
ÏÓÊÂ ·Ë ËÏÂÌÌÓ ÚÓ‚‡ ÒÚ‡Ó‰‡‚ÌÓ ‚˙Á‰˙Ê‡ÌËÂ ÓÚ ÔÓ-
Ú‡ÔˇÌÂ ‚ ‰ÂÎËÍ‡ÚÌ‡Ú‡ ìÏ‡ÍÂ‰ÓÌÒÍ‡ ÚÂÏ‡î ÓÚÔË˘Ë ÒÂ„‡
Û Ì‡Ò Î‡‚ËÌ‡Ú‡ ÓÚ „Ìˇ‚ ÒÂ˘Û ˜Ó‚ÂÍ‡, ÍÓÈÚÓ ÚÂÁË ‰ÌË
ÏÎ‡ÚË Ò ˜ÛÍ ÔÓ Ô‡ÏÂÚÌ‡Ú‡ ÔÎÓ˜‡ Ì‡ Á‡„ËÌ‡ÎËÚÂ ·˙Î„‡-
ÒÍË ÓÙËˆÂË Ë ‚ÓÈÌËˆË Ì‡  ‡ÈÏ‡Í˜‡Î‡Ì. ÃÌÓ„Ó Ì‡ÚÛ-
Ô‡Ì‡ ÁÎÓ·‡ ËÏ‡ ‚ ÚÓÁË ÃËÎÂÌÍÓ, Ì‡ ÍÓ„ÓÚÓ ÌÂ ÒÂ ÔÓ-
ÒÚ‡‡ı ‰‡ Á‡ÔÓÏÌˇ ÔÂÁËÏÂÚÓ. ΔÛÌ‡ÎËÒÚ ·ËÎ, ÌÓ ‚˙Ó˙-
ÊÂÌ Ò ˜ÛÍ. »ÌÚÂÂÒÂÌ Ì‡˜ËÌ Á‡ ‰ÓÍ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ Ì‡
ÔÂÓÚÓ - Ò ÓÊÂÒÚÓ˜ÂÌÓ ·Î˙ÒÍ‡ÌÂ ‚˙ıÛ Ô‡ÏÂÚÚ‡ Ì‡ Ô‡‰-
Ì‡ÎËÚÂ ·˙Î„‡ÒÍË ‚ÓËÌË. √ÓÁÌÓ Ë Ú˙ÊÌÓ, Í‡ÍÚÓ Ú˙ÊÌ‡,
ÌÂÓ·ÂÍÚË‚Ì‡ Ë ÌˇÍ‡Í ÒË Ë ‚ËÒÓÍÓÏÂÌ‡ ·Â Â‡ÍˆËˇÚ‡
ÓÚ Ï‡ÍÂ‰ÓÌÒÍÓÚÓ ÃËÌËÒÚÂÒÚ‚Ó Ì‡ ‚˙Ì¯ÌËÚÂ ‡·ÓÚË ÔÓ
ÒÎÛ˜‡ˇ. “‡ ·‡ÚˇÚ‡ ÔÓ Í˙‚ ÌË Û‚Âˇ‚‡Ú, ˜Â ÔÎÓ˜‡Ú‡
·ËÎ‡ ÌÂÁ‡ÍÓÌÌÓ ÔÓÒÚ‡‚ÂÌ‡. ÕÂ ÒÂ ÔÓ‰Ì‡ÒˇÚ ‰ÓË ‰ËÔ-
ÎÓÏ‡ÚË˜ÂÒÍË ‚ËÚËÂ‚‡ÚÓ ËÁ‚ËÌÂÌËˇ, ËÁ‡Áˇ‚‡Ú Ò˙Ê‡ÎÂ-
ÌËˇ, ‡ ÒÂ Ô‡‚Ë ÔÓÂ‰ÂÌ ÓÔËÚ Í‡Ï˙ÌËÚÂ Ô‡Í ‰‡ ÒÂ
ı‚˙ÎˇÚ ‚ Ì‡¯‡Ú‡ „‡‰ËÌ‡. ¿ Á‡ÍÓÌÌÓ ÎË Â, ÏÓ‡ÎÌÓ ÎË
Â ‰‡ ÒË Ô‡‚Ë¯ ËÒÚÓËˇ Ò ËÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ Ò˙ÒÂ‰ËÚÂ, ‰‡
‚˙Á‰Ë„‡¯ ‚ —ÍÓÔËÂ ÒÔÓÌË ÔÓ ÏÂÒÚÓÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ ÒË
ÏÓÌÛÏÂÌÚË, ÍÓËÚÓ ÚÓÍÛ-‚ËÊ ÌˇÍÓˇ ÎÛ‰‡ „Î‡‚‡ Ò˙˘Ó ÔÓ‰-
ÔÛÍ‡Î‡ Ò ˜ÛÍÓ‚ÂÚÂ. ÕÂ ‰‡È, ¡ÓÊÂ!

“‡Í‡ ÌÂ ÏÓÊÂ, ÃËÎÂÌÍÓ. —ÎÓ‚ÓÚÓ Ë ‡ÁÛÏ˙Ú Ò‡ ÒÂ‰
‚ÂÎËÍËÚÂ ˆÂÌÌÓÒÚË Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ‡. » Ò Úˇı ÚÓÈ ËÁ‡Áˇ‚‡
Ò‚ÓËÚÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ë „Ìˇ‚. ¿ ÒËÎ‡Ú‡ Ì‡ ˜Û-
ÍÓ‚ÂÚÂ Â ÔËÏËÚË‚Ì‡, ‚‡‚‡ÒÍ‡, ÌÂ ÌË Â ÔËÒ˙˘‡ Ì‡
Ì‡Ò ÓÚ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ Ò˙˛Á, Í˙Ï ÍÓ„ÓÚÓ Ë ‚ËÂ ÒÂ ÒÚÂ-
ÏËÚÂ ‚ ÌˇÍ‡Í‚‡ ÔÂÒÔÂÍÚË‚‡. «‡ÚÓ‚‡ ÔÓ-ÍÓÚÍÓ Ë ÌÂ
Ò˙Á‰‡‚‡ÈÚÂ Ì‡ ÒÂ·Â ÒË, Ô˙Í Ë Ì‡ Ì‡Ò ËÁÎË¯ÌË „ËÊË ‚
ÒÎÓÊÌÓÚÓ Ë Á‡ ‰‚ÂÚÂ ÌË Ò˙ÒÂ‰ÌË ‰˙Ê‡‚Ë ‚ÂÏÂ. ƒ‡ÎÂ˜
ÔÓ-‰Ó·Â Â ‰‡ ÓÒÚ‡‚ËÏ Ì‡ ÏË‡ ÊÂÎˇÁÓÚÓ, Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ„Ó
„Ó Ì‡ÊÂÊ‡‚‡Ú Ë ÍÓ‚‡Ú ‰Û„Ë ËÁ‚˙Ì Ì‡¯ËÚÂ „‡ÌËˆË. ¿
‰‡ ÔÓ‰ÔË¯ÂÏ Ì‡È-Ì‡Í‡ˇ ı‚‡Ì‡ÎËˇ Ô‡ˇÊËÌ‡ Í‡ÚÓ ÔÓ-
ÂÍÚ ÏÂÊ‰Û‰˙Ê‡‚ÂÌ ‰Ó„Ó‚Ó Á‡ ÔËˇÚÂÎÒÚ‚Ó Ë
ÔÂ‚˙ÌÂÏ ‚ ÛÚ‚˙‰ÂÌ‡ Ô‡ÍÚËÍ‡ Ò˙‚ÏÂÒÚÌÓÚÓ ÓÚ·ÂÎˇÁ-
‚‡ÌÂ Ë ˜ÂÒÚ‚‡ÌÂ Ì‡ ËÒÚÓË˜ÂÒÍË ÁÌ‡˜ËÏË Ò˙·ËÚËˇ Ë
ÎË˜ÌÓÒÚË Ë ÒÂ ÔÂÍÎ‡ÌˇÏÂ Á‡Â‰ÌÓ ÔÂ‰ Ô‡ÏÂÚÚ‡ Ì‡ Á‡-
„ËÌ‡ÎËÚÂ ÌË ‚ÓËÌË, ÚÂıÌËÚÂ „Ó·Ó‚Â Ë Ô‡ÏÂÚÌËˆË.

» Ì‡Í‡ˇ, ‡ÍÓ ÔÓÁ‚ÓÎË¯, ‰‡ ÚË ‰‡Ï Â‰ËÌ ÍÓÎÂ„Ë-
‡ÎÂÌ Ò˙‚ÂÚ. ŸÓÏ ‚Â˜Â ÒË ÔÓÎÛ˜ËÎ ÔÓÔÛÎˇÌÓÒÚ ÔÓ
Â‰ËÌ „ÂÓÈÒÍË Ì‡˜ËÌ Ë ‚ ÏÂÊ‡Ú‡ Ò ÂÔËÁÓ‰‡ Ò ‡ÁÏ‡-
ı‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ˜ÛÍÓ‚ÂÚÂ Ì‡  ‡ÈÏ‡Í˜‡Î‡Ì, Á‡˘Ó ÌÂ ÒË
ÔÓÒÚ‡‚Ë¯ Â‰ËÌ ÔÒÂ‚‰ÓÌËÏ. Õ‡ÔËÏÂ ìÃËÎÂÌÍÓ ◊ÛÍ‡î.
»ÎË ÔÓ-‰Ó·Â ìÃËÎÂ ◊ÛÍ‡î. «‚Û˜Ë ’‡È‰Â Ì‡Í‡ˇ ÔËÈ
Â‰Ì‡ Ê˙ÎÚ‡ ‡ÍËˇ Á‡ Ó·˘ÓÚÓ ÌË Á‰‡‚Â, ÌÓ Ì‡ ‚ÒˇÍ‡
ˆÂÌ‡ ‰‡ Â ÓÚ ‡„ÓÍÓÏ·ËÌ‡Ú‡ ì“ËÍ‚Â¯î Í‡È  ‡‚‡‰‡-
ˆË. ŒÚ ÌÂˇ „Î‡‚‡ ÌÂ ·ÓÎË!

Светът е малък

От стр. 14

 И какво да правим с Цариград-
ския патриарх Григорий V, грък от
Пелопонес, обесен от турците на
патриаршеските порти в 1821 г. и
канонизиран с името “Етномарти-
рос”, което ще рече “жертва за
нацията, за рода”? И защо кърва-
вият митрополит Каравангелис и
храбрите “българоборци” се кипрят
по икони и паметници, и в поеми и
песни ги възпяват!? 7. Ако “етнофи-
летизмът” е ерес, то тя се помеща-
ва на Фенер и се нарича “елино-
филетизъм”. Фенер подмени Пра-
вославието с “елинославие”, при-
качи ни своите грехове и ни осъди,
за да избегне Съда над себе си.
Всуе! “Етнофилетизмът” (както ику-
менизмът и тъй наричаните

ОТРОВНИТЕ ПЛОДОВЕ НА СХИЗМАТА

“църкви”), е политическа направа
заради политически и властови ин-
тереси. Когато Фенер ви говори за
“етнофилетизъм”, знайте, че иска
да подчини всичко на себе си.
Когато хипертрофира “вселен-
скостта”, знайте, че воюва против
автокефалността. Когато изобретя-
ва нова ерес - “автокефализъм”,
знайте, че няма ум бандеровските
разколници в Украйна. Когато изо-
бретява още една нова ерес - “пра-
вославен фундаментализъм” или
“православизъм”, знайте, че про-
повядва икуменизъм.

8. ... А когато в 1998 г. Вартоло-
мей дойде на Всеправославния на-
дюрисдикционен събор, свикан
срещу българските разколници,
които през 5 минути уволняваха па-
триарх Максим, в началото на за-

Áåëåæèòèòå ñúáèòèÿ
íà Ëÿòî 2016
Със знаковия си характер те са не просто моментна снимка,
но и очертават трайните тенденции на развитие на родината

Отиде си едно богато
на важни политически
събития лято. В една вест-
никарска публикация е
невъзможно те да бъдат
обхванати и анализирани
изчерпателно и с цялата
им стратегическа за стра-
ната значимост, затова ще
се спрем на основните от
тях. Предимството им е, че
те със знаковия си харак-
тер са не просто моментна
снимка, но и очертават
трайните тенденции на
развитие на родината.

Безспорно събитие но-
мер 1, което беше обект
на многоседмични инфор-
мации в медиите, анализи
на специалисти, включи-
телно на премиера, очер-
таване на перспективи за
развитието на туризма по
Черноморието, беше
стрелбата на Слънчев
бряг, при която пострада
елитният бизнесмен Митьо
Очите. Многобройните
спекулации за уж разчист-
ване на сметки в наркобиз-
неса увиснаха в пълна
безтегловност след конста-
тацията на най-високо и
отговорно ниво, че това е
била обикновена размяна
на реплики при спор меж-
ду роднини за паркомясто.
Любознателният зрител и
читател получаваше еже-
дневна подробна експерт-
на информация за вида на
оръжието, с което е стре-
ляно по пострадалия, на-
несените поражения, по-
следвалото лечение,
транспортирането му от
болница в болница, от град
в град и от държава в
държава при строги мерки
за сигурност: движение с
ескорт, подобно на госту-
ващ американски прези-
дент.

Втори по значимост в
класацията заслужено се

Константин
ИВАНОВ

нареди трилърът, в който
главната роля се изпълня-
ваше от българската уча-
стничка в планетарен кон-
курс за красота Анита
Мейзер (виж снимката).
Трилърът изобилстваше
със съспенси (напрегнати
моменти с неочаквано
развитие). Нейният партнь-
ор в живота някак си вне-
запно се беше споминал,
самозавързал се с въжета
и самоудушил се, докато
тя изтичала до близкия
магазин за нещо си. Спо-
койно може да се твърди,
че откъм неочаквани об-
рати, намеса на полиция,
следствие, прокуратура,
съд, медицински експерти-
зи и експертни мнения на
роднини, приятели и не-
приятели, “случаят Мей-
зер” е далече по-пригоден
за киносценарий от мут-
ренската стрелба в спор
за паркомясто. Действащи-
те герои са многократно
по-живописни от персона-
та на Митьо Очите, забе-
лежителен единствено с
органите, станали повод
за прозвището му. Постра-
далият (фатално) партньор
на Анита е културистът
Никола Димов, окачествен
от специалистите като
“анаболен гигант”. Жалко
е, че бай Кола Тасин от
Горно Камарци се споми-
на, иначе покрай сагата
“Мейзер” щеше да обога-
ти общата си култура с
термини като “анаболен
гигант”, като какъвто се
характеризира Н. Димов;
капата му щеше да падне
пред изнесените стратеги-
чески данни за количест-
вото силикон, прибавено
към телесното тегло на
Анита - 1500 куб. см, както
и на гръдната й обиколка
- 122 см - български ре-
корд. Щеше да научи, че в
днешно време любимата
от детството му игра на
“прескочи кобила” вече
отдавна е отстъпила място
на “късане на силиконови
стоянки”, по-известни сред
простолюдието като “свин-
ски опашчици”, причини-
ли преждевременната
кончина на анаболния ги-
гант.

Най-редовно, почти
всекидневно,  обществе-
ността беше информирана

през тези летни месеци за
поредния случай на при-
печелени с едно позвъня-
ване по телефона хиляди,
че и десетки хиляди лева.
Вътрешната министърка
ни поуспокои напоследък,
че благодарение на уси-
лията на ведомството й
броят на измамените баб-
ки и дядковци е почнал да
намалява. Явно е, че теле-
визиите ще трябва да пре-
несат информациите и

страстно го прегръща са-
мата Ангела Меркел, по-
тупва го с възхищение по
рамото министър-предсе-
дателят на ЕС Доналд
Туск. И Туск като унгарския
премиер Орбан му идва на
крака, а той води гостите
да огледат грандиозните
гранични ограждения (не
се подсмивайте подигра-
вателно: те наистина се
оказват грандиозни, до-
колкото са три пъти по-

ЧукЧукЧукЧукЧукЧук

седанията настъпило малко смуще-
ние. “Ваше Светейшество, ако съм
на Ваше място, бих си дал оставка-
та!”, казал на всеослушание Вар-
толомей на дядо Максим. “Хубаво
е, че не сте на моето място, защо-
то аз няма да си дам оставката.
Ние Ви помолихме и поканихме да
дойдете да помогнете на Българ-
ската църква и на Българския пат-
риарх, а не да ни уволнявате!”, от-
говорил Светейшия ни патриарх...

9. Нямам какво да добавя. Ос-
вен:

Кога ще бъдат канонизирани
Екзарх Антим I, Иларион Макарио-
полски, Иларион Ловчански, Пана-
рет Пловдивски, Доротей Софий-
ски, Партений Нишавски, Генадий
Велешки, Паисий Пловдивски и
Авксентий Велешки?

предупрежденията да не
се вярва на телефонните
измамници в по-ранен час
- когато въпросният кон-
тингент от хора от трета
възраст още не е заспал
пред телевизора.

Вървяхме към изчерп-
ване на интересни сюже-
ти, когато лумна скандалът
с оповестяването от руски
депутат и телевизионен
водещ на намеренията на
Русия да купи България.
Така информационната
суша в края на лятото и
началото на есента беше
спасена с патриотично
възмущение и героични
закани на прибралите се в
столицата и отпочинали за
нови битки депутати, соци-
олози, политолози и про-
чие разобличители на
пъклените намерения на
Кремъл и лично на Путин.

И накрая заслужено
като апотеоз (или десерт,
както желаете) на забеле-
жителните събития, с кои-
то ще се запомни Лято
2016, е извисяването на
българския премиер като
безспорен лидер в общо-
европейски мащаб. Него

скъпи от обичайното). Кой
вече си спомня за дипло-
матическите “совалки” на
Хенри Кисинджър, когато
сме щастливи съвремен-
ници на шаренето до Ан-
кара, оттам до кабинетите
на “началниците” от ЕС,
които за благодарност го
черпят - Ердоган с бакла-
ва, в Берлин - с вурстове,
във Виена с виенски киф-
лички. И тук, без да раз-
криваме, както го изисква
журналистическата етика,
ще дадем гласност на спо-
деленото от един от съот-
борниците на Б.Б. от “Бис-
тришките тигри”: преди
поредния мач, когато от
два опита успя да вкара
една дузпа, в съблекалня-
та забелязали някакви
странни образувания на
плешките на именития си
съотборник. Приличали на
закърнели или може би
още недоразвити криле.
Според лекаря на отбора
те са се появили непосред-
ствено след споменатите
полети от София до Анка-
ра и т.н. и силно напомня-
ли на крилете на зародиш
на пощенски гълъб.

Анита Мейзер и нейният партньор,
културистът Никола Димов
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МАЙКЪЛ БУБЛЕ ИЗДАВА ДЕВЕТИЯ
СИ СТУДИЕН АЛБУМ ПРЕЗ ОКТОМВРИ

Литературно
четене в СГХГ

В навечерието на традицион-
ния Празник на българската по-
езия Съюзът на българските пи-
сатели и Столичната община, с
подкрепата на Министерството
на културата, организират голя-
мо литературно четене днес от
18 ч. в Софийската градска худо-
жествена галерия. Събитието е
посветено на 100-годишнината
от гибелта на Македонския фронт
на Димчо Дебелянов. Свои стихо-
ве ще четат поети от цялата
страна, информират от СБП.

Концерт
в Музикалната
академия

Тържествен концерт “60 годи-
ни Академичен симфоничен ор-
кестър” ще се състои днес от
19 ч. в концертната зала на НМА
“Проф. Панчо Владигеров”, бул.
“Евлоги и Христо Георгиеви” 94.
Диригент ще бъде гл. ас. д-р Геор-
ги Патриков, солисти - проф.
Йосиф Радионов - цигулка, проф.
Анатоли Кръстев - виолончело,
проф. д-р Велислава Георгиева -
пиано. В програмата - Концерт за
клавирно трио и струнен ор-
кестър от Бохуслав Мартину (пре-
миера за България), и Симфония 4
от Цветан Цветанов по случай
85 години от рождението на ком-
позитора. Входът е свободен.

„Хамърхед” изпълнява
хитове на „Металика”

Феновете на “Металика”
може да чуят най-великите им
песни днес от 21.45 ч. в “Joy
Station” в Студентския град, в
изпълнение на “Хамърхед”. Тъй
като бандата свири само по
поводи, свързани с биографията
на “Металика”, ще бъде обърнато
специално внимание на 25-ата
годишнината от създаването на
прословутия Черен албум.

Áèã áåíäúò çàïî÷âà ñåçîíà
ñ „Îùå åäíî íà÷àëî”
Виртуозните
оркестранти
и диригентът
Антони Дончев
ще представят
солистите-актьори
Милица Гладнишка
и Атанас Сребрев
в ролята им на певци Милица ГладнишкаАтанас Сребрев

Снимки БНР

В Първо студио на Бъл-
гарското национално радио
Биг бендът ще открие сезон
2016/2017 г. с концерта
“Още едно начало”. Вирту-
озните оркестранти и дири-
гентът Антони Дончев ще
представят солистите-актьо-
ри Милица Гладнишка и Ата-
нас Сребрев в ролята им на
певци на 6 октомври от 19 ч.
Името на началната изява
на джазмените ще сложи от-
печатък на творчеството им
през целия период.

През октомври 2016 г. се
навършват 56 години от

здателство “Български писа-
тел” кани почитателите на ли-
тературата и изкуството на
премиерата на най-новата кни-

га на Борис Данков “Събеседници”.
Като журналист и редактор на при-
ложението за литература и изкуство
на в. ДУМА - Пегас, в продължение
на повече от 20 години авторът е осъ-
ществил разговори и анкети с над
50 български и чуждестранни писа-
тели и художници, певци и музикан-
ти. В сборника са включени беседи
с майстори на литературното слово
като Александър Геров, Христо Ра-
девски, Николай Хайтов, Петър Ува-
лиев, Валери Петров, Анжел Ваген-
щайн, Антон Дончев, Любен Дилов,
Любомир Левчев, Богомил Райнов,
Леда Милева, Дончо Цончев, Иван
Гранитски, Чавдар Добрев, Никола

БОРИС ДАНКОВ СЪБРА
В КНИГА ДИАЛОЗИ С 50
ПИСАТЕЛИ И ХУДОЖНИЦИ

Н а й - п р о ч у т и я т
френски драматург
Ерик Еманюел Шмит
поздрави новия дирек-
тор на Народния те-
атър Мариус Донкин и
му пожела попътен
вятър в новото начи-
нание. Авторът на хи-
товата пиеса “Г-н Иб-
рахим и цветята на
Корана” - един от най-
успешните моноспек-
такли на Мариус Дон-
кин, който години на-
ред се радва на не-
стихващия интерес от
страна на публиката,
посети Народния те-
атър, за да се срещне
с актьора. “Пожела-
вам големият артист,
когото познавам, да
бъде и голям дирек-
тор”, бяха първите ду-

създаването на бенда. 38 от
тях го ръководи Вили Каза-
сян и го утвърждава като му-
зикална институция. Почит
към емблематичния маест-
ро - легенда и вдъхновение
за няколко поколения,
изпълнителите ще отдадат
с участие в концерта “На
Вили”, организиран от
дъщеря му Хилда Казасян в
НДК на 8 декември.

Биг бендът и Антони Дон-
чев ще продължат “Джаз
академията” за утвърждава-
нето на млади изпълнители.
Талантите ще се представят

на 10 ноември в Първо сту-
дио на БНР. “Работим по
проект за обявяване на кон-
курс за написване на пиеса
за биг бенд, разказва за пла-
новете през сезона Антони
Дончев. Искаме да стимули-
раме авторите да обърнат
по-голямо внимание на тази
специфична музика и най-
вече на младите творци, ко-
ито не са творили за бенд.”

От началото на 2017 г.
джазмените ще поставят още
едно ново начало - пореди-
ца от концерти за представя-
не на изпълнителите от съста-

ва. “Във фокуса ще са пре-
красните ни солисти. Вглеж-
даме се в собствения си
двор, където имаме прекрас-
ни музиканти и могат да да-
дат много не само на бенда,
а и като цяло на музиката”,
обяви Дончев.

За участие в проекта
“JazzIt” се преговаря с Крис-
тиан Елзасер - германски
композитор, аранжор, пиа-
нист и диригент, с диригента
на Скотиш нешънъл джаз
оркестра саксофониста Томи
Смит, както и с норвежкия
тромбонист Нилс Лангрен.

И Инджов, Стефан Цанев, Недялко
Йорданов, Георги Константинов,
Боян Ангелов, Кирил Кадийски, Дра-
гомир Шопов, Любомир Котев, Вас-
ко Жеков и др. От художниците в
книгата са представени Светлин
Русев, Николай Майсторов, Румен
Скорчев, Тодор Цонев, Георги Чапкъ-
нов, Генко Генков, Валентин Стар-
чев, Милка Пейкова, Димитър Соти-
ров и др. Между чуждестранните
творци събеседници на автора са Ев-
гений Евтушенко, Георгий Гачев, Ян
Енглерт, Тадеуш Ружевич, Мигел Му-
ньос Идалго, Марко Бадзато и др.

Сборникът ще бъде представен от
писателя Тодор Коруев и литератур-
ния критик Константин Еленков. Пре-
миерата ще се състои на 4 октомври
от 17.30 ч. в книжарница-галерия
“София прес” на ул. “Славянска” 29.

Ерик Еманюел Шмит се срещна
с директора на Народния театър
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с директора на Народния театър
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с директора на Народния театър
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Ерик Еманюел Шмит се срещна
с директора на Народния театър

ми на Шмит при сре-
щата му с Донкин. Той
остана впечатлен от
театъра и голямата
сцена, а гостуването
му при директора
продължи повече от
два часа, информират
от театъра.

Самият Шмит в
момента играе във
Франция “Г-н Ибра-
хим и цветята на Ко-
рана”, предстои му и
турне в Италия и Ка-
нада. По време на
разговора си с Дон-
кин двамата обсъди-
ха и идеята за съвме-
стен проект.

“Срещите с лично-
сти като Ерик Еманю-
ел Шмит винаги са
вдъхновяващи и съм
щастлив, че това се

случи”, каза Донкин.
Той си припомни
едно от най-важните
неща, които е научил
от големия драматург
- че най-важна в из-
куството е истината,

защото тя преодоля-
ва всичко.

Мариус Донкин
подари на Шмит спе-
циален албум, посве-
тен на историята на
Народния театър

“Иван Вазов”, и му
връчи и благодарстве-
но писмо за вдъхно-
вяващата съвместна
работа през годините,
научи ДУМА от Катя
Михайлова.

Снимка НТ

ПОЧИНА ЮЛИЯ
ОГНЯНОВА

Бележитата театрална режи-
сьорка Юлия Огнянова почина на
93-годишна възраст след инсулт.
Родена е в София на 22 февруари
1923 г. Завършва театрознание в
ГИТИЗ в Москва при професор
П. Марков (1953). Първата й поста-
новка като режисьор е “Всяка
есенна вечер”, представена в Дра-
матичния театър в Бургас през
1959 г. В периода 1957-1960 г. е
драматург в Бургаския театър,
след това става режисьор в театър
“Трудов фронт” (1960-1964), а от
1972 до 1975 г. работи в Театър
199. Между 1975 и 1978 г. е в ДТ в
Пловдив. Преподава режисура във
ВИТИЗ, нейни студенти са Алек-
сандър Морфов, Теди Москов, Мая
Новоселска, Васил Василев-Зуека,
Кръстю Лафазанов и др. Поклон
пред светлата й памет!
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Всички знаем, че човешки-

ят живот не е празник, а едно
мъчително изпитание. Това ни
го напомня твърде талантли-
во, с ярки художествени пости-
жения, най-значимата част от
участващите в конкурсната
програма на 34-тия фестивал
на българския игрален филм
“Златна роза” (19-25 септем-
ври) във Варна. 34 нови произ-
ведения, от които 12 пълноме-
тражни и 22 късометражни,
показват, че светлинката в ту-
нела проблясва вече едва-
едва. Тя разчита предимно на
някаква бъдеща трансформа-
ция у героите. Сумракът (кой-
то отбелязвахме досега) вече
преминава в мрак. Гоголевият
“малък човек” се гърчи на ек-
рана, притискан отвсякъде - от
всички съществуващи в държа-
вата ни институции с техните
представители, отнемащи пра-
вото му не само да пътува в
превозни средства в един свят,
в който спазването на прави-
лата само по себе си е недо-
разумение (“На червено” на
Тома Вашаров), но и да
извършва някакво Добро - то
винаги е наказано (“Слава” на
Петър Вълчанов и Кристина
Грозева). И така в съзнанието
на зрителя остава ярък и ре-
лефен образ на нашия сред-
ностатистически съвременник,
който се опитва да оцелее под
тежестта на непосилното би-
тие - не в посока, а въпреки
своето съществуване. Ниско-
платен, обругаван и отчаян,
той се старае с всички позво-
лени и непозволени средства
да се крепи върху земята на
собствената си родина, потис-
кайки човешкото у себе си.
Мощта на обществено-полити-
ческата система е в състояние
да смаже копнежа към спра-
ведливост и добродетел и у
най-честния човек.

“Търся на екрана светлина-
та в един много тънък лъч”,

В подножието
на хуманизма

Младите в трийсет и четвъртото
издание на „Златна роза”

Олга МАРКОВА,
доктор на
кинознанието

отбеляза на сцената на търже-
ственото закриване на фести-
вала удивително зрялата (за
дебютантка) Ралица Петрова,
сценаристка и режи-сьорка на
удостоената тук с пет награди
(голямата “Златна роза” за
най-добър пълнометражен
филм, приза за режисура, за
операторско майсторство и за
двете актьорски изпълнения),
последвали четири авторитет-
ни отличия в Локарно, две в
Сараево и едно в Батуми, апо-
калиптична творба “Безбог”.

“Може би нашият герой
Христо ще намери смисъл на
живота си, макар че цената
на “нормалното” съществува-
не е твърде висока за него,
надява се Тодор Мацанов -
единият от двамата режисьо-
ри на едноименното произве-
дение (най-мрачното, където
ситуацията и героите допират
до оголената екзистенция),
завоювало наградата за най-
добър дебют в пълнометраж-
ното кино (другият е Григор
Лефтеров, автор на сценария).
С този филм искахме да тре-
вожим, а не да забавляваме...”

“Добре, че финалът на
завършената сатира “Слава”
спира пред “замаха на Фран-
кенщайн”, шегува се “злокоб-
но” явно ерудиран зрител по
повод железния прът, с който
е на път да раздаде справед-
ливост главният герой Канто-
нерът (в дълбоко психологи-
ческото превъплъщение на
Стефан Денолюбов). Тази
творба, наградена за сцена-
рия на Кристина Грозева,
Петър Вълчанов и Дечо Тара-
лежков, е изстрел в слепоочи-
ето на съвременния “морал”...

Извинявам се на читатели-
те за този твърде “черен” увод,
но мисля и по-нататък да
продължа в този дух. Пък и
никой не е длъжен да дочита
статията ми. Има и по-весели
занимания...

Налице обаче е един
твърде значим феномен в
българското кино: младите
творци се втурват, при това -
подготвени, към сложни и от-
говорни екзистенциални, об-
ществено значими сюжети и
герои. Често изборът на пер-
сонажите е резултат от доста
дълъг кастинг като този в “Хри-
сто”, където двете момчета в
главните роли са подбрани
след многобройни интервюта
с бездомници, скитащи по ули-
ците. Централната роля на
медицинската сестра Гана от
“Безбог” режисьорката Рали-
ца Петрова поверява рисково
на аматьор - младата поетеса
Ирена Иванова, която впо-
следствие спечелва награда-
та за най-добро изпълнение
на женска роля както в Локар-
но и Сараево, така и тук. Изве-
стно ми е, че за актьора Сте-
фан Денолюбов режисьорите
П. Вълчанов и Кр. Грозева са
се “сражавали” цяла година.
Всъщност наистина малцина
са онези, които биха се съгла-
сили да хвърлят толкова уси-
лия за такава “кървава” роля!
Искам да подчертая изключи-
телността на тези интерпрета-
ции на уникални образи в нис-
кобюджетни продукции, стре-
мящи се към максимална ав-
тентичност. Образи на реални
герои, които не могат да на-
мерят смисъл и опора в съвре-
менния живот. А те са твърде

много... Младите автори на
споменатите пълнометражни
произведения с упорита на-
стойчивост, суров и безком-
промисен реализъм и психо-
логическа дълбочина изслед-
ват дъното на битието, без да
се срамуват или гнусят от него.
Нещо повече: успяват да из-
бегнат риска от удавяне. Ста-
ва дума за унижените и
оскърбените край нас, които
всеки ден се правим, че не
забелязваме. Но това не за-
драсква тяхното съществуване!

Вероятно като контрапункт
на цялостната тягостна атмо-
сфера, а може би и като “отмъ-
щение”, варненската публика
даде своята награда на един-
ствената в последно време
ярка и пълнокръвна българска
комедия “Летовници” на Ивай-
ло Пенчев. На тази творба
обърнах необходимото внима-
ние в моята статия “Без лудост
няма любов”, публикувана в
ДУМА на 7 септември т.г.

Очевидни бяха успехите на
младите и в късометражната
игрална програма. Те също
затрудниха журито в течение
на 1647 минути. Тук обаче с
награди за специални пости-
жения бяха отличени по-свет-
ли и приятни за гледане твор-
би: “На червено” (на режисьо-
ра Тома Вашаров и операто-
ра Мартин Балкански), напом-
няща абсурдната атмосфера в
“Преброяването на дивите
зайци” на Едуард Захариев
(1973); “Капия” на Елена Тон-
чева (продукция на НАТФИЗ),
с участието на Иван Бърнев и
Илка Зафирова; и “Преди да
заспя” на Николай Тодоров,
по лична, явно преживяна ис-
тория. С голямата награда
“Златна роза” в този конкурс
бе удостоена 25-минутната
новела “Куче”, за деликатния
разказ, в който размисълът
протича отвъд събитията и ду-
мите. Случайната среща меж-
ду млад мъж и зряла жена,
без очаквания от зрителя три-
виален романс, наистина е те-
матична и сценарна находка.

Специално внимание искам
да отделя на две чудесни но-
вели. Първата е “Добри” - дип-
ломна работа на Орлин Мил-
чев в НАТФИЗ. Точният под-
бор на изпълнителите на две-
те главни роли Йордан Петков
и малиеца Ламин Бамба, както
и респектиращата лаконичност
на разказа за приятелството
между овчаря Кольо и неле-
галния бежанец (прекръстен
на Добри) в планина край гра-
ницата, будят съпричастие и
размисъл за връзката между
два свята с различен език и
култура. Те ни насочват да се
замислим за необходимостта
от нов вид хуманизъм, за който
днешна Европа се оказва не-
подготвена. Умело пресъздаде-
ната история с несъстоялото се
съобщение за смъртта на вну-
ка, загинал при злополука, в
половинчасовата новела “Лю-
бов” на Боя Харизанова (сту-

дентка в НАТФИЗ), изградена
по неизвестен разказ на Мат-
вей Вълев, бе отличена от жу-
рито със специален диплом.
Въпреки познатата класическа
драматургична форма, и двете
късометражни творби очевид-
но развълнуваха едновремен-
но и зрителите, и критиката.
Изведнъж “кастовото” деление
изчезна! Я, можело и така...

Както в режисурата, така и
в операторското майсторство
се откроиха имена на млади
творци, за които професията
далеч не е сведена до зана-
ята. На първо място ще отбе-
лежа камерата на Мартин
Балкански, съавтор както в
късометражните произведе-
ния “Къщата” на Яна Титова и
“На червено”, така и в затво-
рената драматургия на “18/18”
на Атанас Христосков, а също
и в сложната многопластова
структура на пълнометражна-
та, наистина европейски зву-
чаща копродукция “Проку-
рорът, защитникът, бащата и
неговият син” (България-Хо-
ландия-Швеция) на Иглика
Трифонова и оператора Рали
Ралчев, останала някак встра-
ни от вниманието на журито.
И не само тя бе подценена.

Тук е мястото да споделя
мнението си, че членовете на
журитата, които са в ролята на
художествени съдници, често
се втурват кампанийно към
някоя качествена творба, за
сметка на други, по-различни
от техния вкус произведения
като например “Спомен за
страха” - своеобразен пъзел от
много травмирани и недоживе-
ни човешки съдби на Иван
Павлов, завоювал наградата
на гилдия “Критика” към СБФД.

На тазгодишната “Златна
роза” чествахме официално
25-ата годишнина на Нацио-
налния филмов център, който
си е завоювал значима и ста-
билна позиция не само в наци-
оналния филмов пейзаж, но и
в международен аспект. До-
статъчно е да спомена един
факт: от 1991 г. досега с него-
вата финансова подкрепа са
произведени 138 игрални, 236
документални и 124 анимаци-
онни творби!

Накрая не мога да пре-
мълча наистина твърде висо-
кото напрежение в течение на
шестте календарни дни на
фестивала. Не само заради
силния и тежък за гледане
филмов маратон, но и от емо-
ционалния градус на професи-
оналните, откровени обсъжда-
ния на най-новата продукция
на българското кино. В тях със
свои аргументи участваха и
творци, и критици, и журнали-
сти, и заинтересувани зрите-
ли, които не спестяваха свои-
те изисквания и забележки.
Дано тези постижения, както
и задълбоченият анализ, по-
следвал всяко от тях, се ока-
жат своеобразен катарзис не
само за зрителската аудито-
рия, а и за управляващите.

 “Безбог” - реж. Ралица Петрова

“Слава” - реж. Петър Вълчанов и Кристина Грозева
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С клавирен рецитал на Анжела

Тошева на 3 октомври от 19 ч. в ка-
мерна зала “България” ще бъде от-
крит музикалният фестивал “Соногра-
ми”, организиран от Orange Factory
psychoacoustic arts и осъществен с
подкрепата на Министерството на кул-
турата, НФ “Култура”, Културния
център на СУ “Св. Климент Охридски”
и фондация “OCI” (Франция).

Известната пианистка е подбрала
творби на Фробергер, Маршан, Ку-
прен и Бах. Концерт с продължение
през годините - Анжела Тошева
изпълнява стара музика на съвреме-
нен инструмент. Не Скарлати, който
преди време й донесе успех и при-
знание, а повече или по-малко позна-
ти майстори на сюитата, с цел да се
проследи как Бах изразява близостта
си до френските майстори - негови
съвременници. Фробергер, с неговата
чувственост, повече от четири столе-
тия запазва емоционалната свежест в
есенцията на инструменталния звук,

Музиката е въплъщение
на духовния ни устрем
Четирите концертни вечери на фестивала
„Сонограми” прехвърлят мост между
класиката и съвременността

Галина и Василий Илисавски Анжела Тошева

Филип Ата Михаил Големинов

напомняйки ни, че музиката не е бав-
но и мъчително изкачване към мъгли-
ви, невидими върхове, а достъпна и
за най-претенциозно ухо неподправе-
на красота, родена в зората на еман-
ципирането на клавишните инструмен-
ти от подчинената им роля в музикал-
ната практика. Сюитите на Маршан и
Купрен - изящество и съвършена про-
порция на разум и емоция, въплъще-
ние на изискан вкус, дискретно под-
насящ индивидуален облик и стил в
третирането на сюитната форма - сво-
еобразно единоборство между двама
колоси от времето на Краля-слънце.
Преобладаването на героичното или
лиричното начало възвисява духа, а
слушането на тези сюити е своеоб-
разно изкушение към едното или дру-
гото. Практиката доказа, че съвремен-
ният концертен роял е великолепен и
ефективен медиум за схващането на
старите майстори, че музиката е
въплъщение на духовния ни устрем.

Френският пианист Филип Ата ще

изнесе на 5 октомври клавирен реци-
тал по произведения на Хинастера,
Дюсапен, Андре Букурещлиев, Меси-
ен, Тушар. Роден през 1993 г., Филип
Ата започва музикални занимания на
8-годишна възраст в регионалната
консерватория в Левалоа-Пере. През
2003 г. е приет в класа по пиано на
Шантал Фрайс, след това учи при
Еманюел Мерсие, а паралелно
завършва бакалавърска степен по
литература. От септември 2011 г.
следва във Висшата национална кон-
серватория за музика и танц в Париж
- пиано при Франсоа Ейсер и съпро-
вод при Жан-Фредерик Нойбургер.
През септември 2013 г. е приет и в
курса по хармония на Жан-Франсоа
Зигел. Филип е и композитор, свири
на орган, клавесин и виолончело.
Интересува се както от грегорианско
пеене и етномузикология, така и от
естествени и хуманитарни науки като
философия и сравнителна лингвисти-
ка. На международния конкурс за
съвременна музика в Орлеан през
февруари 2016 г. спечелва наградата
за собствена композиция “Шевийон-
Боно”, отличията “Хинастера” и “Ри-
кардо Виньес”.

На 8 октомври от 19 ч. ще звучи “Les

Barricades Mysterieuses” в изпълнение
на Владимир Гунев - контрабас, Стоян
Павлов - ударни инструменти, Михаил
Големинов - клавишни, цигулка, контра-
бас, видео и лайф-електроника, Анже-
ла Тошева - пиано. Това е концерт -
почит към Франсоа Купрен, един от най-
големите импровизатори в музикална-
та история. Иструментално-мултимеди-
ен пърформънс, раждащ се в процеса
на разкриване на тайнствените и инту-
итивни страни на груповата импровиза-
ция, в рамките на генерирано чрез
смесени медии визуално-шумово обкръ-
жение - звуково пътешествие по неиз-
вестна траектория.

Мултимедиен концерт-спектакъл
ще изнесе дуо “Хамерклавир” (Васи-
лий Илисавски - чембало, Галина
Драганова Илисавски - хамерклавир)
и Михаил Големинов - видео- и елек-
троакустика, на 16 октомври от 19 ч. в
аулата на СУ “Св. Климент Охридски”,
Ректорат. В програмата - творби за
един и два клавира от Моцарт, Фри-
деман Бах, Дж. Фрескобалди, М. Кле-
менти, Михаил Големинов и Й. С. Бах.
Входът за този концерт е свободен,
билети за другите изяви в камерна
зала “България” се продават на каса-
та на КК “България”.

“ARTE” и платформата
“Festival Scope” представят но-
вия онлайн филмов фестивал
“ArteKino Festival”, чиято цел е
киномани от цяла Европа да
получат възможност за среща с
най-оригиналните и вълнуващи
европейски продукции през го-
дината. “ArteKino Festival” пред-
лага 50 000 безплатни билети
на зрителите от 44 европейски
държави; може да бъдат гледа-
ни 10 филма онлайн в
продължение на 10 дни. От днес
до 9 октомври филмите ще
бъдат на разположение на сай-
та artekinofestival.com, с възмож-
ност за избор на четири езика
- френски, немски, английски и
испански. След всеки изгледан
филм зрителите са поканени да
гласуват с оценки от 1 до 5,

НОВА ПЛАТФОРМА ПРЕДЛАГА
ЕВРОПЕЙСКО КИНО ОНЛАЙН

научи ДУМА от Светлана Дамя-
нова от “Арт фест”.

Nespresso наградата на зри-
телите ще предостави приз в
размер на 50 000 евро на фил-
ма, спечелил най-много гласо-
ве, като наградата се дава в под-
крепа на промоцията на избра-
ната творба в нови територии.

Селекцията на “ArteKino
Festival” включва игрални, ани-
мационни и документални фил-
ми и е представителна за фил-
мовите тенденции в Европа. Ек-
ранизациите са представяни, а
някои от тях - награждавани, на
престижни международни фес-
тивали - Сънданс, Ротердам,
Кан, Локарно, Венеция, Анеси...
Чрез показването им онлайн
творбите имат шанс да се срещ-
нат с европейската публика, ко-

ято е нетърпелива за нови от-
крития.

Сред заглавията са “Lost and
Beautiful” - реж. Пиетро Марче-
ло (Италия), “Safari” - реж. Ул-
рих Сейдл (Австрия), “Happy
Times Will Come Soon” - реж.
Алесандро Комодин (Италия),
“Wild” - реж. Николет Кребиц
(Германия), “The Death of Louis
ХIV” - реж. Алберт Сера (Испа-
ния), “John From” - реж. Жоао
Николау (Португалия), “The Girl
Without Hands” - реж. Себасти-
ен Лауденбах (Франция),
“Suntan” - реж. Аргирис Папа-
димтиропулос (Гърция), “Fatima”
- реж. Филип Фаукон (Фран-
ция). Единственото ограничение
за територията на България е
за филма “A Good Wife” - реж.
Миряна Каранович (Сърбия).

Филмът „Христо”
e поканен в програмите
на няколко форума

Х“Христо”, започнал като проект на “София  мийтингс”, е
пълнометражният игрален дебют на режисьорите Григор Леф-
теров и Тодор Мацанов. Българската премиера на филма бе
в програмата на 34-ия фестивал “Златна роза”, където получи
Наградата за дебют и Наградата за най-добра мъжка роля
(Димитър Николов, поделена). В момента заглавието е под-
брано в програмите на няколко фестивала, които започват
почти непосредствено след “Златна роза”.

Сред тях е “Warsaw International Film Festival” (competition
1-2) - поканата от селекционерите дойде, след като видяха
откъс от филма в програмата на “София мийтингс”. Както е
известно, Варшавският филмов фестивал е един от престижни-
те кинофоруми, категория А, а “Христо” е единственият българ-
ски филм, селектиран тази година.

На фестивала “CinEast” в Люксембург филмът получи пока-
на за основната програма, заедно с 8 творби от цяла Източна
Европа. Наскоро екипът бе поканен и от “Sao Paulo International
Film Festival”, който е един от двата най-големи кинофестива-
ла в Бразилия, информира Светлана Дамянова от “Арт фест”.
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- Искам да имам толкова пари, че да
мога да си купя самолет.

- Че за какво ти е самолет?
- Абе не ми трябва самолет, толкова

пари ми трябват...
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Св. свщмчк Григорий, просветител
на Армения. Св. мчца Рипсимия

ТЕАТЪР „АБСУРД” ПРЕДСТАВЯ
СПЕКТАКЪЛА „АМАН ОТ МАГАРЕТА”

АТАНАС ПЕТКОВ,
член на НС на БСП
Проф. ГЕОРГИ ДЮЛГЕРОВ,
режисьор, сценарист, продуцент
КРАСИМИР ГЕРГОВ, бизнесмен
НИКОЛА ИНДЖОВ,
поет, публицист, есеист, преводач
НИКОЛАЙ КОНАКЧИЕВ, журналист
ЯНКА ТАКЕВА,
председателка на Синдиката
на българските учители

„Маймуна” излиза
на голям екран
„Маймуна” излиза
на голям екран
„Маймуна” излиза
на голям екран
„Маймуна” излиза
на голям екран
„Маймуна” излиза
на голям екран

Юлиан Вергов, Ана Пападопулу,
Станимир Гъмов, Леонид Йовчев,
Радена Вълканова и Валентин
Ганев са част от звездния
състав на българския филм

Маймуната Тошко, който изпълнява
основна роля във филма, е
реабилитиран престъпник. Неговите
собственици са били арестувани,
а той е настанен в Софийския
зоопарк. Тошко е бил обучен за
крадец и е задигал синджирчета
и портфейли, докато е забавлявал
минувачите по черноморските
курорти. По време на снимките
продължава да се опитва да
практикува стария занаят

Най-новата българска
кинопродукция - “Маймуна”,
излиза от днес, 30 септем-
ври, на голям екран. Това е
втори филм на режисьора
Димитър Коцев-Шошо след
“Лора от сутрин до вечер”
(2011). Сценарият е на Шошо
и Иван Марков, камерата е

поверена на Александър
Станишев, а музиката - на
Виктор Стоянов. Дългоочак-
ваната продукция печели
Наградата на публиката на
последното издание на “Со-
фия филм фест”. “Маймуна” е
и първата българска кино-
творба в репертоара на “Лен-

та”, с която компанията пра-
ви заявка, че ще подкрепя ка-
чествени родни продукции и
представянето им пред ши-
роката публика.

Юлиан Вергов, Ана Па-
падопулу, Станимир Гъмов,
Леонид Йовчев, Радена
Вълканова и Валентин Ганев
са част от звездния състав
на “Маймуна”. С филма Алек-
сандра Костова и Радина
Боршош правят изключите-
лен дебют в голямото кино.
Откритие на режисьора са
младите актриси, на които
поверява главните роли на
сестрите Мая и Ива.

Момичетата са свързани
от един баща (Юлиан Вер-
гов) и една маймуна. Както и
от обща страст - да се ровят
в дълбоко пазените тайни на
своя странен учител Пенев
(Леонид Йовчев). Неочаква-
но събитие променя живота
на всички. На децата им се
налага бързо да пораснат, a
на възрастните - да останат
усмихнати въпреки всичко.
“Маймуна” е история за избо-
ра да живееш от светлата

страна и да продължиш да
вярваш, дори когато Дядо
Коледа си тръгне завинаги.
История за слон, доктор, май-
муна, хористи, майки, учите-
ли и извънземни, но най-вече
за един баща, който трябва
да си тръгне... с усмивка.
“Маймуна” е история за лю-
бов като никоя друга.

Филмът е заснет с под-
крепата на Националния
филмов център чрез сесията
за нискобюджетно кино с
360 000 лв. Работното загла-
вие е “Баща ми, майка ми,
сестра ми”, но по-късно е
сменено с по-краткото.

Рут, Миленита и Бе-
лослава излизат на сце-
ната на столичния клуб
“Mixtape 5” с традицион-
ния си лайв на 1 октом-
ври, събота. Най-еле-
гантното взривоопасно
женско трио в България
се събира в пълния си
блясък. Певиците ще ук-
расят есенната нощ със
запазената си марка
поп, джаз и соул звуци
от и за душата.

След близо едного-

Троен лайв в култов клуб

овата мащабна уеб продукция “Смях на почивки” ще търси таланти в
два български града. Още през този уикенд екипът на 7Talents предиз-
виква най-изявените и амбициозните да се явят на кастинг. В Пловдив,
от 10 до 17 ч., в събота, 1 октомври, в х-л “Тримонциум” ще бъдат Стан

дишна пауза нежните
представителки ще пода-
рят отново на феновете
формат, създаден по идея
на клуба. Първите две
събития заслужено бяха
оценени от стотици фено-
ве, зажаднели за нова и
качествена музика на
живо. Рут и Миленита и
този път ще бъдат с лайв
бендовете си, за да пога-
лят сетивата на всички
ценители с неподправен
джаз и фънк стил.

Кадифеният джаз
тембър на Рут, лежерно-
то лятно звучене на Ми-
ленита и отнасящо ро-
мантичните текстове на
Белослава ще пренесат
ценители в свят на кра-
сота и музика, в който
ще им се иска да оста-
нат за дълго.

Изпълнителките ще
представят в три части
специалната си селек-
ция с най-красивите
парчета от своето твор-
чество, а също и някол-
ко съвсем пресни техни
колаборации.

Вратите отварят точ-
но в 21 ч. Билети за
тройния лайв може да
се купят предварително
по 15 лв. в мрежата на
Eventim.bg, на място ще
струват 20 лв.

„Смях на
почивки”
ще търси
таланти

Н
и Стефи. На кастинга в София от 10 до 17 ч. в неделя, 2 октомври, в НДК
кураж на кандидат-комедиантите ще даде влогърът Кристиан Танев.
Онлайн потребителите и запалени почитатели на хумора и забавлението
вече могат да гласуват за любимия си участник в “Смях на почивки” на адрес
vbox7.com/kitkat/gallery, като изборът ще продължи до 4 октомври. Всяка сед-
мица двама от талантите в проекта (избрани от публиката и журито), качили
свое авторско комедийно видео на адрес www.vbox7.com/kitkat, както и един
зрител, гласувал за своя фаворит, ще могат да спечелят екшън камери GoPro.
Всички, които искат да бъдат новите звезди в “Смях на почивки”, могат да
изпращат видеа на платформата на продукцията до 21 октомври. На финала
ще има двама победители в шоуто - избран след гласуване от потребителите
във Vbox7.com, както и посочен от журито на уеб формата. Именно те ще
спечелят големите награди - договор с продуцентите на 7Talents, както и
пътуване до Холивуд с посещения на едни от най-големите филмови студия.

НАЙ-ДОБРИТЕ
ТАНЦЬОРИ
С БЕЗПЛАТНИ
УРОЦИ В ПАРК
„СТУДЕНТСКИ”

Най-добрите танцьори на
България ще провеждат безплат-
ни уроци и демонстрации за деца
и възрастни по различни видове
танци. Това ще се случи на 1 ок-
томври от 12,30 до 18,00 ч. в скейт
зоната на парк “Студентски”. Ини-
циативата, наречена “Ritmo Dance
Day”, е продължение на “Студент-
ски танцува” - събитието за Деня
на София, което бе осъществено
на същото място с голям успех.

По повод Световния ден за за-
щита на животните район “Сту-
дентски” организира кампанията
“Защити БЕЗзащитните”. Иници-
атива е насочена към децата, тъй
като проучвания сочат, че пробле-
мите, свързани с лошото отноше-
ние и неправилната грижа за
здравето на представителите на
фауната, се коренят във възпита-
нието още от най-ранна възраст.

От организацията “Четири
лапи” ще проведат интерактивни
презентации във всички детски
заведения в рамките на 3-7 ок-
томври. Лекциите целят да запоз-
наят най-малките със света на
животните, да провокират любов
и ангажираност.

Възпитаниците на всички дет-
ски градини на територията на
район “Студентски” на 4 октом-
ври ще посетят безплатно ОП
“Зоологическа градина София”.

Фолк певицата Рени, която е сред
съквартирантите на “ВИП Брадър”
този сезон, ще напусне къщата най-
неочаквано. Това ще се случи, без
дори да е номинирана за изгонване.
Причината е повече от уважителна:
концертът й на 1 октомври в ембле-
матичния клуб Biad Premium.

Изпълнителката, която нашумя в
риалити формата с прякора Рени Но-
бела, е подготвила специална селек-
ция от най-големите си хитове, както
и такива на свои сръбски колежки.

Участието на Рени тази събота
ще е строго под надзора на Биг
Брадър. Певицата ще бъде придру-
жавана от охрана, която зорко ще
следи всяка стъпка на звездата, за
да не може тя да получава каквато и
да е информация от външния свят,
особено касаещата риалитито.

Покрай участието й във формата
интересът към изявата на фолк фури-
ята е изключително голям. Резерва-
циите в клуба с нова луксозна визия
и концепция са почти запълнени.

Преди броени дни култовото за-
ведение на нощна София стартира
новия сезон повече от грандиозно.
С бляскаво танцувално шоу и първо-
то съвместно участие на Преслава и
Фики в историята на поп-фолка от-
криването бе полято подобаващо.

РЕНИ НАПУСКА
„ВИП БРАДЪР”
ПОД НАДЗОР
И СТРОГА
ОХРАНА
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нес ще преобладава слънчево време с
незначителна облачност. Ще духа слаб
до умерен северозападен вятър. Темпе-
ратурите ще се повишат и максимални-

те ще са между 23-28 градуса, в София 24. Ат-
мосферното налягане ще остане по-високо от
средното. Над Черноморието ще бъде слънчево.
Ще духа слаб югоизточен вятър. Максимални
температури на въздуха 23-25 градуса. Темпе-
ратурата на морската вода е 20-22 градуса.
Вълнението на морето ще бъде 1-2 бала. Над
планините ще е слънчево. Ще духа слаб югоза-
паден вятър. Температурата на 1200 м ще е
около 19 градуса, на 2000 м – около 13.

През почивните дни ще бъде почти тихо, сПрез почивните дни ще бъде почти тихо, сПрез почивните дни ще бъде почти тихо, сПрез почивните дни ще бъде почти тихо, сПрез почивните дни ще бъде почти тихо, с
максимални температури между 23 и 29 градуса.максимални температури между 23 и 29 градуса.максимални температури между 23 и 29 градуса.максимални температури между 23 и 29 градуса.максимални температури между 23 и 29 градуса.
В събота ще е предимно слънчево, за краткоВ събота ще е предимно слънчево, за краткоВ събота ще е предимно слънчево, за краткоВ събота ще е предимно слънчево, за краткоВ събота ще е предимно слънчево, за кратко
в сутрешните часове са възможни леки мъгли.в сутрешните часове са възможни леки мъгли.в сутрешните часове са възможни леки мъгли.в сутрешните часове са възможни леки мъгли.в сутрешните часове са възможни леки мъгли.
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“≈À≈÷
≈‰‚‡ ÎË ˘Â ÓÒÚ‡-
ÌÂÚÂ Ó˜‡Ó‚‡ÌË
ÓÚ ÌÓ‚ÓÒÚËÚÂ
‰ÌÂÒ, Ò ÍÓËÚÓ ÔÂ‰-

Œ¬≈Õ
— ÂÌÂ„Ë˜ÌË Ë
Ì‡‚ÂÏÂÌÌË ‰ÂÈ-
ÒÚ‚Ë  ̌˘Â ÒÂ ÒÔ‡-
‚ËÚÂ Ò ÚÂÍÛ˘ËÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
œÓÒÚ‡‚ˇÈÚÂ ÒË
‰ÌÂÒ Í‡ÚÍÓÒÓ˜-
ÌË ˆÂÎË, ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂÚÓ Ì‡ ÍÓËÚÓ ˘Â

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ÔÓÚËÒÌÂÚÂ
Ì‡‰Ë„‡˘ËÚÂ ÒÂ Û
‚‡Ò ÂÏÓˆËË Á‡‡-
‰Ë ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÔÓÎÓÊËÚÂÎ-
ÌÓÚÓ ‚Ë ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËÂ Í˙Ï ‡·ÓÚ‡Ú‡
Ë ÌÓ‚ËÚÂ ‚Ë ÔÂ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
‘ËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ÔÓ-
·ÎÂÏË ‰ÌÂÒ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë ÔË˜ËÌˇÚ
ÚÂ‚Ó„Ë, ËÁ·ˇ„‚‡È-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œË Ó·Ò˙Ê‰‡ÌÂ Ì‡
ÒÎÛÊÂ·ÂÌ ÔÓ-
·ÎÂÏ ˘Â Ì‡ÎÓÊË-
ÚÂ ÏÌÂÌËÂÚÓ ÒË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
—‚˙¯ÂÌ‡Ú‡ Ò
Î˛·Ó‚ ‡·ÓÚ‡ ˘Â
‚Ë ÌÓÒË ‰Ó·Ó
ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ÔÓÎÂÁ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬ÁÂÏÂÚÂ ÍÛÒ Í˙Ï
‡Á‚Â‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡
Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡ ‚
‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë, Á‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÓ-̃ ÂÒÚÓ ˘Â ‚Ë ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ‰ÌÂÒ ‰‡ ÒÂ
Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÚÂ Ò
ÛÒÎÓ‚Ë Ú̌‡ Ì‡ ‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ì‡ ÍÓÎÂ„ËÚÂ ‚Ë. ƒ‡ÈÚÂ ÚÎ‡Ò˙Í
Ì‡ ·ËÁÌÂÒ‡ ÒË.

ÒÔÂÍÚË‚ÌË ÔÓÂÍÚË ˘Â ÔÓ‰ÔÓ-
Ï‡„‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ ËÏ.

‰ÌÂÒ Ò ‡‚ÚÓËÚÂÚ, Ò ÍÓÂÚÓ ‚ÒË -̃
ÍË ˘Â ÒÂ Ò˙Ó·‡ÁˇÚ.

ÌÓÒÚ Ë Ò˙Á‰‡‚‡ ÔÂ‰ÔÓÒÚ‡‚ÍË
Á‡ ·˙‰Â˘Ë ÛÒÔÂıË.

ÚÂ „Ë. ÃÓÊÂ ‚ËÂ ‰‡ ÒÚÂ ÔË-
˜ËÌ‡ Á‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇÚ‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ÒÂ Á‡ÂÏÂÚÂ Ò
‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË, Í‡ÚÓ
‚˙‚Â‰ÂÚÂ Â‰ ‚
‰ÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ ÒË,

ÌˇÍÓË ÌÂ˘‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë ÔÓ-
Úˇ·‚‡Ú ÒÍÓÓ.

 Œ«»–Œ√
— Ë‰ÂËÚÂ ÒË ‰ÌÂÒ
˘Â ÔÓ‰Ó·ËÚÂ
ÔÓÁËˆËËÚÂ ÒË Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ,

ÒÚÓË ‰‡ ÒÂ Á‡ÔÓÁÌ‡ÂÚÂ Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ.

˘ÓÚÓ ÚÓ‚‡ Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ ‚Ë ÒÂ
ÓÚ‡Áˇ‚‡ ÁÎÂ.

·ÓÚÌÓÚÓ ‚Ë ÏˇÒÚÓ, Í‡ÍÚÓ Ë Ò
‰Û„Ë ÒËÚÛ‡ˆËË.

ÒË Á‡‰‡˜Ë ‰ÌÂÒ. ŸÂ ‡Á‡·Ó-
ÚËÚÂ Ë ÌÓ‚Ë Ë‰ÂË.

·˙‰Â ÒÚËÏÛÎ Á‡ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ ‚Ë
‰ÂÈÒÚ‚Ë .̌

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

ÓÒÓ·ÂÌÓ ‡ÍÓ ËÏ‡ÚÂ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌ
·ËÁÌÂÒ.

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
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06:00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ·ÎÓÍ

09:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

05:30 ìÀËˆÂ ‚
ÎËˆÂî /
Ô/ -
Ô Û·ÎË -
ˆËÒÚË˜-
ÌÓ ÔÂ-

05:15 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡
Ã Ë Î Â Ì
÷‚ÂÚÍÓ‚î -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ NOVA /

00:45 ÕÓ˘ÌË

ÌÓ‚ËÌË

01:05 ìÕ‡Ò‡ÏÂ

Ò ‚ÒË˜-Ô/
06:20 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -

ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ
09:30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ NOVA
11:30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ
12:00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12:30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
13:30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
14:30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16:00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16:30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
17:55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18:00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî (ÔÂ-

ÏËÂ‡) - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡
Ë„‡

19:00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -
ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20:00 VIP BROTHER 2016 -
Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ

21:00 ìŒÚÍ‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî
(ÔÂÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

22:00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î
(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23:00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23:30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
00:00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
NOVA

01:00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

02:00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
/Ô/

ÍËî

01:50 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡-

ÊÂî

02:30 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

03:25 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî

04:20 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

05:00 ÕÓ‚ËÌË

05:05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

06:00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09:00 ÕÓ‚ËÌË

09:15 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09:45 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10:50 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12:00 ÕÓ‚ËÌË

12:15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13:20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14:00 ÕÓ‚ËÌË

14:15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15:00 ÕÓ‚ËÌË

15:15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16:00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17:00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18:00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19:00 ì◊Ó‚ÂÍ˙Ú Ë Á‡ÍÓÌ˙Úî

20:00 ìœÓÎÂÚÓ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

21:00 ¬ÂÏÂ

21:30 ì“Ó˜ÌÓ Ú‡Í‡î

09:15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
»ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10:30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

11:20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3809 ÂÔËÁÓ‰/

12:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12:30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ Â-

ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13:00 ¿ÔÓÚÂÓÁ Ì‡ Í‡ÒÓÚ‡Ú‡

 ÓÌˆÂÚ Ì‡ ì—ÓÙËˇ —ËÏ-
ÙÓÌËÍÒî, ÒÓÎËÒÚ √ÂÓ„Ë
◊ÂÍËÌ, ‰ËË„ÂÌÚ À˛·Í‡
¡Ë‡‰ÊÓÌË

14:05 ¬ Í‡‰˙ ¬ËÚÎ‡ Ì‡‰ ÏÓ-
ÂÚÓ/Ô/‡·ÓÚÌÓ/

14:35 »ÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ 21 ‚ÂÍ
15:15 ◊ËÒÚ‡ Í˙‚ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/
16:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16:10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16:40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16:50 ÀËÒ‡·ÓÌÒÍËÚÂ ÔÓÚ‡ÈÌÓÒ-

ÚË 6-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /
œÓÚÛ„‡ÎËˇ, 2010 „.

17:45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ Â-
ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/

17:55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18:25 »ÒÍË Ì‡ ËÁÓ·ÂÚ‡ÚÂÎ-

ÌÓÒÚ: À˛·ËÚÂÎË Ì‡ ËÒ-
Í‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ë-
ˆ‡ Ì‡ ¡Ë¡Ë—Ë /4 ÂÔËÁÓ‰/

19:15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡
“Œ“Œ 2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ
¯‡ÌÒ

19:50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! —ÎÛ˜ÍË
Ò ·˙ÍÓÎËÌË

20:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20:30  ‡‰ËÙÂ 2 ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/
21:50 —ÚÛ‰ËÓ ÙÛÚ·ÓÎ
22:05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÃ‡Ì˜ÂÒÚ˙

fiÌ‡ÈÚÂ‰î - ì«Óˇ ÀÛ-
„‡ÌÒÍî, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË-
‡ Ì‡ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
Ã‡Ì˜ÂÒÚ˙

00:15  ÓÌˆÂÚ Ì‡ “ÓÏ‡Ò √‡Ì¯

����������
☼☼☼☼☼

�����
����������

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ÷‚Â-
Ú‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

06:00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÕËÌ‰Ê‡
ì - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ

06:30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09:30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ
¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒË-
ÒÎ‡‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë
¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

12:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12:30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13:30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î,
Ò. 1, ÂÔ. 85

14:30  ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 168,169

15:30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ
ÊË‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1420-1422

17:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17:30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18:00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî
- ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20:00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚË-
ÚÂî - ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ.
56

21:00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22:30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23:30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00:00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î- ÒÂË‡Î, Ò.

1, ÂÔ.4
01:00 ìœÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎËÚÂî -

ÒÂË‡Î, Ò.1, ÂÔ. 4
02:00 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î,

Ò. 1, ÂÔ. 85
03:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô/
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Обективът се шегува

Шефът на руската корпорация „Тактически ракетни въоръжения" Борис Обносов:

До няколко години Москва
ще има хиперзвукови оръжия

ВВВВВ
началото на идното
десетилетие Русия
може да се сдобие с
хиперзвукови оръжия,

Руските конструктори вече
разполагат с някои разработки и
„интересни резултати" по темата,
включително от съветско време

заявява шефът на руската
корпорация "Тактически ра-
кетни въоръжения" (ТРВ) Бо-
рис Обносов в интервю за
"Комерсант". Според него ру-
ските конструктори вече раз-
полагат с някои разработки и
"интересни резултати" по те-
мата, включително от съвет-
ско време.

Обносов припомня, че
"Стратегията за светкавичен
удар" на САЩ предвижда

американските оръжия да
достигат за 60 минути която и
да е точка от земното кълбо,
за да поразят противникови
инфраструктури.

Пентагонът е формирал
обединено управление, кое-
то се занимава с хиперзвуко-
ва техника. Американският
апарат Х-51 Waverider в те-
чение на 240 секунди е
поддържал скорост от 5,1
маха - "солиден показател",
коментира експертът.

Русия отделя "подходящо
внимание" на този сектор,
уверява индустриалецът. В

Американската разработка Х-51 Waverider

Снимки BOEING

сравнение с напредъка по
темата в САЩ и Китай той
отбелязва: "Някои неща при

тях са по-добри, някои - при
нас". Оръжията от този тип
изискват големи инвестиции в
научна дейност и експери-
менти, "но очакваните резул-
тати ще си струват", всичко
това заявява Обносов.

Руската държавна корпо-
рация "Тактически ракетни
въоръжения" е създадена
през 2002 г. Тя включва 32
предприятия, произвеждащи
високоскоростни управляеми
ракети за авиацията и ПВО,
управляеми авиобомби, тор-
педни оръжия, радиоелек-
тронни оръжия, ракетно-кос-
мическа техника. Има и про-
дукция с гражданско пред-
назначение - медицинска
апаратура, оборудване за
възобновяеми енергоизточ-
ници, сондажни инсталации и
др., припомня "Комерсант".

Руските танкове „Армата“
и БМП „Курганец“ и „Буме-
ранг“ ще бъдат снабдявани
с „черни кутии“, които ще ре-
гистрират случващото се в
бронираните машини в слу-
чай на нейното унищожава-
не, пише „Известия“.

Комплексът ППО-25,
разработен и произвеждан
от компанията „Електрома-
шина“ в град Нижний Тагил,
ще може мигновено да ре-
гистрира запалвания в ма-
шината, мястото и причина-
та за огъня, след което са-
мостоятелно да регулира
посоката и количеството

Снимка BASTION.RU

Бойна машина на пехотата „Курганец-25”

РУСКИТЕ ТАНКОВЕ ЩЕ БЪДАТ
СНАБДЕНИ С „ЧЕРНИ КУТИИ“

противопожарна пяна в зависимост от
силите на пожара.

„Системата вече е преминала през
предварителните изпитания и е
потвърдила характеристиките си. В мо-
мента тя се изпитва в състава на воен-
ната техника“, заяви началникът на от-
дел „пожарогасене“ към „Електрома-
шина“ Иля Маркин. „Една от най-важ-

ните особености на ППО-25 е, че дан-
ните за провежданото гасене ще се
съхраняват, което ще позволи устано-
вяването на времето, мястото и причи-
ните за възникването на пожара“, до-
бави той. Всяка машина ППО-25 ще
има собствена система за захранване,
която ще позволи да работи независи-
мо от акумулаторите на танка.

В БЛИЗКО ВРЕМЕ BOEING ОЧАКВА
СДЕЛКИ В БЛИЗКИЯ ИЗТОК

Концернът Boeing очаква съвсем
скоро да се реализират две големи
сделки за продажба на изтребители за
страни от Близкия изток, е съобщила
Шели Левъндър, директор на отдела
за бойни самолети на Boeing, цитира-
на от Aviation Week. Тя е посочила, че
сделките за продажба на F-15 в Катар
и F/A-18 Super Hornet в Кувейт ще бъдат
реализирани в съвсем кратки срокове,
след като правителството на САЩ от-
казваше да даде експортно
разрешение за тях. Катар
иска да се сдобие със 36 броя
F-15, а Кувейт изразява инте-
рес за 28 машини Super
Hornet, плюс опция за още 12.
Стойността на първата сдел-
ка е приблизително $4 млрд.,
а на втората около $3 млрд.
В тези цени не влиза логис-
тиката, обучението, наземно-
то оборудване и съпътстващи-
те услуги. Преговорите с Ка-
тар и Кувейт са практически
приключили от няколко годи-
ни, но те не получаваха екс-

портно разрешение от правителството
на САЩ. В тази графа влиза и сделка
в Бахрейн за около 18 нови F-16.

Смята се, че експортното разреше-
ние идва заради приключилите прего-
вори с Израел за пакета военни помо-
щи за еврейската държава, който ще
бъде реализиран между 2018 и 2028 г.
Сделките ще позволят на Boeing да
запази линиите си за производство на
изтребители и след 2020 г.

Двойка F/A-18
Super Hornet

- Добре, че
си взех

бронежи-
летката!...

Вече не е тайна, че
няколко „стелт” самолета
F-117, все още намиращи
се в летателна годност, са
базирани в изпитателния
полигон „Тонопа” (щат Не-
вада), съобщава pan.bg.
През последните няколко
години авиационни спо-
тери са успявали да сни-
мат в далечина F-117
Nighthawk в полет над
хълмистия пустинен рай-
он на полигона. Снимките
и видеото са заснети през

ОСЕМ ГОДИНИ СЛЕД ТЯХНОТО
„ПЕНСИОНИРАНЕ” F-117 ВСЕ ОЩЕ ЛЕТЯТ

юли  т.г. от “Sammamishman”. Още през 2004 г., след
появата в интернет на снимки и видео на F-117, ВВС
на САЩ съобщиха, че самолети от този тип се съхра-
няват в консервирано състояние (“Type 1000”), което

позволява те да се използват отново, ако
се наложи. На всеки 4 години те се пре-
консервират, като може да се приведат
в летателна годност за период от 30 до
120 дни. Има няколко версии защо F-117
продължават да се поддържат в лета-
телна годност. Едната от тях е, че се
използват за изпитателни цели („летящи
лаборатории”) за тестване на различни
технологии. Според редица експерти
самолетът се използва като скоростен
ударен „стелт” БЛА.

На снимките поне един от засне-
тите F-117 е модифициран - вижда се
антена, която при другите липсва.

“Sammamishman” е направил своите кадри в
продължение на два дни, през които „пенсионирани-
те” самолети са летели. Продължителността на поле-
тите е била между 40 до 60 минути.

Страница на
Желязко ТЕНЧЕВ

Министерството на отбраната на Рус-
ката федерация взе решение да сформи-
ра отново в Чеченската република 42-ра
гвардейска мотострелкова дивизия (42
МСД), съобщава в. „Известия“. През 2009
г. легендарната войскова част, някога счи-
тана като „най-войнствената“ от състава

РУСКОТО ВОЕННО МИНИСТЕРСТВО
ЩЕ СФОРМИРА ОТНОВО
ЛЕГЕНДАРНАТА „ЧЕЧЕНСКА ДИВИЗИЯ“

на ВС на Русия, беше разформирана от
бившия министър на отбраната Анатолий
Сердюков. Вместо 42-ра Евпаторийска мо-
тострелкова дивизия в Чеченската репуб-
лика бяха създадени отделни мотострел-
кови бригади, които сега отново ще бъдат
обединени в дивизия и ще се заемат с
охраната на държавната граница. Според
източници дивизията ще бъде оконча-
телно оформена следващата година.

F-117 Nighthawk

Снимка JETPIX.COM
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ

НАКРАТКО

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ

22.30 Реал М –
Уникаха (п)

ПО НОВА СПОРТ
16.00 Състезание за стрелба от

зоната на 3 т. преди мача за
Суперкупата на Испания (п)

„Героят” от ЦСКА -
Берое остана без
наряд

Съдията Станислав Ставров
остана без наряд за IХ кръг на
Първа лига след жалбата срещу
него от страна на Берое. Старо-
загорци имаха огромни претен-
ции към съдийството му в мача
с ЦСКА-Сф в VII кръг. Явно жалба-
та е дала ефект и реферът не
получи наряд не само за Първа
лига, но и във всички останали
турнири под егидата на БФС
през  уикенда. Все още не е ясно
колко дълго ще почива Ставров
заради неадекватното си съдий-
ство на “Армията”. Дербито на
кръга Левски - Дунав на “Герена”
в неделя е поверено на Таско
Тасков. Сблъсъкът Ботев Пд -
ЦСКА-София в Коматево утре
ще бъде ръководен от Драгомир
Драганов. На Лудогорец и Неф-
тохимик в неделя ще свири Ста-
нислав Тодоров. Другите наряди:
днес, 17.30 ч.: Локо Пд - Пирин
(Волен Чинков); 20.00 ч.: Берое -
Черно море (Ивайло Стоянов);
утре, 15.15:  Монтана - Локо ГО
(Владимир Вълков); 20.00: Славия -
Верея (Георги Димитров).

Рекордно участие на
СП по канадска борба

Рекордните повече от 1300
състезатели от 60 държави ще
участват в Световното първен-
ство по канадска борба за мъже,
жени, юноши, девойки и хора с
увреждания. То ще се проведе в
спортна зала “Скаптопара” в
Благоевград от 4 до 10 октом-
ври. Българският отбор също е
един от най-многобройните. Над
100 родни състезатели ще пре-
мерят сили със спортистите от
60 страни в различните катего-
рии и дивизии. Състезанията за-
почват всеки ден от 9.00 и 16.00
ч. при свободен вход.

Аршинкова разби
бивша №14 в света

Петя Аршинкова се класира
за 1/4-финалите на турнира по
тенис на червени кортове в
ТК “Света Марина” в Созопол
($10 000). Поставената под №7
Аршинкова (№700 в света) разби
бившата №14 в световната ран-
глиста Елени Данилиду (Гър,
сега №820) с 6:3, 6:0 за 88 минути.
18-годишната пловдивчанка на-
прави ранен пробив и поведе с 3:0
в I сет, а във II не даде шанс на
34-годишната ветеранка. За мя-
сто на полуфиналите тя ще
играе срещу Андрея Амалия Рос-
ка (Рум,  №773), която отказа
Вивиан Златанова (№831) при 6:7
(6), 6:0, 4:1. Ани Вангелова (№697)
също се отказа срещу №2 в схе-
мата Деспина Папамихаил (Гър,
№543) при 6:0, 4:6, 0:5.

Новият селекционер на
националния отбор Петър
Хубчев обяви група от 24-
ма футболисти, на които ще
разчита за световните ква-
лификации срещу Франция
(на 7 октомври в Париж) и
Швеция (на 10 октомври в
Солна). След дълго отсъ-
ствие 35-годишният Йордан
Минев отново е част от
държавния тим. Той става
четвъртият футболист от
Лудогорец, който е в група-
та, след традиционните
Владислав Стоянов, Свето-
слав Дяков и Марселиньо.
С повиквателни от Левски

Хубчев върна
Йордан Минев
Новият селекционер вика 4-ма от Лудогорец,
3-ма от Левски и 2-ма от ЦСКА-Сф

Вратари: Божидар Митрев (Шериф, Молд), Влади-
слав Стоянов (Лудогорец), Благой Макенджиев (Бе-
рое); Защитници: Васил Божиков и Страхил Попов
(Касъмпаша, Тур), Живко Миланов (АПОЕЛ, Кип), Ан-
тон Недялков и Божидар Чорбаджийски (ЦСКА),
Александър Др. Александров и Димитър Пиргов
(Левски), Йордан Минев (Лудогорец); Полузащитни-
ци и нападатели: Светослав Дяков и  Марселиньо
(Лудогорец), Мартин Райнов (Локо Пд), Михаил Алек-
сандров (Легия, Пол), Георги Костадинов (Левски),
Ивайло Чочев (Палермо, Ит), Симеон Славчев (Ле-
хия Гданск, Пол), Георги Миланов (ЦСКА М, Ру-
сия),(Лудогорец), Тодор Неделев (Ботев Пд), Алек-
сандър Тонев (Кротоне, Ит), Димитър Рангелов (Ко-
няспор, Тур), Ивелин Попов (Спартак М, Рус) и Анд-
рей Гълъбинов (Новара, Ит).

са трима - Александър
Александров, Димитър
Пиргов и Георги Костади-
нов. ЦСКА ще има двама
представители - защитници-
те Божидар Чорбаджийски
и Антон Недялков. По 1
извикан футболист имат Бе-
рое (вратарят Благой Ма-
кенджиев), и пловдивските
Ботев (Тодор Неделев) и
Локо (Мартин Райнов). Хуб-
чев събира избраниците си
в понеделник след мачове-
те от IХ кръг в Първа лига.
Тогава той ще бъде и офи-
циално представен като се-
лекционер.

ИЗБРАНИЦИТЕ НА ХУБЧЕВ:

БББББ
Динамо З представи Петев

ившият селекционер на
България Ивайло Петев беше
официално представен като
треньор на Динамо Загреб.

Снимка БЛИЦ

Ивайло Петев

Родният специалист заменя на по-
ста Златко Кранчар, който беше ос-
вободен преди десетина дни зара-
ди слаби резултати.

“Щастлив съм, че вече съм част
от Динамо Загреб. Винаги съм ис-
кал да работя в толкова голям клуб.
Лично мое беше решението да дой-
да тук. На 100% исках това. Ще се
опитам да изградя силен отбор, но
за да стане това, ни предстои много
работа. Осъзнавам, че няма да е
лесно, но съм убеден, че Динамо
ще заеме мястото, което му отива.
Искам отборът ми да играе красив
футбол. Проблемите, които съм ви-
дял? Не е коректно да коментирам
работата на предшествениците ми.
Искам да поздравя и страхотните
фенове. Създадоха уникална атмо-
сфера срещу Ювентус. Дано всеки
път подкрепят така отбора”, заяви
роденият в Ловеч треньор, известен
и като Кмета.

За предстоящия мач с Хайдук
Петев заяви: “Имам няколко дни да
се запозная с Хайдук. Ще направим
всичко, за да се подготвим добре.

Трябва да дадем 100% от себе си,
за да имаме успех”.

“Свидетели сме на нещо голямо.
Пред вас е новият треньор на Дина-
мо. Треньор, който Динамо познава

много добре и вярвам, че и вие го
познавате. Намираме се на стадио-
на, който остави най-лошия спомен
у него”, заяви изпълнителният ди-
ректор на Динамо Загреб Томислав
Светина, припомняйки болезненото
отпадане на водения от Петев Лу-
догорец срещу Динамо в Шампион-
ската лига преди 4 години.

“Привлякохме го, защото твърдо
вярваме, че той е най-добрият из-
бор. Той носи много различни тре-
ньорски качества, местни и чуждес-
транни, всякакви...Честно казано,
Петев бе абсолютният ни първи из-
бор. Той е млад, нахъсан, има добри
резултати зад себе си. Той не е
чужд, защото познава този отбор,
знае езика. Колко добре познава
момчетата, ще се покаже в неделя.
Не бе планирано да ръководи отбо-
ра в неделя, защото знаем какво
значи дербито срещу Хайдук. Дер-
бито е дерби и не е лесно да по-
емеш отбора преди този мач. Той
обаче искаше да поеме отбора пре-
ди дербито”, допълни шефът на Ди-
намо.

След 10-ия кръг в хърватската
Макс ТВ Първа лига Динамо е трети
с 22 т., с 2 пред Хайдук. Води Риека
с 26, пред Осиек 23.

Българският на-
падател Валери Бо-
жинов продължава
да предизвиква инте-
рес в Италия, където
премина най-голяма-
та част от кариерата
му до момента. Спо-
ред медии на Апени-
ните, той е желан
от третодивизионния
отбор Акрагас. Сици-
лианците искат да се
подсилят в атака и
ще се опитат да ан-

Кулма е №1
на VIII кръг

Густаво Кулма с приза
за Играч на VIII кръг
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Колумбийски-
ят нападател на
ЦСКА-Сф Густаво
Кулма бе избран
за Играч №1 за VIII
кръг в Първа лига.
2 3 - г о д и ш н и я т
юноша на Онсе
Калдас вкара вто-
рия гол при побе-
дата с 4:0 над Бе-
рое и така се раз-
писа в 3-ти поре-
ден мач на “Арми-
ята”. Кулма събра
6 от общо 20 гла-
са в анкетата на
Пресклуб “Бълга-
рия”. Джонатан
Кафу (Лудогорец)
получи 5 гласа, Марселиньо (Лудогорец) - 4,
Диого Виана (ЦСКА) - 3, Фелипе Бризола (Бо-
тев Пд) и Мартин Райнов (Локо Пд) - по 1. “Шам-
пионатът е оспорван, играем мач за мач. В ЦСКА
повечето сме нови играчи, нужно е време да се
сработим. Лудогорец има най-голям потенциал,
но за ЦСКА най-важното е да реализираме
добре възможностите си. Ако го направим, ще
се борим за титлата”, заяви Кулма.

ИТАЛИАНСКИ АМАТЬОРИ
ИСКАТ БОЖИНОВ

гажират Божинов,
който рита за сръб-
ския Партизан, още
през зимния транс-
ферен прозорец. Друг
е въпросът обаче
дали самият Божинов
ще поиска да играе в
сицилианския тим.
Той е обвързан с
гранда от Белград до
края на сезона, за
който има досега 38
мача и 22 гола.
Българинът е конту-

зен и може би ще
пропусне мача с Мла-
дост Лучани утре.
Лекарите дават опти-
мистични прогнози,
че ще е на линия за
тази битка, но по-ве-
роятно е да получи
почивка, за да не се
получат евентуални
усложнения на конту-
зията и да се излеку-
ва напълно през па-
узата заради светов-
ните квалификации.

МАРТИН ЧОЙ ЩЕ КАРА
КРАЙ ПЛЕВЕН ТОЗИ УИКЕНД

Участникът в световния енду-
ранс шампионат Мартин Чой (БМВ)
ще е звездата на летищен ком-
плекс “Долна Митрополия” край
Плевен този уикенд. Състезанието
по мотоциклетизъм на писта е VIII,
последен кръг от балканския и
заключителен V кръг от републи-
канския шампионат. В класа на
Чой “СуперБайк 1000 куб. см” бал-
канската титла предсрочно си оси-
гури Красен Кънчев (БМВ), който

Симеон ПЕТРОВ има и 33 т. преднина пред пилота
с корейски корени. “Заради стар-
тове в чужбина по същото време
пропуснах доста от тези у нас, но
изпращам силен сезон. С тима ми
EKO Рейсинг БМВ Моторад фини-
ширахме на “24-те часа на Льо
Ман”, а сетне завършихме 6-и на
“12-те часа на Портимао”, заяви
Мартин Чой.  На пистата в Долна
Митрополия успоредно ще се про-
веде и V последен кръг от нацио-
налния шампионат по затворен
маршрут при автомобилистите.
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РЕЗУЛТАТИ

Хубчев върна
35-годишен
в националния
отбор

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2

17.30 Локо Пд - Пирин
20.00 Берое - Черно

море
ПО ДИЕМА СПОРТ

22.00 Евертън - Кристъл Палас
ПО НОВА СПОРТ

21.45 Рен - Гингам
ПО РИНГ

ЛИГА ЕВРОПА
8.00 Шалке - Залцбург (п)

9.50 Атлетик Б - Рапид В (п)
11.40 Апоел Беер Шева -

Саутхемптън (п)
13.30 Фенербахче - Фейенорд (п)

15.20 Лига Европа
(обзор на кръга) (п)

16.00 Фиорентина - Милан (п)
18.00 Палермо - Ювентус (п)
20.00 Серия А, Преди кръга

20.30 Шампионска лига (обзор)(п)

НАКРАТКО

Шампионска лига

ГРУПА А: Лудогорец – Пари Сен
Жермен 1:3 1:0 Натанаел (16) 1:1
Матюиди (41) 1:3 Кавани (56 и 60);
Арсенал – Базел 2:0 Уолкът (7 и 26)
1. ПСЖ 1 1 0 4:2 4
2. Арсенал 1 1 0 3:1 4
3. Лудогорец 0 1 1 2:4 1
4. Базел 0 1 1 1:3 1

III кръг (19 октомври): Арсенал -
Лудогорец и ПСЖ - Базел

ГРУПА B: Бешикташ – Динамо
Киев 1:1 1:0 Куарешма (29) 1:1 Циган-
ков (65); Наполи – Бенфика 4:2 1:0
Хамшик (20) 2:0 Мартенс (51) 3:0
Милик (54) 4:0 Мартенс (58) 4:1 Гуе-
деш (71) 4:2 Салвио (86). 1. Наполи 6
6:3 2. Бешикташ 2 2:2 3. Динамо К 1
2:3 4. Бенфика 1 2:5. III кръг: Динамо
К - Бенфика и Наполи - Бешикташ.

ГРУПА С: Борусия М – Барселона
1:2 1:0 Азар (34) 1:1 Туран (66) 1:2
Пике (74); Селтик – Манчестър Сити
3:3 1:0 Дембеле (3) 1:1 Фернандиньо
(12) 2:1 Стърлинг (20-авт) 2:2
Стърлинг (28) 3:2 Дембеле (47) 3:3
Нолито (55) 1. Барселона 6 9:1 2. Ман
Сити 4 7:3 3. Селтик 1 3:10 4. Борусия
М 0 1:6  III кръг: Барселона - Ман
Сити и Селтик - Борусия М

ГРУПА D: Атлетико М – Байерн М
1:0  Ферейра-Караско (35); Ростов -
ПСВ Айндховен 2:2 1:0 Полоз (9) 1:1
Пропер (14) 2:1 Полоз (39) 2:2 Де Йонг
(45). 1. Атлетико М 6 2:0 2. Байерн М 3
5:1 3. ПСВ 1 2:3 4. Ростов 1 2:7. III кръг:
Ростов - Атлетико М и Байерн - ПСВ

Легия ще посрещне
Реал М без публика

Тежка санкция стовари Дисцип-
линарната комисия на УЕФА върху
полския участник в Шампионска-
та лига Легия Варшава. Тимът на
българския национал Михаил Алек-
сандров ще трябва да изиграе
следващото си домакинство в
турнира при закрити врата. На 2
ноември поляците, за които играе
националът Михаил Александров,
посрещат еврошампиона Реал М,
но няма да получат приходи от
продажба на билети, а освен това
са глобени 80 000 евро. Санкцията
е заради поведението на фенове-
те по време на мача с Борусия
Дортмунд (0:6) в I кръг. Те сканди-
рали обиди на расистка основа
срещу играчи на германците, как-
то и са създали още безредици на
стадиона по време на мача. От
Легия ще се възползват от едно-
седмичния срок за обжалване и ще
направят всичко за да отменят
или отложат наказанието.

Бразилците в Лудогорец поздравяват сънародника си Натанаел за гола му
при загубата с 1:3 от ПСЖ на полупразния стадион “Васил Левски”

Лудогорец загуби с 1:3 от
ПСЖ, определян от специа-
листите на цена за 400 мили-
она евро. На терена парите
не играят, но за да бъде не-
утрализиран този фактор,
трябваше да се случат някол-
ко условия. Лудогорец обаче
ги пропусна и логиката
възтържествува.

Бразилецът Натанаел

ÏÑÆ óäàðè „îðëèòå”
Моци изтърва дузпа за Лудогорец, само 1/3 от стадиона се напълни
при гостуването на най-скъпия отбор в Шампионската лига

(16) откри с фамозно
изпълнен фаул и простреля
вратаря Алфонс Ареола в
близкия ъгъл. Бразилците от
френския шампион Лукас
Моура и Тиаго Силва стреля-
ха неточно и пропуснаха да
изравнят. В 38-та мин. в нака-
зателното поле на домаки-
ните Моура подаде към
Единсон Кавани, който след
съприкосновение с Козмин
Моци се строполи и имаше

претенции за дузпа, но чеш-
кият съдия Павел Краловец
ги подмина. След 3 мин. Ти-
аго Мота намери Марко Ве-
рати, който изведе Блез Ма-
тюиди в наказателното поле
на Лудогорец и французинът
простреля вратаря Влади-
слав Стоянов.

През втората част  игра-
чите на Лудогорец имаха
претенции за дузпа в 53-та
минута, когато Кафу и Мар-

селиньо паднаха в наказа-
телното поле на ПСЖ, но
Краловец си затрая. Той
свири спорен фаул за ПСЖ
и Ди Мария центрира в на-
казателното поле, а Кавани
(56) засече топката с глава
и прониза отново Стоянов.
После българският нацио-
нал Марселиньо шутира, но
играч на ПСЖ блокира уда-
ра му. Топката се върна у
бразилеца, който пък се
строполи след сблъсък със
сънародника си и италиан-
ски национал Тиаго Мота.
Този път съдията Краловец
свири дузпа за Лудогорец и
показа жълт картон на Мота.
Героят от първото участие
на Лудогорец в Шампион-
ската лига Козмин Моци
обаче се превърна в анти-
герой, като стреля леко и
позволи на Ареола без осо-
бени усилия да спаси удара
му. При ответната атака Лу-
кас Моура подаде към Ка-
вани (60) и аржентинската
звезда с много техничен
удар прехвърли Моци и пра-
ти топката в горния ляв ъгъл
на Стоянов за 1:3. Двубоя от
ложите изгледаха спортни-
ят министър Красен Кралев
и новият селекционер на
националния тим Петър Хуб-
чев. Само 17 155 зрители с
билети наблюдаваха сблъ-
съка на 5-кратния шампион
на България с един от най-
скъпите отбори в Лигата, а
Националният стадион “Ва-
сил Левски” бе запълнен
малко над 1/3.

Снимки БГНЕС

Владимир НИКОЛОВ

Превърналият се в антигерой за Лудогорец
Козмин Моци призна, че е профукал дузпата и
подвел съотборниците си. “За Лудогорец не
мисля, че изпусна ПСЖ. Искам само да се из-
виня на колегите и феновете, на всички, които
бяха на стадиона. Днес загубих точките за Лу-
догорец. Направихме добър мач, първото полу-
време беше много по-добро, ако бях вкарал за
2:2 ставаше съвсем друго. Ние винаги правим
силни мачове, преди 2 години беше така срещу
Реал М и Ливърпул. Ние сме един много добър
отбор и имаме шансове да направим още силни
мачове”, заяви румънският национал.

“Опитахме се да играем като равен с равен,
имахме доста ситуации, но нивото е достатъчно
високо и който направи повече грешки, губи.
Вие знаете класата на ПСЖ каква е, гледахте
и как играхме. Това е Шампионска лига, изклю-
чително високо ниво. С един такъв мач има още
израстване на отбора, допустимо е тези момче-
та да бъркат. Ние играхме футбола, който го
практикуваме. През първата част, освен гола,
имахме още 2-3 ситуации, в които, ако послед-
ният пас бе по-точен, тогава вече е тълкуване
какво е щяло да се получи. Ние не нарушаваме
стила на Лудогорец, дори когато играем срещу
отбори от такава класа. Това е футболът, но вече
е свършило и гледаме напред“, каза старши
треньорът Георги Дерменджиев.

“За мен беше много емоционален мач, тук
съм от година и два месеца, а това е първият ми
гол за Лудогорец. Този момент ме прави много
щастлив, както и мачовете в Шампионската лига.
Знаехме, че ще бъде трудно, играхме срещу
добър отбор, но вярвахме, че ще направим
добър мач. Отборът ни е много добър и всеки
вярва в другия. Когато сме на терена, ние сме
един голям съюзник. Всички съперници са труд-
ни, но вярваме един в друг и ще направим още
големи мачове”, призна голмайсторът за “орли-
те” в мача Натанаел.

Антигероят
Моци се извини
Мариан ВЛАДИМИРОВ

Уолкът надви Базел за 26 мин.

Арсенал победи
Базел с 2:0 с голове
на Тео Уолкът (7 и 26)
и записа първа побе-
да в група А. Домаки-
ните започнаха вих-
рено на стадиона си
„Емиратс“. Чилиецът
Алексис Санчес бе

Братята Гранит Джака (вдясно) от Арсенал и
Таулант Джака от Базел си разменят

фланелките след мача от II кръг в група А в
Шампионската лига, спечелен от

“артилеристите” с 2:0.  През юни на Евро
2016 братята също бяха противници в мача

Швейцария - Албания

изведен от дълбочи-
на зад отбраната на
гостите, овладя в на-
казателното поле от-
ляво и незабавно
центрира към точка-
та на дузпата, където
връхлитащият Уолкът
с глава откри. Голът

обля със студен душ
тима на Базел и иг-
рачите му започнаха
да правят елементар-
ни грешки в отбрана
и само чудото спаси
чешкия им вратар
Томаш Вачлик. След
нова брилянтна ком-
бинация и двойно
подаване между Сан-
чес и Уолкът англий-
ският национал отно-
во не остави шансо-
ве за Вачлик и удвои.
Стражът на домаки-
ните Давид Оспина
почти не игра с топ-
ката през първата
част. Първата реална
възможност швей-
царците създадоха
едва в 64-ата мин., но
исландецът Биркир
Бярнасон стреля по-
край вратата. В 68-
ата мин. пък Санчес
и Уолкът размениха
ролите си, но чили-
ецът стреля на санти-
метри покрай дирека.
Късмет пред гола ня-
маше и Начо Монре-
ал, който не успя да
намери вратата.

Двубоят ще се за-
помни и с участието
на албанските братя
Гранит и Таулант
Джака отново като
съперници. Двамата
по братски се
прегърнаха и разме-
ниха фланелките си
след края на мача.


